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Диков няма да маха,
ще подрежда климатиците
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Лошите кредити с нов
рекорден дял от 22,37%
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Дънки с клавиатура и мишка
ще струват 250 паунда
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Европейските социалисти
подкрепят Сърбия за ЕС
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Националната телевизия на
Либия показва банкет с ЦСКА
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Три мнения за бонусите
и личните данни
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Л Е В И Я Т
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От общо 340 млн. лева,
предхвърлени от НЗОК към
МЗ за 2011 г., не става ясно
как са разходени 30 млн. лева.
Шест папки с обясненията на
здравния министър за какво
са отишли парите от трансфе-
ра от НЗОК към МЗ предста-
виха вчера от Българския ле-
карски съюз (БЛС). В тях има
точна информация за какво са
похарчени 256 млн. и 168 хил.
лв. до 31 октомври м.г. Според
изчисленията на БЛС за сред-

30 милиона лева за
здраве се губят в МЗ

В навечерието на 1-ви март в етнографската къща в Исперих заработи “Работилница
на баба Марта”. В нея деца от училищата в града се учат да изработват мартеници

Няколко
ÄÓÌÈ

Братя
РУЖЕВИ

Кое
какво е

След дълъг езиков и по-
литически хаос у нас по-
степенно нещата взеха да
се изясняват. Започнаха да
получават истинските си
имена.

Например да уволниш
някой, който си е раздавал
бонуси за десетки хиляди
левове, е популизъм, каза
Дянков. Да надничаш в кан-
чето на същия този с бону-
сите също е популизъм.

Да искаш свалянето на
ДДС-то на лекарствата
обаче вече е безотговор-
ност. Да говориш срещу
повишаването на цените
на какво ли не е антипазар-
на истерия. Да искаш вди-
гането на данъците за хо-
рата с по-високи доходи е
безбожна анархия. А пък ако
попиташ защо доходите
от три години са замразе-
ни, започват да те гледат
накриво като саботьор на
идеални икономически тео-
рии.

Обаче. Да си носител на
всички мрачни рекорди у нас
и по доходи, и по болести, и
по необразованост и прочие
е плод на финансова дисцип-
лина. Да получаваш пенсия
от 200 лева, от която да-
ваш 100 за лекарства, си е
мъжество и разбиране на
природата на кризата. Да
понесеш поредното вдига-
не на цената на тока само
с един микроинфаркт е на-
ционално отговорно и е сво-
бодолюбиво преклонение
пред мистиката на иконо-
миката.

Да държиш хазарта с
ниско ДДС е национално
отговорно отношение към
икономиката. Да държиш
ДДС-то на учебниците ви-
соко обаче е полезно, защо-
то приучаваш родителите
към правилата на либерал-
ния пазар.

Някой трябва да се
сети да издаде речник за
отговорното, държавниче-
ско поведение към икономи-
ката. Ама като му трес-
нат 20 процента ДДС, едва
ли някой ще може да си го
купи.

И безотговорните еле-
менти ще продължат недо-
волно да ръмжат, без да са
наясно кое какво е.

КАДРИТЕ НА ГЕРБ - АЛЧНИ, БЕЗ
ОБРАЗОВАНИЕ И КЛИЕНТИ НА СЪДА

Стр. 11

номесечен разход, остава не-
ясно за какво са похарчени 30
млн. лв.

От здравното министерство
веднага побързаха за замажат
гафа: “Предоставените на БЛС
данни действително са за 256
млн. лв., тъй като са дадени към
31 октомври 2011 г., тоест пре-
ди приключването на м.г.”,
обясниха оттам в опит да при-
крият следите. От ведомството
допълниха, че справка за ос-
таналите 80 млн. лв. щяла да

бъде предоставена след при-
ключване на годишния финан-
сов отчет в МЗ, което ще стане
в началото на март.

От подадената информация
става ясно, че пари от здрав-
ни осигуровки, които по закон
трябва да се ползват само за
лечение на здравноосигуре-
ни, са похарчени за лечение
на здравнонеосигурени, ко-
ментираха още от БЛС. От
съсловната организация при-
помнят, че и сметките за бо-

нусите, раздавани в система-
та, не излизат - ако в Спешна
помощ в Благоевград са раз-
давани по 11 лв., а във Варна
- по 16 лв. бонуси, вероятно
средно по 4 хил. лв. са давани
на служител в МЗ, подозират
от БЛС.

Заради хаоса с цените на
лекарствата лидерът на БСП
Сергей Станишев настоя ми-
нистър Константинов да пода-
де оставка.

Левицата иска оставката на Стефан Константинов

Стр. 6

¿‚ÚÓ·ÛÒÌËÚÂ ÙËÏË Á‡Î‡-
„‡Ú ‚ÚÓÓ Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂ Ì‡ ·Ë-
ÎÂÚËÚÂ ‚ ‡ÏÍËÚÂ Ò‡ÏÓ Ì‡
ÏÂÒÂˆ. ¡ËÁÌÂÒ˙Ú ÒÏˇÚ‡, ˜Â
‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ‚Â˜Â Â Á‡Í˙ÒÌˇÎ‡
Á‡ ÏÓ‡ÚÓËÛÏ ‚˙ıÛ ˆÂÌËÚÂ
Ì‡ ·ÂÌÁËÌ‡ Ë ‰ËÁÂÎ‡, Í‡Í˙‚ÚÓ
ËÏ‡¯Â ÏËÌ‡Î‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ ÔÓ
ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ.
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България

МИНИСТЕРСТВО
НА ВЪТРЕШНИТЕ РАБОТИ

Министерството на вътрешните работи на
основание чл.180, ал.3 от Закона за МВР обя-
вява конкурс за постъпване на държавна служ-
ба за длъжности от категория “Г”, за които не
се изисква задължително първоначално профе-
сионално обучение в дирекция “Информация и
архив” на ОДМВР - Търговище  - 1 (една) щатна
бройка.

На основание &5, т.1, от Допълнителните
разпоредби на Наредба рег. №1 з-9/9.01.2012 г.
конкурсната процедура да се проведе само с
държавни служители от МВР, категория “Е” и
“Д”, както и служители, работещи по трудово
правоотношение, които са придобили професи-
онално образование във висши училища в стра-
ната и чужбина по определени специфични ус-
ловия и ред.

Общите и специфичните изисквания към кан-
дидатите, както и документите, необходими за
участие в конкурса, са посочени в заповедта за
обявяване на конкурса, която е достъпна на
електронната страница на Дирекция “Човешки
ресурси” - МВР: http:?//www.dhr.mvr.bg

Телефон за справки: 982 24 72.

ОБЯВЛЕНИЕ

закон за младежта. Обра-
зованието на младите
трябва да бъда равно на
осигурителен безплатен
стаж. Това предложи вче-
ра Драгомир Стойнев,
председател на парла-
ментарната социална ко-
мисия и зам.-председател
на Младежкото обедине-
ние в БСП, на публична
дискусия по темата.

Деси ВЕЛЕВА

Общинските съветници от
БСП отказаха да подкрепят
бизнес плана на “Топлофика-
ция” - София, за тази година.
Те настояха за разговори за
бъдещето на дружеството и
припомниха, че дългосрочни-
те му задължения са 564 млн.
лв., или със 170 млн. лв. пове-
че от вземанията. Общата
събираемост на дружеството
пък е 58,32%. Откакто общи-
ната пое “Топлофикация”, на-
стояваме за приемане на нова
нормативна база, заяви Жельо
Бойчев от БСП. Той припомни
за необходимостта от подоб-
ряване на условията за рабо-
та в дружеството, за да не се
налага столичани да плащат
кражбите на топлинна енер-
гия. В сряда вечерта общин-
ските съветници са имали сре-
ща със синдикатите, които са
алармирали за напрежение в
колектива и липса на диалог с

БСП не подкрепи бизнес
плана на „Топлофикация”

Задължителен стаж след
завършване предлага левицата
Законът за младежта е кратък, скучен и имитира дейност, смятат социалистите

В САЩ е крайна мярка подслуш-
ването на лица, които не знаят за
това - до такава техника се стига в
краен случай, защото сме наясно, че
става въпрос за сериозна степен на
вмешателство и нарушаване на не-
прикосновеността. Трябва да има
баланс между запазване на непри-
косновеността и използването на тех-
ника за подслушване. Това заяви в
интервю за БНР федералният проку-
рор към Департамента по правосъ-
дие на САЩ и зам.-ръководител на
отдела за борба с корупцията в
държавната власт Питър Ейнсуърт.

Той подчерта, че отделът, в който
работи, е създаден с цел разследва-
нето и съдебното преследване на ма-
гистрати, политици и прокурори да
става обективно и независимо. Ако
трябва да се разследва и съдебно пре-
следва лице, което е близко до мен,
аз предавам случая на друг колега, с
който те нямат отношения. Всичко се
извършва по  формален, официален и
открит начин. Имаме записки, които
показват, че аз съм заявил, че това

Стотици приятели и почитатели на
Георги Черкелов се простиха с бележития актьор вчера на
поклонението в Народния театър “Иван Вазов”. “Бях
щастливецът, целунат от съдбата, че ме срещна с Георги
Черкелов - огромния, усмихнатия, строгия, талантливия. Ако
в прословутия ни сериал го нямаше неговият талант, едва ли
щеше да има толкова траен живот”, заяви Стефан Данаилов

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

жест на публично място, съобщи
районният прокурор на Асенов-
град Калоян Димитров. Обвини-
телният акт ще бъде готов в най-
кратък срок и ще бъде внесен в
съда.

След едно от заседанията на
Районния съд в Асеновград на
излизане от сградата цар Киро
демонстративно показа среден
пръст към насъбралото се множе-
ство от жители на село Катуница.
Няколко часа по-късно прокура-
турата се самосезира от видео-
материал. За такова престъпле-
ние законът предвижда до 2 го-
дини затвор или пробация. Веро-
ятно това обвинение ще бъде
присъединено към предишните.
По делото освен видеоматериа-
ли от медии са разпитани свиде-
тели, журналисти и служители на
съдебната охрана.

Пернишкият частен техни-
чески вуз (Европейски политех-
нически университет) е успял
да запълни само 15% от разре-
шените му места за прием и
385 места са останали незаети,
става ясно от справка на МОМН
за тази учебна година. Следва-

Всеки работодател,
който наеме на първа
работа безработен до 29-
годишна възраст, да бъде
освободен от дължимите
осигурителни вноски за
от три до шест месеца,
предлагат от левицата.
Стойнев предложи да
бъде създаден фонд за
стимулиране на работо-
датели, които наемат мла-
ди хора. Пари има - при-
оритети няма, обяви Стой-
нев. Според него държа-
вата трябва да инвестира
в младежта, защото инве-
стицията се връща. Той

цитира данни на НСИ,
според които 10 хиляди
млади хора са напуснали
страната през 2010 г., а
през миналата година
всеки трети младеж е бил
без работа.

Стойнев определи
като провал управление-
то на правителството по
отношение на заетостта.
За последните две годи-
ни работните места са
намалели с 260 хиляди,
като 47 хиляди от тях са
били заети от младежи,
съобщиха от БСП. За да
бъде променена тази си-

туация, според Стойнев
държавата трябва да за-
деля не по-малко от 6
процента от националния
бюджет за образование.
Сегашните 3,4 на сто от
БВП според Ваня Добре-
ва, бивш заместник-ми-
нистър на образованието,
са недостатъчни, тъй като
тази сфера трябва да
бъде приоритетна за
държавата.

Безспорно е, че има
нужда от закон за мла-
дежта, единодушни бяха
всички участващи в дис-
кусията. Михаил Балаба-

нов, председател на ко-
мисията за работа с мла-
дежта на Националния
съвет на БСП, заяви оба-
че, че предлаганият от
ГЕРБ проектозакон е из-
миване на ръцете на
властта. Той смята, че за-
конът е кратък, скучен и
имитира дейност. Държа-
вата пести от младите
хора, не може да няма
желание за диалог от
страна на управляващите,
коментира Балабанов.

Законът беше изстре-
лян на една дискусия и
нито едно прието предло-

жение, коментира Явор
Гечев, председател на
Младежкото обединение
на БСП. Закон ни трябва,
но не какъвто и да е, за-
яви той и добави, че чер-
вените ще предложат
своите виждания и ще
търсят консенсус с други
политически и неправи-
телствени организации.
“Ако правителството не
говори с младежта, ние
няма да си мълчим. Не се
ли обърне внимание на
тях, този закон ще трае
точно година и половина”,
завърши Гечев.

Пернишкият вуз запълнил само 15% от местата си

Мария НИНОВА

О бучение или стаж
до 4 месеца след
завършване  да
влезе в проекта за

щите по незаети места са също
частните Международен колеж
“Албена” (77,4% свободни мес-
та) и Колеж по туризъм - Бла-
гоевград (68,2%). Сред държав-
ните вузове СУ е останал с най-
голям процент незапълнени
бройки - 12,6%, следван от

ХТМУ (10,8%).
Общо във всички висши учи-

лища от обявените от държава-
та 71 780 бройки за прием не-
запълнени са останали 7411 -
около 10 на сто. Приети са били
64 369 нови български студен-
ти. Както и 859 нови докторан-

ти, от тях в частни вузове са
само 37. Приети са и 1657 чуж-
дестранни студенти от страни
извън ЕС - най-много са от Тур-
ция (1173), следва Русия (68),
Албания (54), САЩ (50) и др.
По специалности най-много
свободни места са останали в

машинното инженерство, след-
вано от Комуникационна и ком-
пютърна техника, Педагогика и
пр. Според МОМН в момента
общият брой обучаващи се във
висшите училища е 262 260
младежи, от които 212 091 са в
държавните вузове.

ръководството. От БСП насто-
яват Столичната община да
провери сигналите на работ-
ниците за уволнения на хора-
та, изразили своето мнение по
някои въпроси.

По повод гласуването на но-
вото ръководство на общинско-
то дружество “Озеленяване” от
БСП се оплакаха, че ГЕРБ крие
докладите от проверките на
различни общински дейности.

Преди гласуването на стра-
тегията за развитието на сред-
ното образование в София
червените общинари поиска-
ха общината да увеличи тем-
повете по разкриването на
нови места в детските гради-
ни. По официални данни 10
000 малчугани чакат за заба-
вачки в София, като около 300
от тях не са обхванати в
задължителните вече преду-
чилищни групи за 5-годишни-
те. За тази година обаче са
предвидени едва 1000 нови
места.

Американски прокурор:

Подслушваме само
в краен случай

Обвиниха Кирил
Рашков за
средния пръст

лице е твърде близко за мен и случа-
ят трябва да се разглежда от друг.
Много важни два елемента винаги се
взимат под внимание - дали е нали-
чен конфликт на интереси и дали има
подозрения за такъв.

Имам причини да вярвам, че ще
успеете в борбата с корупцията, за-
яви американският прокурор. Винаги
е трудно да се борят случаи на ко-
рупцията по високите етажи на
властта. Винаги в обхвата на такива
разследвания и съдебни преследва-
ния са известни хора, които разпо-
лагат с много пари, посочи магист-
ратът. Важното послание е, че това
е възможно да бъде постигнато. Раз-
бира се, много неща трябва да са
налични. На първо място съответни-
те правоприлагащи органи да раз-
полагат с правилните средства и
способи, за да свършат работата си.
Нужни са и добре развити и функци-
ониращи институции, които да се
справят с този проблем. Важно е и
да има политическа воля и кураж,
категоричен бе Ейнсуърт.

Повдигнато е обвинение на
Кирил Рашков за прояве-
но дръзко хулиганство -
показване на неприличен
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Цитат на деня

‘
Цитат на деня

Êîé òî÷íî å ãîñïîäèí Õàðèçàíîâ,
÷å òîâà îáâèíåíèå çà ïðåñòúïëåíèå
îòïðåäè 15 ãîäèíè çà êðàæáà
ñòàâà íàöèîíàëåí ïðîáëåì?

За главния прокурор Борис Велчев целият свят е непроблематичен

ФОНДАЦИЯ „БУЗЛУДЖА”
има удоволствието да ви покани

на семинар на тема:

„ИДЕОЛОГИЧЕСКОТО И
ОРГАНИЗАЦИОННОТО РАЗВИТИЕ

НА ДЯСНОПОПУЛИСТКИТЕ
И ФАШИСТКИТЕ ПАРТИИ В ЕС -

ЗАДАЧИТЕ ПРЕД ЛЕВИЦАТА”

ПРОГРАМА:
- Десният популизъм като “легитимен”

расизъм - свързваща линия между “центъра”
на обществото и неонацизма - Дирк Щегеман
(Съюз “Да спрем десния популизъм”, Берлин,
Германия).

- Неонацистки партии и движения в
България - Велислава Дърева, журналист.

- Новите задачи пред Българския
антифашистки съюз след 1989 г. - проф. Чавдар
Стоименов, председател на ЦС на БАС.

Събота, 25 февруари 2012 г.,
от 10,30 до 16,30 часа

гр. София, хотел “Родина”,
Конгресен център, зала “Марица”

ВХОД СВОБОДЕН!  ОЧАКВАМЕ ВИ!

ойко Борисов заграби
цялата власт, но автори-
тетът му се руши и ще се
руши, заяви вчера пре-

Първанов: Борисов заграби цялата власт,
но авторитетът му се руши
Георги ГЕОРГИЕВ

Снимка Мариета ТОМОВА

Преди време казах, че ГЕРБ се атакизира. Сега казвам, че ГЕРБ се яневизира, висш и последен
стадий в развитието на партията, коментира Георги Първанов

ко общественият интерес изи-
сква информация за бонусите
на чиновниците, съответното
министерство или институция
имат право да преценят дали

Допълнение към закона
за досиетата, което да
позволи отварянето на
досиетата на кредитни-
те милионери, внесоха
в НС народни предста-
вители от Синята
коалиция. Депутатите
предлагат да се допи-

Часовете по военно обучение
ще бъдат върнати в училище.
Това стана факт, след като депу-
татите приеха вчера на второ
четене текстовете от Закона за
резерва на въоръжените сили.
Подготовка за усвояване на зна-
ния и защита на Отечеството ще
трябва да преминат учениците в

институцията, независимо кой е
президент. Предишният държа-
вен глава обърна внимание на
правен абсурд в решението на
парламента за създаването на
комисията, оглавявана от Яне
Янев. В т.1 пише, че комисията
ще извърши проучване на дей-
ността на двойката Първанов-
Марин, а в т.2 вече било запи-
сано, че става дума за анкетна
комисия. Според Първанов това
не е случайна редакционна
грешка. С този текст се правел
пробив в конституционния
принцип, че президентът не
попада под контрола на пар-
ламента, защото не е избиран
от него. Има грубо вмешателст-
во на парламентарното мнозин-
ство в работата на друга
държавна институция, смята
Първанов. Той допусна, че
крайната цел на Бойко Бори-
сов е ерозиране, обезличава-
не и подчинение на президент-
ската институция.

Георги Първанов не изклю-
чи, че атаките срещу него ще
продължат, и коментира, че
срокът за работата на комиси-
ята е така избран, че докладът
за нейната дейност да излезе
в навечерието на конгреса на
БСП, насрочен за 19-20 май.

Относно указите, заради
които беше създадена комиси-
ята, Първанов коментира, че
двамата с Марин няма от какво
да се притесняват. “Да обслед-
ват каквото си искат”, заяви

президентът. Той обаче обърна
внимание, че помилваните от
ген. Марин лица са извършва-
ли основно битови престъпле-
ния. “А управляващите помил-
ваха босовете на организира-

ната престъпност”, добави
Първанов и даде за пример
изказването на Цветан Цвета-
нов, че големите мафиоти вече
не се разследвали, защото
били изпрали парите си.

Размерът на бонусите
бил лични данни
Шефката на комисията за защита на личните данни даде коз в ръцете на потайните ведомства

тичност”. Лични данни не са само трите
имена, ЕГН и адресът, а има и много
други, които в съвкупност с останалите
пряко ни индивидуализират, дават пред-
става за нашата личност - такива са на-
пример заплатата или бонусът”, обясня-
ва Шопова.

Както стана ясно от отговорите им на
питания от Синята коалиция, 12 минис-
терства отказват да предоставят инфор-
мация за раздадените на служителите им
бонуси именно под предлог, че това са
лични данни.

Според Шопова има три хипотези, в
които е допустимо разпространение на

въпросните данни. “Разкриването на тази
информация е допустимо на първо място
винаги с изричното съгласие на лицето.
Ако такова съгласие не бъде дадено, има
още две възможности: когато информаци-
ята се предоставя за журналистически
цели и тя не може да увреди личната
неприкосновеност на това лице и  да се
изпълни задача в обществен интерес.
Разбира се, преценката е оставена изця-
ло на ведомството да избере как да ре-
агира в такава ситуация. То може да пре-
цени и да не предоставя никаква инфор-
мация”, обясни Шопова.

Лично мнение на председателката на

комисията за защита на личните данни
било, че тези “данни” не трябва да се крият.
Тя дала информация за себе си надлежно,
след като й била поискана от медиите.

“Ако в комисията постъпи жалба от
съответния чиновник и той се почувства
засегнат, всеки казус ще се разглежда
сам за себе си.” По повод отстранената
директорка на Агенцията по вписванията
Шопова каза, че “все пак говорим и за
публична личност”. Те действително са
бонус, но в крайна сметка това са бюд-
жетни средства, призна все пак открове-
но Венета Шопова.

Сините искат да се отварят
досиетата на кредитните милионери
Веселка ВЕНКОВА ше в чл. 9: “разкрива

и обявява имената на
лица, които са посоче-
ни като длъжници от
Закона за информация
относно необслужвани
кредити, за които е
установена принадлеж-
ност към органите по
чл.1”.  Уточнява се
още “обект на провер-

ка да са еднолични
търговци, управител/и/
и членове на управите-
лен или контролен
орган на дружества
към момента на тегле-
не на кредита”.
“Голям обществен
интерес предизвикват и
хората, забогатели чрез
кредити, или т.нар.

кредитни милионери.
Тяхната зависимост и
връзки с бившия
репресивен апарат на
комунистическата
държава трябва да
станат част от закона,
за да може комисията
да извърши необходи-
мата проверка”, обос-
новават се сините.

Връщат военното обучение в училище
Ира МИЛЕВА девети и десети клас. Тийнейджъ-

рите ще учат как да действат при
криза от военен характер и как-
ви са задълженията им като граж-
дани.

В гражданските висши учили-
ща и военни академии ще се
провеждат курсове по военна
подготовка. Темата на курсовете
ще се определя от военния ми-
нистър. Министерството на отбра-

ната ще организира курсове за
начална и специална военна
подготовка за всички граждани,
които искат да минат военно обу-
чение. Записващите се обаче
трябва да отговарят на изисква-
нията да са пълнолетни, да са
годни за военна служба, да не са
осъждани. Успешно завършилите
курса ще полагат военна клетва
и ще получат военно звание.

Б
дишният президент Георги
Първанов. Заедно с вицепрези-
дента ген. Ангел Марин той
даде пресконференция по по-
вод създаването на парламен-
тарната комисия, която трябва
да проучи как са извършвани
помилванията и опрощавания-
та на дългове по време на тех-
ния мандат.

Първанов отговори на реди-
ца обвинения срещу него и
Марин и атакува остро управ-
ляващите и лично премиера. По
неговите думи Борисов е започ-
нал война, породена от “лична
мъст”, срещу тях двамата. Пре-
зидентът прогнозира, че тази
война ще продължи, защото
вече е ясно, че премиерът не
може да управлява ефективно,
но за Борисов е важно да по-
казва, че е по-силен от против-
ниците си.

Първанов коментира, че
целта на парламентарната ко-
мисия не е обективна проверка
на неговата и на ген. Марин
дейност, а дискредитация на

А
да я предоставят. Иначе допълнителните
възнаграждения представляват лична
информация и ведомствата не са длъжни
да я оповестяват.

Така “разчете” Закона за защита на
личните данни председателката на Ко-
мисията за защита на личните данни
Венета Шопова. “Парите, които получа-
ват чиновниците, са лични данни, те са
от т. нар. категория “икономическа иден- Още на стр. 10
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“Не позволявайте при явяването ви на
ТЕЛК да отнемат военната ви инвалидност и
да я заменят с гражданска. Така получавате
нищожно увеличение на сегашните си пен-
сии, но губите редица заслужени права по
Закона за военноинвалидите и военнопостра-
далите. Освен това вие сте придобили инва-
лидност при защитата на държавата и отбра-
ната на страната, а не при битови или други
инциденти. Военноинвалидната ви пенсия,
макар и нищожна, е това, което ще получава-
те от държавата пожизнено”. Това каза пред-
седателят на “Военноинвалид” в София Емил
Гуджев на годишното отчетно събрание на
дружеството. То е основано през 1913 г. и е
най-старата и най-голяма структура на Съю-
за на военноинвалидите и военнопострадали-
те с близо 600 души организирани членове.
Събранието започна с почит към паметта на
починалите през 2011 г. 36 военноинвалиди и
военнопострадали от столицата. Като осно-
вен проблем и задача пред ръководството на
СВВП се очерта работата по привличане на
нови, необхванати от съюзните структури во-
енноинвалиди и военнопострадали, чийто
брой само в столицата надхвърля 400 души.

Военноинвалидите възмутени от ТЕЛК

Председателят на столичните военноинвалиди Емил Гуджев призова
членовете на СВВП към по-голяма гражданска активност при

осъществяването на целите и задачите на организацията

Снимка Николай МИТРИКОВ

ямаме намерение да гоним
гражданите за климатиците, но
искаме да въведем ред при
поставянето им. Това обясни
извинително вчера пред жур-

Манол ТЕНЧЕВ

Главният архитект
не бил разбран за
климатиците

Н

Столичната община искала не тяхното
премахване, а само ред при поставянето им

налисти главният архитект на София
Петър Диков. Той бе принуден да обясня-
ва какво е имал предвид с обявената си
преди два дни идея за премахването на
климатиците от фасадите на всички сгра-
да в София.

Според Диков той не е бил разбран

правилно какво точно предлага - негова-
та идея била климатиците да се подре-
дят, а не да бъдели премахвани.

Гражданите и техните жилища ще са
последни в намерението за подрежда-
нето на климатиците, побърза за добави
още той и увери, че първото, с което ще
се започне, са публичните сгради. Диков
даде пример със сградата на здравното
министерство, където след ремонт
външните тела на климатиците са били
подредени. Недопустимо е да има

външни климатици по фасадите на сгра-
ди-  паметници на културата, смята глав-
ният архитект. Диков допълни, че при
него имало жалби от много  граждани,
които посочвали, че са тормозени от шум
от климатиците на съседите им.

В отговор на въпрос защо сега се за-
почва тази тема, Диков заяви, че това
било част от цялостния процес по под-
реждането на града - от общия устройст-
вен план до подробните устройствени
планове и наредбите за преместваемите
обекти и рекламата. Климатиците по ду-
мите му са дребен проблем, но тормозещ
много хора, а когато е така, той ставал
проблем на града.

Нямаме намерение да премахваме
остъклените балкони, посочи още глав-
ният архитект. Според него в този си вид
те трябвало да станат част от проектите
за саниране на сградите.

Покривите на къщите в Банско са
опасни за местните, туристите и

гостите на курортния град. Снегът по
покривите е с дебелина над 50 см

Неизвестен запали
детска градина
в Тетевенско

Подпалиха детска градина в те-
тевенското село Глогово в сряда
на разсъмване. В РУП - Тетевен, са
образували досъдебно производст-
во срещу неизвестен извършител.
Сградата на целодневната детска
градина “Изгрев” в Глогово е соб-
ственост на община Тетевен.

Труп на измръзнал
е открит край
Момчилград

Измръзнал 47-годишен мъж е
открит край Момчилград. Трупът
бил открит в дере в землището на
село Равен от местен жител, съби-
рал съчки покрай дерето. Не са
открити следи от насилствена
смърт. По първоначални данни
тялото е престояло два дни, за-
щото човекът живеел сам и никой
не е съобщил, че не се е прибрал.

Жена бе ранена
от лед в Кърджали

40-годишна жена е ранена от
паднало парче лед в Кърджали. По-
страдалата била транспортирана
до Центъра за спешна помощ, а
после настанена в болницата. Екип
на пожарното звено е обезопасил
района на инцидента.

Пенсионерка дала
1540 евро на
измамник

Възрастна жена дала 1540 евро
на телефонен измамник в Стара
Загора. 72-годишната старозагор-
ка сама съобщила в полицията, че
е станала жертва на телефонна
измама по класическия механизъм
“катастрофа с жертва”. Жената
повярвала на непознатия и му дала
исканите пари.

В Банско хванаха
македонец, търсен
от Интерпол

Македонец, използвал фалшива
лична карта, са задържали полицаи
от Банско. При проверката мъжът
се представил за 40-годишен кюс-
тендилец. При  справка се устано-
вило, че македонецът е обявен за
издирване от Интерпол като
подсъдим и е с мярка “задържане с
цел екстрадиране”.

Омбудсманът гостува
във Врачанско

Константин Пенчев се среща
днес с учениците от ОУ “Н. Й.
Вапцаров” в с. Селановци. Омбуд-
сманът ще говори за правата на
децата, за функциите и право-
мощията на омбудсмана, как и
при какви случаи младите хора
могат да се обръщат за съдей-
ствие към него. Срещата е част
от националната кампания на
МОМН “Участвам и променям!”,
подкрепена и от омбудсмана на
Република България.

Снимка БГНЕС

ПРЕКРАТИХА ДЕЛО СРЕЩУ
БИВШИ ДИРЕКТОРИ

Наказателното дело
срещу бившия изпълни-
телен директор на “Мини
Марица-изток” инж. Иван
Марков и заместника му
инж. Гочо Христов бе
прекратено от Староза-
горския ок-ръжен съд и
върнато на прокуратура-
та и националното след-
ствие.

6 съществени проце-
суални пропуска в обви-
нителния акт откриха за-
щитниците на обвиняе-

Особено важно е да разпознаем потенциала
на различните сектори в културата, заяви Ан
Бранш, началник отдел “Култура и дейности” в
главна дирекция “Култура и образование” на Ев-
ропейската комисия, при представянето на проек-
та “Творческа Европа 2020” в Министерството на
културата. Нашите усилия ще бъдат насочени към
централизиране, а една основна част от финанси-
рането ще идва от местните бюджети, посочи Ан
Бранш. Това е рамкова програма, която позволява
автономно финансиране за различни сектори. По
нея се предвижда над 900 милиона евро да бъдат
предоставени в подкрепа на аудио-визуалния и
кинематографския сектор, а близо 500 милиона
евро - за култура, допълни Бранш. Тя подчерта, че
трябва да се изчака да бъде одобрен бюджетът на
ЕС за следващите 7 години, което може да забави
малко програмата. Но ако няма забавяне, очаква-
ме на 1 януари 2014 г. “Творческа Европа 2020” да
започне - каза Ан Бранш. По думите й целта на
програмата е да запази културното разнообразие
на езици и традиции и да помогне на творците да
представят по-лесно произведенията си по света.

Предложената програма би позволила 300 000
творци и културни дейци да получат финансиране,
за да могат посланията им да достигнат до нова
публика, извън родните им страни. Над 1000 евро-
пейски филма трябва да получат подкрепа за раз-
пространение, за да могат да бъдат видени от
зрители в цяла Европа. Най-малко 2500 европей-
ски киносалона трябва да получат финансиране,
благодарение на което да осигурят поне 50% от
прожектираните в тях филми да бъдат европейски.
Над 5500 книги и други литературни творби ще
получат подкрепа за превод, за да могат читате-
лите да ги прочетат на своя роден език.

Прокуратурата ще бъде сезирана за лошото управление на ХХХ ДКЦ в
София, стана ясно след питане на съветника от БСП Иван Мечков какви
мерки са предприети от Столичната община за безстопанственото управле-
ние на центъра и натрупаните дългове от 560 000 лв. Проверките в ДКЦ се
разглеждат в звеното за вътрешен контрол на общината, което се подгот-
вяло да сезира компетентните органи. От отговора на кметицата става ясно,
че през последните години трима шефове на диагностичния център са върши-
ли нередности. Първата проверка е извършена през 2009 г., когато е отст-
ранен д-р Росен Фиданов. Той натрупал над половин милион лева дългове.
След него е назначен д-р Слави Славчев, отстранен в началото на 2011 г.
За него е установено, че закрил клиничната лаборатория към ДКЦ, но не
е уведомил общината. Наличието й обаче е необходимо, за да може едно
лечебно заведение да бъде регистрирано като Диагностично-консултативен
център. Въпреки установените нередности Славчев веднага е назначен за
управител на VIII ДКЦ до провеждането на конкурс. Третият шеф на ХХХ ДКЦ
е Нели Георгиева, заради която валят жалби в Столичната община. И тя не
е уведомила, че няма лаборатория, но е давала заплати на лекар и лабо-
рант, работещи към несъществуващото звено. Д-р Георгиева не е провела
и търг за снабдяване с лекарства и консумативи, както изисква законът.

Дамян ДИМИТРОВ мите, които не могат да
бъдат отстранени по
друг начин освен чрез
връщане на делото, ко-
ментира Татяна Гьонева.
Сред несъответствията
са дати, на които са
били сключвани догово-
ри, и номера на факту-
ри, които не съвпадат с
оригиналните докумен-
ти. Срещу Марков и Хри-
стов е повдигнато обви-
нение за облагодетелст-
ване със служебно по-
ложение и нанесени
щети на дружеството в

размер на 988 869,48 лв.
Двамата бяха отстране-
ни от заеманите посто-
ве веднага след парла-
ментарните избори през
2009 г., на които Иван
Марков бе мажоритарен
кандидат за народен
представител от Коали-
ция за България. В хода
на кампанията в публич-
ното пространство от
ГЕРБ тиражираха доку-
менти, които по-късно се
озоваха в папката със
130-страничния обвини-
телен акт.

ДАВАТ НА ПРОКУРОР
ЕКСШЕФОВЕ НА ДКЦ В СОФИЯ

Деси ВЕЛЕВА

Ан Бранш, ЕК:
„ТВОРЧЕСКА
ЕВРОПА 2020”
ЩЕ ЗАПАЗИ
КУЛТУРНОТО
РАЗНООБРАЗИЕ
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реме е министърът на
з д р а в е о п а з в а н е т о
Стефан Константинов
да си подаде оставка-
та. Тази позиция из-

ГЕРБ отказват да свалят
ДДС върху лекарствата

В

Сергей Станишев поиска оставката
на министър Стефан Константинов

С ПАРИ ОТ ЗДРАВНИ ВНОСКИ
МЗ Е ПЛАЩАЛО МЕТАДОН

ест папки с данни за разходването на 340 млн. лв.,
които през 2011 г. бях трансферирани от НЗОК към
МЗ, било предоставило ведомството на д-р Констан-
тинов на БЛС. Справката, получена въз основа на

рази вчера лидерът на БСП
Сергей Станишев. Според него
изявлението на министъра, че
цените на лекарствата у нас са
високи, защото България била
малък пазар, е цинично и
възмутително. Станишев смята,
че с честите промени в закони-
те и наредбите умишлено се
създава хаос на пазара в
България. Лидерът на социали-
стите напомни, че  именно пра-
вителството на ГЕРБ децентра-
лизира търговете за лекарства,
с което на практика отказа да
упражнява контрол върху цено-
вата политика. Така се отвори
вратата към корупция, облаго-
детелстваха се производители,
вносители и търговци на лекар-
ства и същевременно се ограб-
ва обществен ресурс, категори-
чен бе Станишев. Според него
здравният министър се опитва
да избяга от отговорност за
целия създаден хаос. В изявле-
нието си лидерът на БСП на-
блегна и на това, че в  резултат
на въведените референтни
цени и строг контрол в перио-

ДЕСНИЦАТА ПАК ПРЕДЛАГА
НАМАЛЕНИЕ НА ДАНЪКА ЗА
МЕДИКАМЕНТИ И УЧЕБНИЦИ

Ш
Аида ОВАНЕС

запитване по Закона за достъп до обществена информация,
е потвърдила предположенията на БЛС, че с пари от здрав-
ните вноски са плащани дейности за неосигурени. До края
на октомври м.г. били изхарчени 256 млн. лв. от трансфери-
раните пари, като с тях са плащани разходи за спешна
помощ и интензивни грижи, ваксинации и дори метадон на
наркозависими.  От БЛС са категорично против 25% от
глобите на лекарите да се използват за бонуси в НЗОК. В
последните няколко дни сумата за бонуси, раздадени в МЗ,
варира от 5 млн. лв. до 6.2 млн., коментира председателят на
съсловната организация д-р Цветан Райчинов.

да 2005-2009 г. цените на ле-
карствата намаляха с 30%.

Вчера здравният министър
Стефан Констатинов си намери
ново оправдание за високите
цени - голямата ставка на ДДС.
У нас пазарът е малък и ДДС е
един от най-високите в ЕС, ко-
ментира той.

Константинов реши да под-
мине без сериозен коментар и
исканията за неговата оставка.

Свикнал съм да стоя прав и
столът не ме интересува, защи-
ти се той.

Подхвърлената от Констан-
тинов идея за по-нисък ДДС
обаче бе посрещната на нож
от парламентарната група на
ГЕРБ. Първа възрази председа-
телката на бюджетната комисия
към НС Менда Стоянова. Спо-
ред нея това нямало да доведе
до поевтиняване, а щяло да се

наложи да се вдигат други
данъци.

“Приходите в бюджета се
гарантират от данъци. Различ-
ните ставки на ДДС водят до
неравнопоставеност на различ-
ните браншове”, каза Стоянова
и даде пример с туризма.

Мнение по драмата с цени-
те на лекарствата даде вчера и
Българският фармацевтичен
съюз. Оттам обявиха, че ще на-
стояват за спешно преразглеж-

дане на Наредбата за цените
на лекарствените продукти, из-
готвена от МЗ в края на 2011 г.
Според тях тази наредба в на-
рушение на Конституцията ли-
шава аптеките от надценки в
полза на по-големите участни-
ци на пазара.

Междувременно и Комисия-
та за защита на конкуренцията
ще проучи пазарите на достав-
ки на лекарствени продукти към
болници, МЗ и НЗОК.

Веселка ВЕНКОВА

70% ОТ СТУДЕНТИТЕ УЧАТ ПО
СПЕЦИАЛНОСТИ, КОИТО НЕ СЕ ТЪРСЯТ

лизо 70 на сто от студентите в
България се обучават по общо-
икономически специалности,
за които няма търсене, и така

С намалението на ДДС върху лекарствените продукти ще
бъдат намалени цените им и по този начин облекчени финан-
сово българските граждани, нуждаещи се от лечение. Това е
записано в мотивите на депутатите от Синята коалиция, пред-
лагащи отново намаление на ДДС върху лекарствата. Те
допълват, че със заключителната разпоредба се предлага това
да стане от 1 януари 2013 г., което дава необходимото време
за преминаване към предлаганата промяна. В България до 2001
г. нямаше ДДС върху лекарствата и данъчната ставка от 20% бе
въведена от правителството на НДСВ и ДПС, припомниха сини-
те. Относно учебните пособия те подчертават, че с нарастване-
то на разходите за един ученик расте нуждата от промени и в
ДДС. Само намаляването на ДДС върху учебниците и учебните
помагала реално ще подпомогне българските семейства. Опи-
тите за създаване на допълнителни библиотеки от учебници в
училищата трябва да бъдат подпомогнати и чрез законови
промени за диференцирана ставка на ДДС, напомня десницата.

Б
Снимка БГНЕС

Снежен човек направили служители от  НАП в Търговище и му сложили надпис:
“Не чакайте снега да се стопи!” “Данъчният” не е усмихнат и в едната си ръка

държи метла, сякаш казва: “Сериозен съм. Ако не го направите, започвам “да мета”

се произвеждат безработни млади
хора, заяви в Кърджали д-р Томчо
Томов, ръководител на Национален
център за оценка на компетенциите.
Според него това се случва за смет-
ка на приема на студенти по отно-

шение на техническите специалнос-
ти, за които търсене има, коментира
Томов. Липсва и адекватно профе-
сионално ориентиране на младите
хора.

Близо 38 на сто от завърши-
лите висше образование заемат
длъжности в обслужващия сектор
като охранители, продавач-консул-
танти и др.

Лекар от Благоевград преби колежка
екар от Благоевград преби с юм-
руци своя колежка в местната
болница, защото си позволила да
го извика, след като бил на раз-

деление и казал на д-р Стоянова да
влязат в стаята на лекарите. След като
затворил вратата и останал насаме,
започнал да налага колежката си с
юмруци по главата.

“Ако не бе влязъл случайно поли-
цай, пристигнал заради пътнотранспорт-
но произшествие, сигурно щеше да ме
удуши”, разказа потърпевшата.

Л Междувременно около 7 ч. дока-
рали 20-годишно момиче от жк
“Струмско” в Благоевград. По пре-
ценка на дежурния в ЦСМП д-р Стой-
чев отровилото се момиче не било
свалено от линейката, а закарано ди-
ректно в реанимация, защото било в
кома. Завеждащият на ОАРИЛ д-р
Любомир Димитров обаче не приел
пострадалата, а наредил да я върнат в
спешното, където я вкарали в шокова
зала. Едва след скандал от близките
д-р Димитров се обадил в спешното и
пациентката била върната в ОАРИЛ с
линейка на вътреболничния транспорт.
Отровилата се с лекарства П.Г. е в
много тежко състояние.

положение като консултант-специалист.
Инцидентът e станал около 1.30 ч.

през нощта в Спешно приемно отделе-
ние на МБАЛ-Благоевград. Дежурната
лекарка д-р Димка Стоянова приела
пациент с извадена раменна става. Тъй
като той се нуждаел от консултация със
специалист травматолог, Стоянова из-
викала д-р Олег Сатиев, който бил за-
писан като специалист на разположе-
ние.

Прегледът и уточняването на състо-
янието на пациента се проточили. Д-р
Сатиев се обадил по телефона на д-р
Стоянова и започнал да й крещи, че
той е в отделението, а пациентът го
няма.

Пребитата жена се оплака, че коле-
гата й я заплашвал няколко пъти, че ще
я бие, ако го извика. Според дежурния
персонал д-р Сатиев въобще не е бил в
отделението по ортопедия и травмато-
логия. Малко след 1 ч. след полунощ
той пристигнал в Спешно приемно от-
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раншовете от икономи-
ката, най-силно засегна-
ти от рязкото увеличение
на цените на горивата

БИЗНЕСЪТ ОЧАКВА:

Фалити и поскъпване на
хляба заради горивата

Заради драстичните разлики в цените на самолетни билети
за някои дестинации жителите на Варна започнаха масово
да си ги закупуват от Румъния, съобщи “Фокус”. Причината
за разликата в цените е, че в Румъния работят нискотариф-
ни компании, които предлагат много по-евтини билети.
Разликата в цената била в пъти по-ниска в сравнение със
закупените от България билети.
Заради непрекъснато увеличаващата се цена на бензина и
респективно заради увеличаващата се цена на автобусните
билети варненци масово се пренасочват към услугите на
БДЖ. Все повече жители на града предпочитат да пътуват с
влак заради по-ниските цени. В момента цената на автобуса
от Варна за София е 32 лв., докато отиване и връщане с
влака по тази дестинация излиза на варненци 35,20 лв.

ВАРНЕНЦИ МАСОВО
КУПУВАТ САМОЛЕТНИ
БИЛЕТИ ОТ РУМЪНИЯ

Автобусните фирми залагат
второ увеличение на цените
в рамките само на месец
ски, председател на Българска-
та асоциация на сдруженията в
автомобилния транспорт.

В началото на февруари
компаниите за автобусни пре-
вози са повишили цените на
билетите, но след поскъпване-
то на дизела, което започна
през миналата седмица, със си-
гурност ще има нови корекции
- средно с 1-1,50 лв. в зависи-
мост от дестинациите за прево-
зите, обясни Столарски.

Според представителите на
транспортния бранш заради
поскъпването на горивата не-
малко фирми ще преминат в
сивия сектор, което допълнител-
но ще утежни работата на за-
конно работещите.

Хиляди фирми ще фалират
заради пика при цените на го-
ривата. Това пък коментира Ге-
орги Минчев, председател на
Асоциацията на спедиторите
пред телевизия България он ер.
По думите му всички превозва-
чи са ощетени заради резкия
скок при цените. Транспортните
фирми са много уязвими, уточни
председателят на Асоциацията
на спедиторите. Според него те

едва са преживели пиковите
цени от 2008 и 2009 г. А в мо-
мента фирмите транспортират
при фиксирани по договор цени,
които според Минчев не могат
да бъдат променени толкова
бързо, колкото е увеличението
на горивата.

Подобна ситуация с горивата
имаше и в началото на минала-
та година, когато държавата се
намеси, като поиска моратори-
ум върху цените. Според Миро-
люб Столарски обаче сега
държавата вече е закъсняла с
подобна намеса. Като пример за
държавна намеса той посочи
Австрия, където транспортните
компании временно са освобо-
дени от държавни пътни такси.

От името на хлебопроизво-
дителите Мария Кукушева посо-
чи, че сред колегите й настъпва
видима паника заради нарасна-
лите разходи. Производителите

със сигурност в скоро време ще
прибегнат до увеличение в це-
ната на хляба, но Кукушева от-
каза да прогнозира процента на
това поскъпване. Тя припомни,

че цената на дизела се е удво-
ила от 2003 г. насам, но при
хляба такова завишение на
стойностите няма. Браншът от-
давна изпитва затруднения
като балансира между ниската
покупателна способност на по-
требителите и растящите раз-
ходи за производството, посо-
чи Кукушева.

Сериозни опасения от
поскъпването на течните гори-
ва и предстоящото увеличение
на природния газ изразиха
пред Investor.bg и от асоциаци-
ята на зърнопроизводителите.
Председателят на съюза Ангел
Вукадинов обясни, че заради
очакваното поскъпване на газа
стопаните прогнозират пореден
скок в цените на азотните то-
рове, което успоредно със
скъпия дизел ще повиши раз-
ходите за пролетната сеитба.
Това пък означава по-високи
цени на пшеницата на есен.

БББББ
през февруари, предупреждават
за поскъпване на услугите и по-
следващи фалити, ако повише-
нието продължава. Това обяви-
ха пред БНТ Мариана Кукуше-
ва, председател на Федерация-
та на хлебопроизводителите и
сладкарите, и Миролюб Столар-

844.3 хил. български граждани са пътували в
страната или в чужбина през четвъртото тримесе-
чие на 2011 г., сочат предварителни данни на
НСИ. В сравнение със същия период на 2010 г.
пътувалите с лична цел на 15 и повече години
намаляват с 9.2%. Понижение се наблюдава както
в броя на пътувалите в страната - с 6.2%, така и
на пътувалите в чужбина - с 32.2%. Основните
причини за пътуване в страната или в чужбина са
“почивка и екскурзия” и “посещение на близки”,
посочени съответно от 34.9 и 43.9% от анкетирани-
те. Относителният дял на пътувалите с цел посе-
щение на близки в страната е 45.2%. В структура-
та на разходите по видове туристически пътува-
ния с най-голям относителен дял са разходите за
транспорт както в страната - 33.6%, така и в
чужбина - 37.1%. Средният разход на един човек
на 15 и повече навършени години е 158.0 лв. за
пътуване в страната с лична цел и 606.4 лв. за
пътуване в чужбина. Същевременно разходите на
едно лице за професионално пътуване са средно
207.2 лв. в страната и 835.2 лв. в чужбина.
Броят на нощувките във всички средства за
подслон и места за настаняване през четвъртото
тримесечие на 2011 г. е 1.617 млн. Това е запаз-
ване на равнищата от същия период на миналата
година. Нощувките на българи са 1.085 млн., или
с 8.5% повече. Броят на нощувките на чужденци
намалява с 13.8%. По-съществено е понижението
в броя на нощувките на гражданите от Русия - с
45.1%, Гърция - с 24.4%, Германия - с 19.1%, и
Турция - с 16.4%. Повече нощувки са реализира-
ли гражданите на Украйна - с 50.6%, Израел - с
19.6%, Румъния - със 17.6%, и Италия - със 17.5%.
Приходите от нощувки достигат 78.9 млн. лв., или
с 3.3% повече в сравнение със същия период на
предходната година. Увеличение е отчетено в
приходите от български граждани - с 6.8%, докато
приходите от чужденци намаляват с 0.4%.

С над 32% намалели
пътуванията
в чужбина
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сички язовири на терито-
рията на страната стават
строежи от първа катего-
рия по смисъла на Закона
за устройството на терито-

Втората по големина
руска банка след Сбербанк
- Внешторгбанк (VTB Bank),
ще открие официално свой
офис в България, съобща-
ва capital.bg, като се позо-
вава на информация на ру-
ски медии, че стъпването
на банката в София е част
от планираното от групата
разширяване на присъстви-
ето й зад граница. През
август миналата година

Внешторгбанк отваря офис в България
банката чрез своето дру-
жество BT Invest придоби
79.83 на сто от капитала на
“Булгартабак холдинг”.

Според запознати с
плановете на банката
офисът в България няма да
набира депозити, а ще ра-
боти по сделки в региона.
Извън Русия групата има 12
дъщерни поделения. От
януари тази година VTB
Capital има регистрирано

свое дъщерно дружество в
България - “ВТБ капитал”.
В ръководството му влизат
бившият финансов ми-

нистър Милен Велчев, не-
говият брат Георги Велчев
и бившият заместник-ми-
нистър Красимир Катев.

ДНСК ще контролира язовирите

В
категория. Дирекцията за национа-
лен строителен контрол (ДНСК) ще
ги въвежда в експлоатация. Дирекци-
ята ще контролира строително-мон-
тажните и ремонтите дейности по
водните съоръжения.

Според министерството дуализмът
в правомощията на държавата и об-
щините по отношение на контрола
върху незаконното строителството не
е най-ефективната практика, отбеля-
за зам.-министър Нанков. По тази
причина се предлага в промените на
закона строежите от първа, втора и
трета категория да бъдат изцяло под
контрола на ДНСК, а от 4 до 6 кате-
гория - масовите строежи, към мест-
ните власти. Други предложения пре-
движдат с решение на общинските

съвети да се допускат по-големи от-
клонения от нормативите за застроя-
ване. Досега това става със заповед
на министъра на регионалното раз-
витие и благоустройството. Предлага
се също общинските съвети да могат
да одобряват подробните устройст-
вени планове за селища с национал-
но значение, нещо, което сега също
е в правомощията на министъра.

Предлага се още всички аспекти,
свързани със стратегическото устрой-
ствено планиране, вече да бъдат
уреждани в Закона за регионалното
развитие, а не от ЗУТ. Националната
комплексна устройствената схема,
която в момента е регламентирана в
ЗУТ, се заменя с Национална кон-
цепция за пространствено развитие.

рията (ЗУТ) заради рисковете при ек-
сплоатацията им. Това предвиждат
предложенията за промени в закона
на Министерството на регионалното
развитие и благоустройството
(МРРБ), съобщи зам.-министър Нико-
лай Нанков пред БТА.

Строежи първа категория се при-
емат от държавна приемателна ко-
мисия. За изграждането на такива
обекти се изискват съответните удо-
стоверения от фирмите-изпълнители,
които трябва да бъдат оправомоще-
ни да строят обекти от съответната

Цените на горивата се качват
заради поскъпването на нефта, по-
големите разходи на компаниите и
високите акцизни ставки, сочи ана-
лиз за състоянието на пазара на го-
ривата на експертите на “Лукойл
България”, разпространен вчера.

При бензин А-95 стойността на
нефта формира 41 на сто от цената
на горивото, преработката е 5%, ек-
сплоатационните разходи - включ-
ващи транспорт, съхранение и мар-
кетинг - 11%, данъци и акцизи -
44%, а загубата е един процент от
крайната цената на горивата, по-
казват данните.

Най-резкият скок на цената на

44% от цената на А-95 са данъци и акцизи
дизеловото гориво е от началото на
тази година. Причините са админис-
тративни - от първи януари 2012 г.
бе въведена задължителна 5 на сто
биосъставка в дизеловото гориво.
Повишаването на акцизната ставка
на дизела с 2,5 на сто и отпадането
на облекчението в акцизната ставка
за гориво с биокомпонент доведоха
до повишаване на цената му с 4,2
на сто за един ден, посочват екс-
пертите. По-голямото повишение на
цените на дизела спрямо бензините
е резултат от по-голямото му търсе-
не. 44 на сто, през 2011 г. той е вече
50 на сто. Поддържането на по-нис-
ка цена на дизела спрямо бензина в

редица страни-членки на ЕС се
дължи на акцизната и данъчната им
политика. В тези страни, стремежът
е данъчната тежест върху дизела
като бизнес-гориво да се намали, за
сметка на тази върху бензина, защо-
то дизелът се смята за гориво на
личния автомобил.

В повечето от страните в Евро-
пейския съюз акцизната ставка
върху бензина е значително по-ви-
сока от тази върху дизеловото го-
риво, като разликата в някои
държави е над 25 евроцента на
литър. Така крайната потребител-
ска цена на бензина сe поддържа
по-висока от тази на дизела.
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Това отсякоха вчера депу-
татите от Коалиция за
България, а поводът за
извода бе далаверата с
продажбата на дървесина.
Само от това действие на
земеделеца държавата е
ощетена с минимум три
милиона лева, съобщи
Димчо Михалевски. Той бе
категоричен, че Найденов
не е спирал да лъже, и
отправи питане към пре-
миера докога ще търпи
това. Михалевски даде
пример с обещанието на
земеделския министър за
изготвяне на наредба за
производството на дърве-
сина, която в крайния си
вариант няма нищо общо
с интересите на дърво-
производителите и държа-
вата. Найденов е излъгал
и вчера, когато в ефира
на телевизия е обявил, че
в Софийската стокова
борса не се продава
дървесина. Социалистите
обаче изнесоха докумен-
ти - справка от борсата,
откъдето ясно се вижда,
че продажба се извършва.
“Това е една отработена
престъпна олигархична
схема”, отсече Михалев-
ски. Той обясни, че въпро-
сните фирми-брокери са
затворили кръга на дого-
ворите помежду си, с кое-
то се ощетява държавата.

Пенко Атанасов пък
съобщи за гениална реп-
лика на министъра, който
по време на заседание на
земеделската комисия в
парламента заявил, че ре-
шенията в Министерския

Коалиция за България:

От първия си ден
като министър
Найденов лъже
Само от далаверата с
дървесината държавата е
ощетена с поне 3 милиона лева,
23 000 души стоят без работа,
заявиха социалистите

съвет не се гласуват. По-
вод за това станал въпрос
на Атанасов към Найденов
защо след като в МС е
приел решението за бюд-
жета, в комисия отказва да
подкрепи финансовата
рамка за земеделие.

23 000 души втори
месец стоят без работа.
“Сложете по трима в се-
мейство”, обяви Меглена
Плугчиева. Причина за
това е, че най-големите
дървопреработвателни
фирми в страната са за-
творили врати. Освен това
през миналата година
придобитите над 500 000
тона дървесина са били
изнесени за Турция и
Гърция. Същото се е слу-
чило и с добитата през
януари и февруари дърве-
сина. “При условия на
дефицит в страната се
стимулира износът”, ко-
ментираха социалистите.

До депутата от КБ
Корнелия Нинова е при-
стигнало писмо от малки
преработвателни фирми
от Ракитово. Техният глас
изобщо не може да стиг-
не до министрите. Затова
социалистите изпращат

писмо до Симеон Дянков,
тъй като според тях с по-
литическия инат на Най-
денов ще се стигне до ка-
тастрофа. Дървопреработ-
вателите от Ракитово
съобщават, че фирма на
братя Коцеви е отишла
при министъра. Те обаче
недоволстват от това, че
въпросните братя Коцеви
са отишли от името на

Най-големите дървопреработвателни
предприятия са хлопнали врати, а дървесината

се изнася в Турция и Гърция, алармираха
Меглена Плугчиева и Димчо Михалевски

Европейската комисия занижи драстично прогно-
зите си за краткосрочния растеж на България. Това
показва междинната прогноза на ЕК. За България се
предвижда растеж от 1,4% през тази година, като се
очаква растежът на БВП да остане изключително
нисък през първата половина от годината. Предишна-
та прогноза на ЕК бе за ръст от 2,3%. Управляващите
дадоха прогноза за растеж на икономиката от 2,9 на
сто. По-късно вчера от Министреството на финансите
съобщиха, че бюджета за 2012 г. е направен консер-
вативно, със заложен 1% ръст на БВП.

17-те страни от Еврозоната ще преживеят мека
рецесия тази година, въпреки сигналите за стабили-
зация, предимно на финансовите пазари, твърдят от
комисията. В последните си прогнози ЕК предвижда
свиване с 0,3% в икономиката на еврозоната. Гърция
води по спад в растежа с 4,4%. Това ще е петата
поредна година на рецесия в Гърция, която по-рано
тази седмица получи втори спасителен транш за по-
следните две години. Очаква се Испания да понижи
икономическия растеж с 1% през 2012 г. Според про-
гнозите от есента се предвиждаше растеж от 0,7% за
страната. Прогнозата за Италия е спад с 1,3%, докато
през ноември се прогнозираше растеж от 0,3%.

За Европейския съюз, в който членуват 27 страни,
някои от които не са в еврозоната - като Великобри-
тания и Швеция, се предвижда лек икономически рас-
теж тази година.

Дана РУСЕВА

ВиК в Добрич прекъсна вчера в следобедните
часове електрозахранването от свой трансформатор в
помпена станция “Алмалии” и са оставили без ток 336
клиенти на Е.ОН във вилната зона. Пак вчера водното
дружество е ограничило и подаването на вода към
подстанция “Нона”, която е собственост на “Е.ОН Бълга-
рия мрежи”. От Е.ОН са потърсили съдействието на
полицията, тъй като на места не са допускани служи-
тели на компанията да възстановят захранването с
електричество.

Абсолютно незаконосъобразните наказателни дей-
ствия от страна на ВиК са в отговор на действия от
страна на Е.ОН, защото преди ден електроразпреде-
лителното дружество е прекъснало електрозахранва-
нето в осем административни обекта на водната фир-
ма. Те са в градовете Добрич, Тервел, Генерал Тоше-
во, Балчик и Каварна. Като причина за крайната мяр-
ка елдружеството изтъква натрупани задължения за
над 4 млн. лв. на ВиК. Задълженията на водното дру-
жество към “Е.ОН България” от 2010 г. до момента са
нараснали над три пъти.

Прекъсването на електрозахранването, което “Е.ОН
България” е предприело за административни обекти
на ВиК, няма да наруши водоснабдяването на жители-
те на област Добрич, тъй като доставките на електро-
енергия до помпените станции на дружеството не са
преустановени. “Е.ОН България” е информирала
Държавната комисия за енергийно и водно регулира-
не за действията на водното дружество.

години страната ни все
още не е особено привле-
кателна за инвеститорите,
които търсят добър доход
от отдаването под наем.
Страната ни и в частност
София е в средата на кла-
сацията по доходност от
наеми сред водещите ев-
ропейски градове с доход-
ност от 4.62%, сочи стати-
стика на Global Property
Guide. За сравнение до-
ходността от наеми в Ки-
шинев (Молдова) възлиза
на цели 14.2%, което е
три пъти повече спрямо
София. Втори в класация-
та е Скопие (Македония)
с доходност от наеми в
размер на 10.1%, следван
от Киев с 9.1% и Санкт Пе-

Лошите и преструкту-
рираните кредити достиг-
наха нов рекорден дял от
22,37% в края на януари
2012 г., показват изчис-
ления на Investor.bg. на
база данни на БНБ. В
абсолютен размер ме-
сечното увеличение е
със 124 млн. лв. до 9,21
млрд. лв. Така намалени-
ето през декември със 17,4 млн. лв. се оказва изолира-
но явление в последните 34 месеца.

Публикуваните вчера данни за лошите и преструкту-
рираните кредити показват дял при фирмените от
23,97% спрямо 19,74% при потребителските и 19,68%
при жилищните кредити.

Кредитният портфейл на банките достига 52 млрд.
лв. в края на януари 2012 г., като намалява с 0,6% през
месеца и се увеличава с 2,7% на годишна база. Нега-
тивна тенденция през януари е намалението на редов-
но обслужваните кредити с 1,2% през месеца и с 0,6%
на годишна база до 32 млрд. лв. към 31 януари 2012 г.

Отпуснатите овърдрафти намаляват с 0,6% през яну-
ари и с 1,3% на годишна база до 10,8 млрд. лв. към 31
януари 2012 г.

съобщиха от комисията. Поводът е предстоящото
отбелязване на Световния ден на потребителя - 15
март, който ще се проведе под мотото: “Нашите
пари, нашите права - кампания за реалния избор
във финансовите услуги”.

Анкетата е достъпна на адрес: www.potrebitel.eu,
на официалния сайт на комисията и на сайтовете
на медийните партньори на проучването dir.bg,
econ.bg и moitepari.bg. Целта е да се установи до
каква степен потребителите са запознати със сво-
ите права и задължения, когато ползват услугите
на банки и фирми за бързи кредити. Резултатите от
анкетата ще бъдат полезни както за евентуална
бъдеща кампания за повишаване потребителската
култура в тази област, така и за контролната и
превантивна дейност на институцията.

Потребителите могат да се включат в анкетата
до 14 март, а резултатите ще бъдат публично опо-
вестени на 15 март на пресконференция на КЗП.

Имотите в София
не са привлекателни за
чуждите инвеститори

тербург с 8.15%. Значи-
телно по-висока е доход-
ността от наеми в румън-
ската столица Букурещ -
5.5%.

Непосредствено пред
София в класацията са
Берлин (4.8%), Брюксел
(4.9%), както и повечето
столици на страните от
Централна и Източна Ев-
ропа. В дъното на класа-
цията е Андора с доход-
ност от 2.19%, следвана
от Атина с 2.71% и Малта
с 2.94%. Изводът, който се
налага от сравнението, е,
че все още цените на
имотите са относително
високи спрямо нивата на
наемите, което е добре за
наемателите и не толко-
ва добре за инвеститори-
те, които търсят алтерна-
тиви за насочване на сво-
бодните си ресурси.

Ира ТОДОРОВА

О
т първия си ден
на министър на
земеделието
Мирослав Най-
денов лъже.

Няма продадени дърва за огрев на борсата, това съобщиха от пресцентъра
на Министерството на земеделието и храните по повод твърдения на БСП за
продажба на дърва за огрев през Софийска стокова борса. Министърът на
земеделието и храните д-р Мирослав Найденов разговаря с изпълнителния
директор на ССБ Васил Симов и поиска извършване на проверка - защо е
продавана дървесина със спецификация дърва за огрев. След извършената
проверка от борсата стана ясно, че поради непознаване на терминологията
от служители на ССБ грешно е публикувана информация на сайта за
изтъргувани дърва за огрев вместо дървесина ОЗМ (обла за занаятчийски
материали), както е терминът съгласно номенклатурата за категории и
асортименти на дървесината.
Съгласно наредбата за възлагане на дейности в горските територии, през
борсата се търгуват едра строителна и технологична дървесина. Васил
Симов е уверил министър Найденов, че в бъдеще подобни неточности няма
да бъдат допускани.

НЕ БИЛИ ПРОДАДЕНИ ДЪРВА
ЗА ОГРЕВ, ССБ СБЪРКАЛА

всички дървопреработва-
тели. Малките фирми са
категорични, че братя Ко-
цеви са част от корупци-
онната схема на Найде-
нов и затова искат през
тях да минава матери-
алът, който малките фир-
ми ще купуват. “Разлика-
та в цената е потресава-
ща”, категорични са мал-
ките производители.

В
ъпреки понижение-
то на цените на
имотите у нас през
последните няколко

Война между Е.ОН
и ВиК в Добрич
Война между Е.ОН
и ВиК в Добрич
Война между Е.ОН
и ВиК в Добрич
Война между Е.ОН
и ВиК в Добрич
Война между Е.ОН
и ВиК в Добрич

Лошите кредити с нов
рекорден дял от 22,37%

КЗП прави анкета за
правата при ползване
на финансови услуги

омисията за защита на потребителите (КЗП)
инициира проучване за осведомеността на
гражданите относно правата им при полз-
ване на услугите на финансови институции,
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те, наследени от войната в бивша Юго-
славия. Това заяви президентът на Пар-
тията на европейските социалисти и ли-
дер на БСП Сергей Станишев. Той ръко-
води в Белград съвместната делегация
на ПЕС и на Групата на Прогресивния
алианс на социалистите и демократите
в ЕП. В делегацията влизат и зам.-пред-
седателят на ПГКБ Михаил Миков, меж-
дународният секретар на НС на БСП
Деница Златева и евродепутатът Крис-
тиан Вигенин.

В сръбската столица делегацията от-
прави силно прогресивно послание в
навечерието на предстоящите избори в
страната. Станишев отбеляза, че пре-
зидентът Борис Тадич и Демократичес-

ПЕС подкрепя
Белград за ЕС

Гръцката полиция задър-
жа 60 души, участвали в де-
монстрации в центъра на
Атина, организирани от
профсъюзи и леви партии в
знак на протест срещу кре-
дитното споразумение с Ев-
ропейския съюз и Междуна-
родния валутен фонд, пре-
даде ИТАР-ТАСС.

На площад “Синтагма”
пред зданието на гръцкия
парламент се състояха две
отделни демонстрации про-
тив споразумението за кре-
дити в размер на 130 мили-
арда евро в замяна на нови
строги мерки за икономии, в
това число намаляване на
заплатите, пенсиите и съкра-
щаване на държавните слу-
жители. Около парламента
бе изградена жива защитна
стена от полицаи и служи-
тели в частите за борба с
безредици. В демонстраци-
ите участвали около 6500
души.

Междувременно парла-
ментът на Гърция нареди да
бъде разследвана дейност-
та на бившето социалисти-

Неочакваното спиране на икономическото възстановява-
не в края на 2011 г. се очаква да продължи и през първите
две тримесечия на тази година. Все пак растежът, макар и
слаб, се очаква да се завърне през втората половина на
2012 г. Това се казва в междинната икономическа прогноза
на ЕК за 2012 г..

Брутният вътрешен продукт (БВП) на ЕС за 2012 г. се
очаква да остане непроменен (0,0 на сто), докато БВП на
еврозоната се очаква да се свие с 0,3 процента. Несигур-
ността се запазва, както и различията в развитието на отдел-
ните държави-членки. Прогнозната инфлацията за 2012 г.
също е леко ревизирана до 2,3 на сто за целия ЕС и 2,1 на
сто за еврозоната. Зам.-председателят на ЕК Оли Рен отбе-
ляза при представянето на междинната икономическа про-
гноза на комисията: “Въпреки забавянето на растежа наблю-
даваме стабилизация на европейската икономика.”

Според прогнозата икономическият растеж в девет държа-
ви от ЕС ще бъде отрицателен през 2012 г., нулев в една и
положителен в 17 държави. Очаква се икономическият растеж
да е най-висок в Латвия, Литва и Полша, а най-нисък - в
Гърция и Португалия. Припомняме, че последната рецесия във
валутния съюз беше през 2009 г. със спад от цели 4,3 на сто.

Много по-изразена от очакваното ще бъде рецесията в
Гърция (-4,4 процента), като 2012 г. ще бъде петата поредна
година на рецесия в страната, която в началото на седмица-
та получи обещание за нов спасителен план от 237 милиар-
да евро. Втората по големина европейска икономика, Фран-
ция, ще отчете забавяне на икономическия растеж до 0,4
процента през 2012 г. спрямо 1,7 на сто през 2011 г. В Италия
очакваната рецесия ще бъде -1,3 процента спрямо предви-
дените през есента +0,1 на сто за 2012 г.

Според проучване на институна
“Галъп” 32 на сто от американците
смятат, че най-злият враг на САЩ е
Иран. През миналата година 25 на
сто определиха иранската страна за
основен враг, предаде Би Би Си.
На второ място в новия рейтинг с
“враговете” се нарежда Китай с 23
на сто. След това следват Северна
Корея с 10 на сто, Афганистан със 7
на сто, Ирак с 5 на сто и Русия с 2
на сто. Интересно е, че според един
процент от отговорилите главният
враг на САЩ е самата Америка.

Европейските социалисти се ангажират с
партньорствата си в Западните Балкани

ката партия работят неуморно за при-
съединяването на страната към ЕС, като
постигат значителни резултати в името
на сръбския народ. Лидерът на ПЕС
изтъкна още усилията за проведените
от Тадич важни реформи, както и реши-
телното управление на страната във
време на тежки икономически сътресе-
ния. Той изтъкна, че като български по-
литик и лидер на БСП се гордее, че
именно социалдемократическите прави-
телства правят много за присъединява-
нето на Западните Балкани към ЕС и
даде за примери Хърватия, Черна гора
и Сърбия. Сергей Станишев подчерта,
че ПЕС винаги е била непоколебима в
своята подкрепа за присъединяването
на Сърбия към ЕС. “Абсолютно съм си-
гурен, че Демократическата партия ще
доведе страната дотам”, добави прези-
дентът на ПЕС.

През първия ден от посещението де-

легацията проведе среща със сръбския
министър-председател Мирко Цветко-
вич, а след това в парламента започна-
ха разговорите с председателя на ко-
мисията по външна политика към На-
родното събрание на Сърбия Драголюб
Микунович. Делегатите се видяха и с
президента Борис Тадич, както и с
представители на Демократическата
партия. Днес визитата в Белград
продължава с разговор с ръководителя
на делегацията на ЕС в Сърбия Вин-
сент Дегерт.

По-рано лидерът на Демократичес-
ката партия на Сърбия (ДСС) Воислав
Кощуница заяви, че от страната му се
иска много повече за членство в ЕС от
която и да е друга. Поради тази причи-
на Белград трябва да обяви политичес-
ка неутралност, заяви той, цитиран от
сръбските медии. “Сърбия не промени
отношението си към ЕС, а обратното.
От Сърбия се иска да плати членството
си в ЕС, така както никоя страна досега
не го е правила”, изтъкна Кощуница.

квартали, е нараснал с 1,6 милиона, до-
стигайки близо 8 милиона. Това сочи
проучване на частна благотворителна
фондация, цитирано от “Ройтерс”.

През 2000 г. в крайна бедност в САЩ
са живеели 6,3 милиона деца. Нараства-
нето на броя им с 25 на сто обръща тен-
денцията от преди десет години, когато
все по-малко деца живееха в общности с
високо ниво на бедност.

Три четвърти от децата, живеещи в
бедност, са в това положение, въпреки
че поне единият им родител работи, сочи
проучването на Фондация “Ани Кейси” от
Атланта. Според дефиницията на прави-
телството от 2010 г. за бедност се говори,
когато годишният доход на четиричлен-
но семейство е под 22 314 долара.

М
исията на ПЕС в Сърбия е ис-
торическа, защото чрез евро-
пейската интеграция на стра-
ната ще паднат последните
берлински стени на Балкани-

Протести и
арести в Атина

ческо правителство за евен-
туално преднамерено разду-
ване на данните за бюджет-
ния дефицит през 2009 г.,
предаде Асошиейтед прес.

Със 168 гласа “за” и 76
“против” парламентът реши
да разследва твърденията
на двама бивши служители
от Статистическото управ-
ление, че данните за бюд-
жетния дефицит през 2009
г., изчислен тогава на 15,4
на сто от брутния вътрешен
продукт на страната, били
преднамерено завишени.
Гръцките социалисти, кои-
то от ноември управляват в
коалиция с консерваторите
от “Нова демокрация”, от-
хвърлиха твърденията за
преднамерено завишаване
на дефицита, но подкрепи-
ха искането за разследва-
не с цел да опровергаят
обвиненията срещу тях, по-
сочва АП.

Огромният бюджетен де-
фицит на Гърция за 2009 г.
всъщност предизвика дълбо-
ката финансова криза в
страната.

Г

На възпоменателна
церемония в Берлин в

присъствието
на 1200 души

германският канцлер
Ангела Меркел се

извини публично на
роднините на десет

души, повечето
имигранти, убити от

неонацистка група
преди повече от десет
години. Цялата страна

запази минута мълчание
в памет на жертвите
на тези престъпления,

които по думите на
Меркел са без

прецедент
в Германия

ВРАГОВЕТЕ
НА АМЕРИКА

8 млн. крайно
бедни деца в САЩ

Снимка БГНЕС

одините на икономически затруд-
нения са се отразили на най-мла-
дите жители на САЩ и броят на
децата, живеещи в крайно бедни

Хърватия планира
сериозни инвестиции

Хърватския кабинет през т.г.
ще инвестира в енергийни и ин-
фраструктурни проекти общо
1,6 млрд. евро, с което ще даде
тласък на икономиката си. Над
1,2 млрд. евро от тази сума ще
се похарчат за проекти на пуб-
лични дружества. Световната
банка, ЕБВР и ЕИБ също ще оси-
гурят почти милиард евро за
инвестиции в страната.

Етиопски войски
влязоха в Сомалия

Сомалийски военнослужещи,
подкрепени от етиопските сили,
завзеха една от базите на екс-
тремистката ислямистка групи-
ровка “Ал Шабааб” (подразделе-
ние на “Ал Кайда”) край град
Байдоа в навечерието на лон-
донската среща, на която ще се
обсъжда бъдещето на страната.

Турция купува
нови изтребители

Турция възнамерява да заку-
пи от САЩ 100 изтребителя “F-
35” за общо 16 млрд. долара, с
което ще задоволи бъдещите
нужди на военновъздушните си
сили, съобщи министърът на
отбраната Исмет Йълмаз. Бал-
канската страна планира да за-
мени остарелите си самолети
“F-4” и “F-16” от няколко години,
но нарастващите й разходи
възпрепятстваха плановете й на
няколко пъти.

В Хамбург отмениха
забраната за пушене

Федералният конституцио-
нен съд в Германия отмени за-
браната върху тютюнопушене-
то в кафенетата и ресторанти-
те в Хамбург. Отмяната се
отнася само до заведенията, в
които се сервират кафе и спирт-
ни напитки. Сега властите в
Хамбург ще разработят нов
закон за забрана на пушенето,
съобразявайки се с решението
на съда. В мнозинството провин-
ции пушенето в барове, ресто-
ранти и кафенета е разрешено.

Идват тежки месеци
за еврозоната
Идват тежки месеци
за еврозоната
Идват тежки месеци
за еврозоната
Идват тежки месеци
за еврозоната
Идват тежки месеци
за еврозоната
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“Ние дойдохме, за да ка-
жем, че обичаме Русия. Така,
че да чуе цялата страна”, с тези
думи се обърна Владимир Пу-
тин към своите привърженици
на митинг в Лужники. Около
130 000 души участваха вчера
на московския стадион и около
него в голяма демонстрация на
подкрепа за руския премиер и
кандидат в президентските из-
бори на 4 март.

В краткото си изказване
Путин широко използва изрази
от военната лексика. Увери
например, че симпатизантите
му днес са “защитници на Оте-
чеството”, чиято “велика исто-
рия е писана с пот и кръв”, от-
беляза Франс прес. Путин
обърна внимание, че на 23
февруари Русия чества Деня на
защитника на Отечеството. Той
помоли множеството високо и с
една дума да отговори на
въпроса “дали обичаме Русия”.
От трибуните се чуха викове

Продължителността на живота в
Русия за 5 г. нарасна с 3,7 години.
Мъжете започнаха да живеят 64,3
години, а жените - 76,1 години. Това
каза министърът на здравеопазване-
то и социалното развитие Татяна
Голикова на заседание на работна
група на АПЕК (Азиатско-Тихоокеан-
ското икономическо сътрудничество)
по развитието на човешките ресурси.
Нейният заместник Максим Топилин
добави, че към 2025 година се
планира продължителността на
живота да се вдигне до европей-
ското ниво - 75-80 години, и да се
създадат условия във всяко семей-
ство да има не по-малко от две

В Русия вече живеят по-дълго

Марина ГРИЦЮК деца. Числеността на населението
към това време ще се увеличи до
145 милиона души. А една от
основните задачи на демографска-
та политика на Русия към 2016
година е да се стабилизира числе-
ността на населението на ниво
143 милиона души.
Топилин припомни, че в Русия се
предприемат сериозни мерки за
намаляване на смъртността от
сърдечно-съдови заболявания, пътно-
транспортни произшествия, детската
смъртност. Вече започна модерниза-
ция на здравеопазването и подобря-
ване на условията на труд.
Води се борба и с бедността.
Както отбеляза Татяна Голикова, за
времето от влизането на Русия в

АПЕК (от 1998 година) делът на
населението с доходи под чертата на
абсолютна бедност е намалял почти
2,3 пъти - от 29 процента до 12,6 на
сто (от 41,6 млн. души до 17,9 милио-
на). Относителният брой на домакин-
ствата, разполагащи с ресурси под
екстремната черта на бедността
(2,15 американски долара на ден или
близо 2000 рубли месечно), е нама-
лял през тези години 10 пъти.
Нивото на заетостта на населението
за същия период се е увеличило от
53 процента до 63 на сто. Съдейки
по изказванията на представителите
на Министерството на здравеопазва-
нето и социалното развитие, поло-
жението със заетостта за тях е
повод за гордост. Сега нивото на
безработицата е 6,3% от икономиче-
ски активното население, или 4,7
милиона души - това е предкризис-
ното равнище. В най-острата фаза
на кризата (януари-февруари 2009-а)
безработицата е достигала 9,5% -
7,1 милиона души. Броят на хората,
работещи на непълен работен ден
по инициатива на работодателя, е

намалял от 800 хиляди в началото
на 2009 година до 48 хиляди души
(това е 17 пъти по-малко), отбеляза
Татяна Голикова. Тя уточни, че са
успели да намалят напрежението
на трудовия пазар благодарение на
ръста на икономиката. По думите й,
миналата година Русия е заела
третото място сред водещите иконо-
мики в света по ръст на БВП и
четвърто по ръст на промишленото
производство. Беше осигурено
реално увеличаване на заплатите
(с 3,5 на сто), на пенсиите
и социалните помощи.
“Днес световната общност се опитва
да излезе от финансово-икономичес-
ката криза. Започва съживяване на
икономиките, повишава се актив-
ността на пазара на труда”, каза
министърът. Проблемът за определя-
нето на максималните пропорции
между обемите на инвестициите в
развитието на икономиките и в
развитието на човешките ресурси
обаче остава. И за решаването му
трябва да поработят учените и
икономистите.

130 000 манифестираха в подкрепа
на руския премиер в Москва

“Да!”, съобщи АФП.
“На нас не ни е достатъчно

да победим в изборите, трябва

да се преодолеят много про-
блеми... Мечтая всеки човек да
живее справедливо. Това ще ни

направи много по-силни. Иска
ми се всеки да има надежда за
повече щастие, за да сме ща-
стливи. Важното е всички да
сме заедно. Ние сме единен
многонационален народ”, под-
черта премиерът, който е фа-
ворит в президентската надпре-
вара. “Призоваваме да се обе-
динят всички, които са готови
да пазят родината и вярват в
нея. Призоваваме всички да
работят за нея и да я обичат
така, както я обичаме ние, от
цялото си сърце”.

“И хората като нас са десет-
ки хиляди, десетки милиони.
Искаме да сме повече, да има-
ме повече деца и те да полу-
чат образование. И сме готови
да работим за благото на ро-
дината”, подчерта Путин, като
благодари на всички за под-
крепата. “Искам да благодаря
за подкрепата на всички, които
ни подкрепят във всяко ъгълче
на нашата велика родина. Не

мога да прегърна всички, но
благодаря за всеки глас”. Рус-
кият премиер изтъкна, че и той,
и присъстващите не ще допус-
нат някой да се меси във
вътрешнополитическите работи
на страната и да диктува на
руснаците своята воля. “Защо-
то имаме собствена воля”, за-
яви той.

След като изрецитира сти-
хотворението на Лермонтов,
кандидатът за президент на
Русия добави: “Битката за Ру-
сия продължава. Ние ще побе-
дим!”

Вчера в Русия имаше митин-
ги и в подкрепа на други кан-
дидати за Кремъл. Зюганов и
Жириновски обаче не могат да
се похвалят с много привърже-
ници. На митинга на комунисти-
те на Театралния площад се
събраха не повече от две хиля-
ди души. А либералът Жиринов-
ски трябваше да задоволи с
едва 1,5 хиляди привърженици.

Снимки БГНЕС

Лидерът на руските комунисти неизменно участва в
президентските избори и неизменно е... втори. Привържениците

на КПРФ обаче намаляват

Според прогнозите на социолози Владимир Путин ще победи в
президентските избори още на първия тур. Прогнозата на Центъра за
проучване на общественото мнение е, че Путин ще спечели на първия

тур 58,6% от гласовете на избирателите. Вчерашният митинг в
“Лужники” показа, че премиерът наистина се ползва с огромна подкрепа

Путин: Битката
за Русия продължава.
Ние ще победим

Путин: Битката
за Русия продължава.
Ние ще победим
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Ние ще победим

Путин: Битката
за Русия продължава.
Ние ще победим

Путин: Битката
за Русия продължава.
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Интервю

 Г-н Курумбашев, лична инфор-
мация ли са данните за бонусите
на чиновниците?

- Получаването на бонуси от
държавни пари е информация, коя-
то трябва да бъде достъпна за всеки
данъкоплатец. Това са пари, които е
дал всеки един данъкоплатец и той
има право да получава информация
за това как са изразходвани негови-
те пари.

 Да, но според шефката на
Комисията за защита на личните
данни това било лична информа-
ция...

- Никой няма право да се крие
зад дефиницията “лични данни” и е
редно всяко едно министерство да
публикува кой какви бонуси е полу-
чил. Така, както разбрахме, за Нели
Нешева и за Агенцията по вписва-
нията, така предстои да научим за

Петър Курумбашев, депутат от КБ:

Хората искат да знаят бонуса,
а не кръвната група на чиновника

нови върхове.
 Ами да разясним тогава как-

во е това “лични данни”?
- Ние изобщо не се интересува-

ме от ЕГН-то на тези, които са полу-

чили бонуси, нито от тяхната кръвна
група. Единственото, от което се ин-
тересуваме, е това как се харчат
държавните пари. И дали тези бону-
си, които те са получили, са ги по-
лучили правомерно. Както и кой е
взел решение за това и дали те са
заслужено получени.

 Тоест това трябва да е пуб-
лично обявено.

- Тази информация трябва да е
публична и искаме да чуем сумите,
които са получени, за какво са по-
лучени, без изобщо да се интересу-
ваме от тяхното ЕГН или кръвна
група.

 Да, но отново гръмна скан-
дал...

- Обществото е длъжно да полу-
чи цялата информация и на базата
на това да направи своята преценка.
А не нещата да се крепят на слухове
и да се разбира за бонусите само на
тези, които някой от управляващите
е решил да пусне по пързалката.

 Какво трябва да знаят хора-
та?

- Първо, трябва да се знае -
съразмерен ли е бонусът на свърше-
ната работа. И, второ - кой е взел
решението за даването на бонус.
Защото в случая с Нели Нешева, ако
Надзорният съвет на касата беше
взел това решение за нейните бо-
нуси, щяхме да питаме защо са взе-
ли решението. Но когато някой сам
взима решение дали да се самона-
гради или не, се пораждат доста
съмнения. Дори и да е заслужен този
бонус, когато сам си си го дал на
себе си, някак си не звучи нормал-
но.

 Трябва ли да има все пак ня-
какъв таван за допълнителните
възнаграждения?

- Според мен не трябва да има
таван, но трябва да има ясна мето-
дика, по която се определят и да се
знае ясно кой взима решения за
даването на бонусите.

Закон за защита
на личните данни

Чл. 2. Лични данни са всяка информа-
ция, отнасяща се до физическо лице, което
е идентифицирано или може да бъде иден-
тифицирано пряко или непряко чрез иден-
тификационен номер или чрез един или
повече специфични признаци.

Владимир Николов,
депутат от ГЕРБ:

Трябва
повече
публичност

Интервюта на Искра МИЛЕВА

 Г-н Николов, как ще коменти-
рате информацията, че обявяване-
то на бонусите са лични данни?

- Лични данни са само данните,
които се съдържат в информацията
за самия човек. Когато на въпросния
човек му излиза ЕГН-то или лична
информация, тогава са лични данни.
Останалото, особено в обществената
сфера, не може да става въпрос за
лични данни.

 Добре, но в случая става
въпрос и за хора, чиито заплати,
бонуси или премии идват от джоба
на всеки един българин...

- Заплатите на тези хора се фори-
мрат от парите на данъкоплатците,
тоест единствената информация, коя-
то може да е лична, пак казвам са
име, лична карта и ЕГН. Останалото
трябва да е видно. Тоест професия -
съответен бонус.

 Е, да, но в крайна сметка,
отново гръмна скандал...

- Според мен, когато нещата са
публични и добре обяснени, хората
няма да имат против. Защото в край-
на сметка, когато усвояваш европа-
ри, вършиш тази работа, човек тряб-
ва да бъде награден. Иначе какво ще
стане - ще даваме 200 лева там на
някой некадърник, който няма да си
свърши работата.

 Няма ли да се обезвери съвсем

българинът?
- За мен решението е повече про-

зрачност при раздаването на бонуси-
те. Аз съм сигурен, че те са законни.
Но трябваше да бъдат предварител-
но обявени и разяснени. Тогава няма-
ше да има тази реакция и хората
нямаше да имат проблем с това.

 Какво разбирате под обявени
и прозрачност?

- Тоест трябва да се знае - този
човек е назначен за това, трябва да
свърши това и това, за това получава
съответния бонус. Трябва прозрачност
и публичност.

 Трябва ли да се сложи някакъв
таван на бонусите?

- Не, категорично не трябва да има
таван за бонусите. Защото знаете, че
още преди беше казано, че хората,
които се занимават с усвояването на
еврофондовете, трябва да получават
по две заплати, за да може да си
вършат адекватно работата.

 Сигурно ли е, че ще е адек-
ватно?

- Трябва да е така. А ако намалим
заплатата, чиновникът ще си търси
начин да компенсира. И ще стане не
само толкова непрозрачно, но хеп-
тен непрозрачно. Обществото трябва
да намери баланс. Трябва да има
търпимост. Но обществото трябва и
да изисква. Тоест не само да получа-
ва пари някоя любовница или този,
който не си е свършил работата, а да
се знае за какво се дават тези пари
на някого и това да се знае от всички.

  А, как ще се определя кой си
е свършил и как работата?

- Всичко трябва да бъде обявява-
но, да речем в интернет, но не като
имена - а професия и съответен бо-
нус за съответно свършена работа.
Това е основният проблем при бону-
сите. Защото трябва да е ясно дали
има някаква методика. Тя трябва да
се знае от всеки. И на второ място -
кой какво е свършил и какво му е
платено. Защото има чиновници, ко-
ито те убеждават, че не могат да си
свършат работата. Но има и такива,
които веднага реагират и казват -
дай да видим и да свършим работа-
та. За този, който знае, че няма да
стане нещо, значи не трябва да по-
лучава бонус.
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Фани Давидова,
юрист в програма

„Достъп до
информация”:

К

Когато има
обществен

интерес, премиите
се огласяват

оментарът на г-жа Венета Шопова,
че следва да се приемат за лични
данни възнагражденията и допълни-
телните финансови бонуси, полу-

чавани от служители на държавните ин-
ституции, е точен. Но е важно по темата
да бъде казано още нещо:

Личните данни на гражданите невина-
ги са защитени в еднакъв обем и по един
и същи начин. Така например Законът за
публичност на имуществото на лица, за-
емащи висши държавни длъжности
(ЗПИЛЗВДД), определя кръг от лица, ко-
ито поради длъжността, която са приели
да изпълняват, следва да обявят данните
за своето имущество в регистъра към Смет-
ната палата. Основната цел на този анти-
корупционен закон е да даде възможност
на гражданите да проследят състоянието
на имуществото и доходите на съответни-
те лица във времето.

Действително няма задължение служи-
телите, независимо от поста, който заемат,
сами по своя инициатива публично да раз-
пространяват информация за размера на
своите възнаграждения и допълнителни
финансови бонуси. По-интересният въпрос
е дали тези данни следва да се предоста-
вят след искане за достъп до обществена
информация в светлината на изискването
на Закона за достъп до обществена ин-
формация (ЗДОИ) за преценка дали е на-
лице надделяващ обществен интерес от
предоставянето на информацията.

Две важни съдебни решения заслу-
жава да споменем в тази посока. Първото
е решение номер 9486 на петчленен
състав - II колегия на ВАС от 4.10.2006. В
случая пред съда е поставен въпросът
защитена ли е информацията относно
имената, образованието и квалификаци-
онната степен на всички висши служите-
ли от ръководния екип на Министерство-
то на образованието, началниците на
дирекции, всички държавни експерти,
както и на хората, назначени по граж-
дански договори.

Вторият важен съдебен акт е решение
номер 5317 на 28-и състав на АССГ от
23.11.2011 г. по дело номер 6487 от 2011
г. С решението си съда отменя отказ на
Министерството на труда и социалната по-
литика (МТСП) да предостави на в. “Сега”
информация дали през 2011 г. във ведом-
ството са раздавани допълнителни възна-
граждения под формата на материално
стимулиране или друг вид премии. Отказът
на МТСП е бил с мотива, че информацията
съдържала лични данни.

В мотивите си съдът посочва: че дори
при предоставянето на данни да се за-
сегнат трети лица, то тяхното съгласие не
е нужно, когато има надделяващ общест-
вен интерес. Надделяващ обществен ин-
терес е налице, когато чрез исканата ин-
формация се цели разкриване на коруп-
ция и на злоупотреба с власт, повишава-
не на прозрачността и отчетността на су-
бектите. Съдът счита, че исканата инфор-
мация дори и с предоставянето на кон-
кретни данни за премии за членовете на
политическия кабинет цели повишаване
прозрачността и следва да бъде предо-
ставена. Публичността на увеличаването
или намаляването на имуществото на
тези, които участват в управлението, е
част от нормалното прозрачно и отчетно
управление. Искането от страна на меди-
ите на публично обяснение от определен
служител за размерите и източниците на
неговите доходи не трябва да се схваща
като принуда или атака срещу него, а
като напълно нормална и адекватна об-
ществена реакция. Откритостта на инфор-
мацията относно имуществото на участ-
ниците в управлението дава възможност
на гражданите да си изградят представа
за съответните управляващи и в бъдеще
да решат да продължават да им гласуват
доверие или не.
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На фокус

Калинки-
малинки
и други
подобни...
Некадърници, алчни чиновници
и хора с криминално минало изсмукват
парите на данъкоплатците

А

Боряна
КОСТОВА

ко си мислите,
че калинката е
само едно кра-
сиво, безобид-
но бръмбарче,

дълбоко се лъжете. Това е
биологически вид, който
си има и своите хищници.
Като например азиатска-
та калинка, която масово
нахлу у нас през есента
на 2010 г., макар да е пре-

несена тук малко по-рано. Учените нари-
чат тази пъсроцветна хубавица “шесто-
крак алигатор”, понеже е толкова лакома
и агресивна, че изяжда и себеподобните
си. В средата на 2009 г. обаче се появи
друга нейна разновидност - политичес-
ката калинка, която по нрав и поведение
надмина всичките си известни посестри-
ми...

Първата гербаджийска “калинка”, с
която се сложи началото на

поредица странни
назначения,

се казваше Румяна Желева. Тя кацна в
МВнР след големи хвалби от Бойко Бо-
рисов, веднага щом ГЕРБ грабна властта.
Но за краткото време, в което се изживя-
ваше като министър, Желева така и не
успя да направи нито един успешен про-
бив в сферата на международните отно-
шения. Прочу се обаче с “оригиналния”
поздрав, който отправяше към колегите
си по коридорите: “Ще метеме, ще мете-
ме”. Тази социоложка по образование и
експертка в областта на пазара на труда
нанесе маса вреди на България с безха-
берието във външната политика и ланси-
рането в министерството на също толко-
ва некадърните си протежета.

И в пряк, и в преносен смисъл Румяна
Желева танцува във властта само едно
лято. Жената, която се бе самообявила
за българската Анджелина Джоли (!) уча-
стваше като външен министър само в про-
токолни срещи, от които за страната ни
не произлизаше нищо полезно. Но пък
Желева се прояви като умела танцьорка
и наметнала ефирна рокля, изигра горе-
ща румба в едно тв шоу. Е, това хората
може вече и да не си го спомнят. Но едва
ли са забравили, че като кандидат за ев-
рокомисар Румяна Желева направи
България за резил пред Европа.

Дълго преди този ужасен скандал пре-
миерът Борисов твърдеше, че тя е толко-
ва способна и умна, че Брюксел трябва
да й повери ни повече, ни по-малко -
външната си политика (постът, който сега
заема баронеса Ащън). И се закани, че в
противен случай сме щели да се откажем
от наш еврокомисар. Не се отказахме,
разбира се. Желева клекна и на ресора
за хуманитарната помощ и управлението
при кризи. Че как иначе! Нали се гласе-
ше за над 20 000 евро заплата. И с това
се размина. Депутатите в Европейския
парламент бяха направо шокирани от
махленското й поведение по повод обви-
нения във вестник “Ди Велт”, че крие
неприятни факти от биографията си. В
дебата по същество - още по-голямо
фиаско! Кандидатката ни не знаеше как-
во е станало в Аденския залив, ама щяла
да го реши. “Желева говори трудно анг-
лийски, а отговорите й са неадекватни и
трудно разбираеми” - така на другия ден
коментираха представянето й чуждите
медии.

Потресаващото е, че и след тоя нечу-
ван провал, донесъл такъв срам за държа-
вата ни, Желева се направи на жертва
(чия?), когато на 19 януари 2010 г. я от-
страниха и от МВнР. Днес тази калинка-
малинка волно размахва крилца из Бур-
гаско...

По времето, когато Румяна Желева се
подвизаваше в МВнР, министър Мирослав
Найденов назначи със съгласието на
премиера Борисов на най-високия пост в
Държавен фонд “Земеделие” най-автен-
тичната “калинка” на ГЕРБ - 28-годишна-
та Калина Илиева. Случайно или не, тя
прелетя на престижното място от Софий-
ската противопожарна служба, където,
пак случайно или не, баща й бе начал-
никът комисар Иван Илиев.

Само че докато едната “калинка” бе
само нахална и некадърна, другата в
допълнение притежаваше още

престъпен ум
и изобретателност

В началото на своя възходящ път “ка-
линката” Калина заслепи земеделския
министър Найденов с дипломата си на
магистър от Висшия институт по техника
и икономика в Берлин и той се изправи
“на амбразурата” срещу съмненията на
опозицията в управленските й качества.
А съмненията си имаха основания. Тога-
ва ДФ “Земеделие” изпълняваше функ-

циите на агенция САПАРД и на разпла-
щателна агенция за земеделските ни про-
изводители по мерките от Общата сел-
скостопанска политика на ЕС и реално
оперираше с милиарди евро. Но всичко
уж тръгна нормално. Калинка даже доста
се сближи с европейската служба за
борба с измамите ОЛАФ и оттам регуляр-
но я хвалеха. До момента, в който един
български вестник изпрати запитване за
дипломата й до Германия. Отговорът от-
там сащиса всички. Калина Илиева няма
нито магистърска, нито бакалавърска,
нито каквато и да било степен, тъй като
е изключена още в началото на следва-
нето си от нашия вуз, пишеше в депеша-
та от Берлин. Там се твърдеше, че пред-
ставената от Илиева диплома е фалшива,
че тя е подправила подписа на прези-
дента на института проф. д-р Михаел
Хайне, както и печата на учебното заве-
дение. И поради извършеното престъпле-
ние ще бъде дадена на германската про-
куратура. Така ГЕРБ изправи България
пред нов международен скандал!

Премиерът Борисов си изми ръцете,
като накара бащата на Калина да напус-
не пожарната. А покровителят й министър
Найденов се опита да замаже с умопо-
мрачителен слог: “Нелепа е ситуацията.
Искрено, искрено се надявам и ще ми се
да не вярвам, че това е истина. Просто,
ако това е истина, дано е станала някак-
ва наистина огромна грешка. Не ми се
иска да мисля, тъй като това би било
огромно петно въобще за българската ад-
министрация”.

Петното си остана. Но хитрата Калин-
ка се измъкна без последствия. Тя съвсем
законно си е в отпуск по майчинство. А
когато работата с фалшификациите й сил-
но замириса на съд, уж превъртя от тре-
вогите и влезе в санаториум да си лекува
нервите. Така нещата замръзнаха.

Правителството бързичко забрави слу-
чая “Илиева” и през април 2010-а на уп-
равленския небосклон триумфално се по-
яви следващата “калинка” - министърката
на здравеопазването проф. д-р Анна-Ма-
рия Борисова. Голяма фирма - бедно
съдържание. Тя стана известна с това, че
Бойко Борисов я срещнал на един раз-
клон; че на първата си пресконференция
каза на репортерите “Аз знам вашата
диагноза”; че пееше детски песнички за
ползата от млякото и съветваше да се
усмихваме непрекъснато. Нейната несли-
заща от лицето усмивка обаче не пораж-
даше ведрост, а мисли за нещо нездраво
и дълбоко сбъркано.

А когато министърката истерично кре-
щя, заплашва и прогони в Пловдив жур-
налисти, понеже искали да я снимат,
нещата станаха ясни. Пет месеца проф.
Борисова мъти прословутата си реформа,
която изчерпа с убийствената идея паци-
ентите да доплащат всички лекарски ус-
луги. Опозицията тутакси внесе вот на
недоверие. И министърката напусна по-
ста си. Но хаосът в системата продължа-
ва и надали скоро ще спре.

Да не си помислите, че тия скандални
случаи премиерът си закачи като обица
на ухото? Няма такова нещо. Кадровата
анархия в ГЕРБ се вихри с пълна сила.
Тия дни премиерът обяви, че й е намерил
цаката - щял да сменя министри и всички
надолу по вертикалата, докато намери
“правилните хора”. Само че г-н Борисов
няма всичкото време на света. А и държа-
вата ни едва се крепи, изтощена от не-
фелните му експерименти.

Междувременно гербаджийската фау-
на се обогати. Освен безхаберни, но
стръвни калинки, в нея се появиха и раз-
ни хоботни инсекти. Последните смучат
здраво и под всякаква благовидна форма
от парите на данъкоплатците. И отгоре
на всичко - смучели най-законно!

Миналата седмица гръмнаха няколко
нови скандала от подобен характер.
Първо лъсна липсата на образование на
шефа на борда на директорите в “Напо-
ителни системи” Георги Харизанов. И
освен че приказките му за завършен
Датски колеж се оказаха най-обикновен
блъф, ами изникнаха и две информации
със съдебен характер - Харизанов скрил,
че има

2-годишна присъда
за изнудване

както и че сега са възобновили две дела
срещу него - за кражба на 50 000 долара
и старо обвинение за заплахи за убийст-
во. С познат маниер ресорният му ми-
нистър Мирослав Найденов се опита да
оневини протежето си. Първо изрече све-
товната глупост, че за поста на Харизанов
не му трябвало висше образование, както
и на Бил Гейтс не е трябвало. “Нерде
Ямбол, нерде Стамбул”, казват хората. А
след неоспоримите факти за съдебното
минало на “българския Бил Гейтс” Найде-
нов съвсем се оплете и ревна, че атаките
всъщност били към него самия. Когато
човек си придава важност е смешно, но
когато го прави някой невзрачен политик,
е и жалко. В края на краищата Харизанов
не беше уволнен за безобразията си, а
само бе отстранен с наглото обяснение,
че “не информирал навреме началника си”.

Най-неочаквано вчера и главният про-
курор се изказа по случая с цел да го

омаловажи, и яко се издъни. Според него
“кражба на 50 000 долара от преди 10
години не е престъпление с национално
значение”. Браво, г-н Велчев! Ще ви на-
помним, че президентът на Германия Кри-
стиян Вулф освободи поста си за нещо
доста по-безобидно от стореното от Ха-
ризанов и също станало преди 10 години.
Странното е, че май само в България на
кражба в големи размери се гледа като
на “дреболия”. Още по-странното е, че го
казва главният прокурор, чиято работа е
да преследва престъпниците. Разбираме,
че колкото е по-голям, толкова е по-мил
постът, пък и предстоят нови дипломати-
чески назначения. Но е жалко, когато
човек губи чувството си за мярка. Нароч-
но не използвам думите “срам” и “достойн-
ство”.

Към „мръсната дузина”

ще добавим и шефката на НЗОК Нели
Нешева, която също си “изработи” остав-
ката, след като всички научихме, че е
раздала над 2 млн. лева бонуси на слу-
жители в системата. И сама определила,
че заслужава премия от 12 000 лв., а за-
местничката й - 15 000. Парите били от
глоби. На слабо платени доктори и издъ-
хващи болници. С което на практика са
наказани болните. Но има и друга по-
дробност - за разлика от столичните на-
чалници, премиите за чиновниците в про-
винцията са между 70 и 100 лв. “Човек
ако сам не се оцени високо, и общество-
то няма да го оценява. Аз ценя труда си
и колкото съм го оценила, толкова съм си
дала” - нагло се оправда Нешева. Доста
по-лакома се оказа изпълнителната ди-
ректорка на Агенцията по вписванията
Виолета Николова, която взела допълни-
телно 72 000 лв. Така се е извадила пред
скоби, сиреч пред другите служители,
които взели между 50 и 600 лв. Да се
чуди човек за какво, след като в агенци-
ята цари пълен хаос и хората чакат с дни
пред вратата й, за да си внесат докумен-
тите. Е, Николова също вече не е на ра-
бота, но “след дъжд качулка”. Поста си
освободи и зам.-министърът на здравео-
пазването Гергана Павлова, за която има
съмнения, че давала добри цени на ле-
карствата, производство на “Софарма”,
където преди е работила.

И за капак авторът на политиката на
строги финансови икономии и повсемест-
но затягане на коланите Симеон Дянков
изненадващо се изказа в защита на Не-
шева и Павлова, те

били жертви на популизма

 “Това е политическа спекула, изгарят
добри хора като Нели Нешева и Гери
Павлова” - прочувствено коментира пред
БНТ министърът. И изтъкна, че по закон
НЗОК, както и голяма част от институци-
ите като НОИ, агенция “Пътна инфраст-
руктура” и други ведомства имат право да
си раздават бонуси до 25% от приходите
им. Което е още по-скандално. Че този
закон да не е свещена крава, та да не го
пипат? Няма какво да умуват, ами да го
внасят в парламента за промяна без от-
лагане! Ако наистина солидарно ще но-
сим тежестите на кризата, всички трябва
да получават толкова, колкото е заплата-
та за длъжността им.

Неприкосновен закон в демократич-
ните общества не е законът за премиите
на управляващите. Там стриктно се спаз-
ва принципната норма, че властта е тази,
която служи на народа, той е суверенът.
Само при диктатурите и в България е об-
ратното.

У нас тежко болни деца умират всеки
ден, защото държавата нямала средства
за лечението им. Няма пари за скъпите
медикаменти на онкоболните, които
напълно са “отписани”. Няма пари за бол-
ниците, крепящи се на ръба на фалита.
Няма пари за добавки за младите се-
мейства и майките с малки деца въпреки
демографската криза, която убива Бълга-
рия. Няма пари за нормални пенсии на
2-та милиона мизерстващи възрастни
хора. Няма за пострадалите от природ-
ните бедствия. Няма за нормално обра-
зование, за наука, за култура и за какво-
то се сетите още. Обаче за тлъсти бону-
си на управляващата класа има. И то
много. Най-отблъскващото в цялата ра-
бота е, че в същото време, в което власт-
та призовава народа да гладува, да сту-
дува и да търпи, понеже има криза, ми-
нистерства и агенции на поразия си раз-
дават милиони левове. Тайно, под маса-
та. Не са останали по-назад и столични-
те общинари - 9 от тях, включително зам.-
кметовете, са взели по 33 000 лв. бонуси
заради... неизпълнения за м.г. привати-
зационен план. Парадоксите нямат край.
Но всичко това не е обикновен цинизъм.
То граничи с престъпление срещу наци-
ята! Ако законът го позволява, значи
трябва да се промени законът!
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Общество
24

Датата

Болен
здрав носи

Либийците горди
с българския ЦСКА

СВЕТЛАНА
ВЕЛЕВА

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

1839 - АМЕРИКАНЕЦЪТ УИЛЯМ ОТИС ПА-
ТЕНТОВА БАГЕРА.

Строителният инженер от
Филаделфия, Пенсилва-
ния, още на 22 г. изявява
таланта си, създавайки
първия задвижван с пара
багер. Машината е окон-
чателно завършена през
1835 г. Година по-късно по време на пожар ин-
женерните спецификации са унищожени. Въпре-
ки това през 1839 г. патентът официално влиза в
сила, само 9 месеца преди създателят на багера
да умре едва на 29 години.

1878 - В СВИЩОВ СЕ РАЖДА АЛЕКСАНДЪР
БОЖИНОВ, КАРИКАТУРИСТ, ИЛЮСТРАТОР,
ПУБЛИЦИСТ (УМИРА 1968 Г.). Смятан за за-

конодател в областта на карикатурата и
илюстрацията. Едни от най-по-
пулярните му произведения в
карикатурата са срещу личния
режим на Фердинанд. Редовни-
те му герои са Пижо и Пендо
(на снимката), които по това
време се превръщат в герои
на народното творчество. След
9 септември 1944 г. основната му тема е защи-
тата на мира.

1892 - РАЖДА СЕ ВЛАДИМИР СТОЙЧЕВ, ВО-
ЕНЕН И СПОРТЕН ДЕЯТЕЛ (УМИРА 1990 Г.).

Генерал, участник в
Балканските войни,
Първата и Втората
световна война. Един-
ственият чужденец,
участвал в Парада на
победата в Москва
през 1945 г. (на сним-
ката - ген-лейт. Влади-
мир Стойчев (крайния
вдясно) в блока на генералите от 3 Украински
фронт). Като отличен ездач и спортист представя
страната на олимпиадите в Париж (1924) и Ам-
стердам (1928). Бил е военен аташе, политичес-
ки представител на България във Вашингтон и в
ООН, председател на Българския олимпийски
комитет, член на МОК и др.

1936 - РАЖДА СЕ ЧУДОМИР НАЧЕВ, ЛЕКАР
(УМИРА 2005 Г.). Един от

водещите специалисти у нас
по вътрешни болести и кардио-
логия. Създател на 14 нови
лекарствени препарата. Носи-
тел на орден “Стара планина” -
първа степен. Почетен член на
БАН. През 2006 г. е учредена
фондация “Акад. Чудомир Начев”, чиято цел е
да съхранява и продължава делото му.

1943 - РАЖДА СЕ ХРИСТО ПРОДАНОВ, АЛ-
ПИНИСТ №1 НА БЪЛГАРИЯ ЗА ХХ В. Сред

покорените от него върхове са
Ленин, Хиндукуш и Лхотце. Уча-
ства в първата българска експе-
диция, покорила най-високия
връх на планетата - Еверест. Ста-
ва 13-ият човек в света, достиг-
нал до върха без кислороден
апарат по най-трудния и дълъг
път, а България - 19-ата страна,
чийто представител покорява Еверест. Загива на
20 април 1984 г. при спускането по югозападния
склон на върха.

1984 - ДЯВОЛСКИЯТ МОСТ НАД Р. АРДА Е
ОБЯВЕН ЗА ПАМЕТНИК НА КУЛТУРАТА.

Мостът, намиращ се в
живописен пролом на
около 10 км от гр. Ар-
дино, в близост до с.
Дядовци, е построен в
началото на ХVI в. Той е
част от пътя, свързващ
Горнотракийската ни-
зина с Беломорска Тракия и Егейско море. Ко-
рените му трябва да се търсят още преди 7000
години. На днешното му местоположение няко-
га е имало римски мост, част от значимия анти-
чен път “Вия Игнасия”, свързващ Бяло море и
Тракия през прохода Маказа.

1992 - ПАРК „РИЛА” Е ОБЯВЕН ЗА ЗАЩИТЕ-
НА ТЕРИТОРИЯ. Цел-

та е да се запазят естест-
вените комплекси и
присъщото им видово
разнообразие. Национа-
лен парк “Рила” е с обща
площ 107 923,7 ха и
включва горски фонд - 67
358,7 ха, и високопланински пасища и ливади -
40 565 ха. В границите му влизат биосферният
резерват “Парангалица”, Централният Рилски ре-
зерват с обща площ 12 393,7 ха, резерватите
“Ибър”, “Риломанастирска гора”, “Скакавец”.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Да живееш в страната
на абсурдите. Същите, на
които дотолкова свикнах-
ме, че стигнахме дотам да
мислим, че вече нищо не
може да ни изненада. Уп-
равляващите обаче вина-
ги намират начин да ни
опровергаят. Тези дни
стана ясно, че купуваме
едни от най-скъпите ле-
карства в ЕС. За сметка
на това имаме най-ниски-
те заплати по данни на
Евростат. И това, че
спорд статистиката сме и
най-болната нация, не е
изненада за никого. Така
данните, че при намаля-
ващо потребление във

всички сфери, търсенето
на лекaрства се увелича-
ва, са съвсем закономер-
ни. Болният и нещастен
българин може да няма
пари за дрехи и мебели,
но зa лекарства нaмира -
за да оцелее. Хляб и цяр.
А управляващите компен-
сират със зрелища. Само
дето не е смешно, защо-
то хората умират. Умират
от липса на средства за
лечение на напълно ле-
чими зaболявания. Защо-
то някой е рeшил да пе-
чели от нещастието им.
Съпричастна ли е държа-
ватa с този някой?

Тези дни стана ясен
един безспорен монопол
- “Софaрма”. Компанията
дере кожите и на българ-
ските пациенти, и на бю-
джета за здравеопазва-
нето, като продава меди-
каментите у нас в пъти
по-скъпо, отколкото дори
в държави, които не са
членки на ЕС - като Тур-
ция и Гърция. Фирмата на
Огнян Донев държи освен

това 70% от доставките
на болниците с лекарст-
ва, с което се превръща
в тотален монополист.
Така “Софарма” държи в
зависимост половината
от болниците у нас и в
мига, в който щракне с
пръсти и си поиска дълго-
вете от тях, лечебните
заведения ще затворят.
Реално за лекарства
държавата, НЗОК и паци-
ентите дават по около 1,7
млрд. лв. годишно, от ко-
ито половин милиард
могат да бъдат спестени,
ако бъде сложен ред в
ценообразуването им.

A как се образуват це-
ните им у нас? Първият
елемент е цената на про-
изводителя. Антимоно-
полните органи да про-
верят “Софарма” за гос-
подстващо положение на
пазара и за двойните й
цени у нас и зад грани-
ца. Вторият компонент е
надбавката на търговеца
на едро, която може да
бъде между 6 и 9%, а

след това и надбавката
на търговеца на дребно -
между 18 и 22%. Мнози-
на обаче си слагат над-
ценки по 60 до 100%.
Така едно и също лекар-
ство може да се купи за
5 и 9 лв. в различните ап-
теки. Третият компонент
е начисленият ДДС от
20%. Само две страни в
ЕС - Дания и Исландия,
имат толкова висок ДДС
на лекарствата. Навсякъ-
де по света и за лекарст-
ва, и за обучение и кни-
ги ДДС е със символич-
ни ставки. В Гърция на-
пример лекарствата са
обложени с 10% ДДС, а
в Турция той е 1%. Спо-
ред председателя на бю-
джетната комисия Менда
Стоянова намаляването
на ДДС върху лекарства-
та няма да доведе до по-
евтиняването им и ще
трябва да се увеличат
други данъци, за да се
компенсират приходите
от ДДС в бюджета.

Добре, а защо тогава

ДДС за хазартa беше
намaлен? Значи облек-
чение за богатите може,
и то няма да ощети бюд-
жета, а за болния и нуж-
даещ се - не? Освен на-
маляване на ДДС държа-
вата има и други лосто-
ве. Във всички държави в
Европа пациентите пла-
щат около 20% от цената
на лекарствата, а фондо-
ве и публични средства -
останалите. У нас това е
обратното - към 55% от
цената на лекарствата се
плащат от хората. Регу-
лацията на тези фактори
са в правомощията на
държавата и твърдения
като това на здравния
министър, че ако “държа-
вата свали цените на ле-
карствата, може фарма-
цевтичните компании да
се изтеглят от българския
пазар”, са несериозни.
Ако държавата не проме-
ни статуквото “болен
здрав носи”, не след
дълго няма да има кой да
носи здравия...

Националната телеви-
зия на Либия излъчи ди-
ректно банкета по на-
граждаването на българ-
ския футболен отбор
ЦСКА като победител в
турнир с местните Ал Ахли
Триполи и Ал Насър Бен-
гази. Подобна новина би
предизвикала насмешка у
нас дори у феновете на
31-кратните шампиони,
камо ли сред поддръжни-

ците на другите отбори
или на напълно индефе-
рентните към цар Футбол.

Тук подобно банкетче
би намерило тв отзвук само
в хрониките или най-много
в ефира на някоя кабелар-
ка, чийто шеф има общ
бизнес с шефовете на “Ти-
тан” или яркочервени фут-
болни пристрастия. Да, но
става въпрос за Либия, и
то тъкмо за Бенгази, къде-
то доскоро България беше
синоним само на злото,
олицетворено от невинно
задържаните наши меди-
цински сестри и един ле-
кар. Сега същата тази бо-
гата на петрол, но бедна
откъм събития, държава,
която година след сваляне-
то на Муамар Кадафи все
още се управлява от пре-
ходен революционен съвет,
ознаменува 12-те месеца

от падането на диктатора с
футболен турнир, не слу-
чайно носещ името “Мъче-
ниците на 17 февруари”.
Купата, къде с класа, къде
с късмет, спечели гостува-
щият отбор. От България!
Нищо, че шампионат в
Либия не се провежда след
размирните събития. Нищо,
че футболистите от двата
домакински тима доскоро
са държали автомати и са
участвали в престрелки с
привържениците на Када-
фи. Важно е, че България
вече не е символ на злото
в Либия, какъвто всъщност
и никога не е била.

“Купата си е купа, и се
брои”, отчете с нескрита
гордост треньорът на по-
бедителите Димитър Пе-
нев. Сякаш отборът му е
спечелил Шампионската
лига или най-малкото тит-

лата на България. Дано
само този повече полити-
чески, отколкото футболен,
успех, не бъде последван
от крах на армейците у
нас, защото най-титулова-
ният ни отбор може да
остане пак без междуна-
роден лиценз заради се-
риозни задължения към
други клубове и контраген-
ти. Съсобственикът на
ЦСКА и на фирмата за
чистота “Титан” Димитър
Борисов е уверен, че ли-
цензът му е в кърпа вързан.
Червените фенове обаче
бързо ще забравят спече-
лената първа купа през
2012 г., ако през лятото се
окаже отново, че любим-
ците им няма да играят в
Европа заради финансови
далавери, както по време-
то на предишния прези-
дент Александър Томов.



21 ПЕТЪК 24 ФЕВРУАРИ 2012

Образование www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

“Ñêàïàíîòî âè ó÷èëèùå
ñ òúïèòå âè ó÷èòåëè”...

Колаж Силвия ШОПОВА

декларация по повод на опо-
вестения от МОМН проекто-
закон за предучилищното и
училищното образование 17
неправителствени организа-

17 неправителствени организации
настояват да се удължи срокът за
обсъждане на новия закон за училището

циална терапия, НПО “Надежда за нас-
2007”, Гражданска инициатива за семей-
ството, Център за приобщаващо обра-
зование,    сдружение “Елисавета Кларк
и Пенка Касабова”,     Фондация за чо-
вешки отношения, БАСКОМ - Българска
асоциация на софтуерните компании и
сдружение “Новото образование”.

  
От седмица проектът е в сайта на

МОМН и из интернет форумите и по ме-
диите вече ври и кипи. Засега дебатите
са приковани главно около намерение-
то частните училища да получават фи-
нансиране от държавата. Идеята била
да се намалят таксите и

повече деца да се запишат
в частни училища

Въпросът е защо да се записват там?
Логичният отговор може да бъде само

един - защото в общинските училища не
намират добро образование и до-
статъчно добри условия. А не ги нами-
рат, защото училищата у нас са хронич-
но недофинансирани. Защото България
инвестира в образование най-ниския
процент от БВП в Европа - 3,4. Защото
издръжката на един ученик у нас е 700
евро, а в ЕС-27 средно е 5000 евро.
Защото страната ни стана вече най-бед-
ният роднина в ЕС и се налага дори за
целодневното обучение на малките уче-
ници да разчита на пари от Европа.
Защото сме по-зле и от африканските
държави, които също като нас догонват
цивилизацията. Но там, за разлика от нас,
наистина я догонват. Ботсвана например
инвестира за образование 8,9% от своя
БВП, Бурунди - 8,3%! И вместо да хвърли
всички усилия за укрепване на масовото
училище и да насочва всяка свободна
стотинка в него, България тръгнала да
инвестира в частните училища, където
според НСИ учат малко над 6000 деца -
1% от българските ученици!

“Децата, които учат в частните учи-
лища, са основно деца на интелектуал-
ци и на хора средна класа. Малко са
децата на богаташите там”, заяви пуб-
лично Игнатов. Веднага го контрираха с
коментари в мрежата: “Не знам някой от
нашите интелектуалци от университети-
те и научните институти да има финан-
сова възможност да учи децата си на
частно. Може би министърът под инте-
лектуалци разбира ония калинки с
тлъстите бонуси... Средната заплата в
България е 600 лв., това е “средната
класа”. С такива пари средностатисти-
ческият българин не може да прати
детето си в частно училище... Значи
държавата има 10 млн. лв. за частни учи-
лища, а за БАН и СУ няма?”

Онова, което се вижда ясно от фору-
мите по повод на държавната загриже-
ност за частното образование, е... яро-
стна омраза. Едните ругаят “скапаното
ви училище, с тъпите ви учители, при
които няма да си пратя детето никога.
Имам пари и ще плащам. Вие като не
можете, мрете”. Насреща отвръщат не
по-малко яростно: “Абе, ти как натрупа
тия пари, да не би да блъскаш като
всеки българин по 10 часа за 500 лева
на месец? Ще мрем, защото не можем
да крадем. А вие се затворете във ваши-
те богаташки комплекси зад десет ог-
ради, затворете се в частните си учили-
ща и живейте като вълци там. Само не
искайте ние да плащаме и училището
на синчетата ви, че ще стане страшно”.

Не знам дали в МОМН четат форуми-
те, на мен лично вече ми е страшно. За
какъв равен достъп може да става дума?
Каква конкуренция ще се появи, ако ста-

нат повече частните училища, както ни
убеждават пазарните апологети из ме-
диите - конкуренция между 93% бедни
българи и 7% богати? Толкова
всъщност е потенциалната възможност
за обхват в частните училища - до 7
процента от децата. А деца... вече няма-
ме, само 30 на сто от семействата у нас
имат деца до 16 години, показа послед-
ното преброяване.

Разбира се, има първи въпроси и

тревоги около
същностните неща

в проектозакона. Например - при видо-
вете училища, които са предвидени в
него, какво ще се случи с математиче-
ските гимназии. Защото гимназиите спо-
ред проекта са единствено от VIII до ХII
клас. Това означава, че СМГ например
няма да може да приема ученици от V
клас, а е добре известно, че математи-
ческите способности се развиват имен-
но от такава по-ранна възраст. Защо
трябва да се ликвидира един доказал
ефективността си образователен модел,
недоумяват родители и учители. Друг
въпрос - защо трябва целият задължи-
телен учебен минимум по всички пред-
мети да се вмести в първия гимназиа-
лен етап до Х клас, а в ХI и ХII клас да
се надграждат профилиращите предме-
ти? Трети - разумно ли е да се иска от
училищата сами да избират модули на
учебното съдържание над задължител-
ните, които ще посочва МОМН - в голе-
мите градове училищата ще се справят
по-лесно, но в малките “избираемостта”
ще зависи от наличните учители и от
подготвеността им, която никак не е
еднаква на различните места. В крайна
сметка това може да доведе до твърде
големи разлики в качеството на обуче-
нието. А целта на средното образова-
ние е да даде достатъчна и еднаква
базова подготовка на учениците, която
след това във висшите училища да се
надгражда при много по-голяма съзна-
телна избираемост от страна на самите
младежи.

Категорично неодобрение срещат
две неща в проекта - въвеждането на
практически неограничен брой учебни-
ци по всеки предмет -това вече сме го
виждали в нашето училище, преди ня-
колко години

то бе отхвърлено поради
несъстоятелност

- и слободията, която се дава за слабите
ученици, разнообразните възможности да
минават в отделенията и в VI клас без
знания и с двойка от предходната година.

Въпросите са много. И най-вече -
проектът не дава никаква яснота какви
ще са държавните образователни стан-
дарти и какво всъщност ще е учебното
съдържание - премахващо “натоваре-
ността” на учениците, както обясняват
от МОМН. Според самия Игнатов пък,
със знания за голямата битка на Симе-
он Велики “на пазара на труда няма да
ни наемат”. Сиреч - защо им е на деца-
та да знаят историята на държавата си,
важно е да знаят европейски езици и
интернет. Жалко за държава, в която
идеите на просветния министър са тол-
коз “модерни и смели”. А с новия закон
ще бъдат отменени два стари - за на-
родната просвета и за учебния план.
Опасенията се засилват, след като Иг-
натов обобщи вчера в свое интервю, че
светът се е променил и

„ценностната ни система
е за музея”

Вярно, в основата на ценностната си-
стема на българина стои моралът, а днес
у нас той наистина става музеен експо-
нат! Затова в предложението на 17-те
неправителствени организации за по-
обстойно обсъждане на проекта има
резон. Най-порочното би било, ако в
унисон с познатата досега практика на
ГЕРБ над депутатите бъде оказан на-
тиск да приемат проектозакона на по-
жар, за дни. На първо четене се приема
веднага всичко и после започват едни
поправки на коляно за второто четене,
които никога не водят до добър законо-
дателен резултат.

I. Министър Сергей Игнатов заяви, че държавата ще плаща обучението

на децата и в частните училища, понеже това произтича от конституцион-

ното й задължение да се грижи за образованието до 16 години. Няма

такова нещо. Министърът целенасочено игнорира изричния текст на Кон-

ституцията - държавата поема обучението само в държавните и общински-

те училища.

КОНСТИТУЦИЯТА:
Държавата плаща само в държавните и общинските училища

Чл. 53.
(1) Всеки има право на образование.

(2) Училищното обучение до 16-годишна възраст е задължително.

(3) Основното и средното образование в държавните и общинските

училища е безплатно...

По-ясно не може и да бъде. Училищата в България са държавни, общин-

ски и частни. Държавата плаща за основното и средното образование в

държавните и общинските училища. Не искаш да ползваш това конститу-

ционно право, даваш си детето в частно училище? Окей! Имаш право на

избор. Но не можеш да искаш държавата да ти плаща в частното учили-

ще така, както плаща на останалите деца по Конституция.

II. Според Игнатов държавата ще плаща не на частните училища, а на

децата. Това не било делегиран бюджет. А какво е? Не по врат, ами по

шия. Тази сума в частните училища щяла да е само за обучението в

задължителното обучение. “Сумата ще осигури само финансирането на

часовете за задължителната подготовка, не за материалната среда”,

заяви дословно Игнатов.

В проектозакона пише, че държавата ще дава за обучението на всяко

дете в частните училища сума, равна на единния разходен стандарт за

издръжка на един ученик, който се дава и във всички останали училища -

именно като делегиран бюджет. Излиза, че в общинското училище със

сумата от единния разходен стандарт се издържат всички образователни

дейности плюс материалната база, а частното училище ще получава

същата сума, за да покрие само задъжителното обучение. Т.е. общинското

училище ще издържа същото задължително обучение с примерно два

пъти по-малко пари, отколкото частното. Добре поне, че г-н министърът си

признава какво са замислили!

Таксите в частните училища държавата обаче не можела да регламенти-

ра, “защото това е пазар”, казва Игнатов. Интересно, в Дания пазар няма

ли, та държавата там е заковала таван за таксите в частното училище?

Велиана
ХРИСТОВА

С
ции заявяват, че срокът от 14 дни за
обществено обсъждане на проекта е не-
допустимо кратък за закон с толкова
голямо значение за цялостния общест-
вен живот. Те настояват той да бъде
удължен - декларацията е изпратена до
парламента, до министър Сергей Игна-
тов и до всички медии.

С декларацията се настоява срокът
за обществено обсъждане да бъде
удължен до вземане на решение от Ко-
мисията по образованието за внасяне на
първо четене в НС. В нея се казва още:

 МОМН да публикува проектите за
стандартите по проектозакона преди
внасянето му в Комисията по образова-
нието. МОМН да направи публично
обобщение на получените мнения по за-
кона с участие на граждански органи-
зации за осигуряване на прозрачност
на процеса. А също - да изрази стано-
вище по приетите и неприетите мнения
и предложените корекции.

 Преди внасяне на проекта на
първо четене в НС Комисията по обра-
зование да организира отворено засе-
дание, на което да бъдат представени
обобщените обществени мнения от
гражданските организации. Дискусиите
в НС да се излъчват на живо в Интернет
или по телевизията.

 Мненията на гражданите и органи-
зациите ще бъдат събирани и обобща-
вани на адрес: www.progresivno.org. Дек-
ларацията е подписана от: Институт за
прогресивно образование, асоциация
“Родители”, фондация “Пайдея”, иници-
ативен родителски комитет, Център за
независим живот, Професионален форум
за образованието, Център за образова-
телни инициативи, Детска къща “Монте-
сори”, Форум за наблюдение и анализ
на публични политики, Сдружение по
антропософска лечебна педагогика и со-
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Актуално

от 2010 г. България е излязла
от кризата, че вече доближа-
ваме предкризисното ниво на
БВП и дори сме постигнали по-
висока производителност на
труда. Той обаче не разбирал
защо усещането на хората не
съвпадало с неговите заключе-
ния и очаквал то да се преодо-
лее в началото на 2013 г., ко-
гато ще се увеличават заплати
и пенсии.

Това изявление ме изне-
надва с липсата на реа-
лизъм, с пренебрегването
на фактите в България и
Европа и с изграждането на
прогнози за 2012 и 2013 г.
върху обещанията на Симе-
он Дянков. А известно е, че
досегашните му икономиче-
ски диагнози и прогнози са
тотален провал. Единстве-
ното вярно от това, което
прочетох, е, че “потреблени-
ето засега остава на ниско
ниво”.

Г-н Прохазки прави извода,
че сме излезли от кризата през
2010 г., защото имаме растеж
на БВП от 0,2%. Това е в рам-
ките на статистическата греш-
ка. По експресни данни на НСИ
за 2011 г. растежът е 1,6%.
Дори и да е вярно, то
не е достатъчно за
такъв извод. Задъл-
жителен е и обрат
в заетостта. А
безработицата у
нас продължа-
ва да расте.
Само през че-
твъртото триме-
сечие на 2011 г.
заетите лица на-
маляват с 68,5
хил. души. Влошава-
нето продължи и през яну-
ари. Министерството на тру-
да съобщава едни данни за
безработица (около 9-9,5%),
НСИ - други (11,4%), а истин-
ската (след прибавяне на 235
хил. обезкуражени безработни)
е около 18,5%, т.е. почти като
гръцката.

При това положение е не-
сериозно да се говори, че
сме излезли от кризата. Да
напомням ли и за

спадащите
реални доходи

за влошаването на структура-
та на семейните бюджети, за
тежкото финансово положе-
ние на предприятията с обща
задлъжнялост около 154 млрд.
лв. в края на 2010 г., за огром-
ния брутен външен дълг (92%
от БВП), за растящите лоши
кредити, за бедността, за до-
ходната поляризация у нас,
която е най-висока в ЕС, и т.н.
Президентът Обама не слу-
чайно повтаря от 2009 г. на-
сам, че “растежът не е замес-
тител на заетостта”. Така мис-
лят и американските избира-
тели, които се отдръпнаха от
него и неговата партия през
есента на 2010 г. именно по-
ради 10% безработица, макар
че растежът в САЩ беше 3%
при 2% в ЕС.

2012-а ще бъде поредната
тежка година за България. При
сегашната икономическа поли-
тика очаквам същото и за 2013
г. За да обоснова моята пози-
ция, стъпвам на уравнението на
Кейнс, по което сега в цял свят
се изчислява БВП. Знам, че
нашите пазарни фундаментали-

Проф. Иван
АНГЕЛОВ
член-кор.
на БАН

Тъмни облаци
на икономическия
хоризонт
Прогноза за икономиката на България, която според
нейните автори се разминава с усещанията на хората
сти мразят Кейнс, но какво да
правим - цял свят го уважава и
работи по неговата формула,
без да се съобразява с мнени-
ето на нашите консерватори.
Уравнението на Кейнс гласи:

БВП = потребителско
търсене

+ държавно търсене
+ инвестиционно

търсене
+ износ-внос

Първите три съставки (по-
требителско, държавно и инве-
стиционно търсене) формират
общото вътрешно търсене. По
експресни данни на НСИ за
2011 г. то е 99,2% от БВП. От
тях 75,1% са крайно вътрешно
потребление (в т.ч. 67,6% ин-
дивидуално) и 24,1% е бруто ка-
питалообразуване. Заедно с
нетния експорт (износ-внос) от
0,8% то формира БВП, който за
2011 г. е 76 170 млн. лв. по
текущи цени. От това следва, че
вътрешното търсене е ключо-
вият фактор за растежа на БВП
у нас.

Стабилен и висок растеж е
възможен, само ако расте
вътрешното търсене. А то ще
расте, ако се повишава поку-
пателната способност на

дини, защото сега изнасяме 4-
5-6 пъти по-малко на човек от
населението в сравнение с Че-
хия, Словения, Словакия и Ун-
гария и 12-15 пъти по-малко от
Белгия и Холандия. За чувстви-
телно повишаване на износа
обаче е необходима тотална
структурна и технологична мо-
дернизация на икономиката;
рязко повишение на квалифи-
кацията и производителността
на работната сила; повишение
на общата
конкурен-
тоспособ-
ност на
икономи-
к а т а ,
където сме
между по-
следните в ЕС и
на 74-о място по кла-
сацията на Световния
икономически форум.
Необходимо е също
драстично повише-
ние на конкурен-
тоспособността
на фирмено рав-
нище, където по
р а з л и ч н и т е
п о к а з а т е л и
з а е м а м е
между 80-о
и 128-о мя-
сто от об-

дори под нулата. Какви увели-
чения на заплати и пенсии
очаквате при това положение?

Дянков и този път ни
лъже.

Г-н Прохазки прогнозира
увеличение на доходите. Аз

съм на друго мнение.

Основните източници на до-
ходи у нас са заплатите и
пенсиите. Известно е, че
пенсиите на 2,2 млн. души и
заплатите на 400 хил.
държавни служители са за-
мразени от 2009 г. Отчита-
ното повишение на средна-
та заплата през последните
години се дължи главно на
промени в структурата на
заетите, а не на реално по-
добрение.

Да допуснем, че в една
фирма работят 100 души: една
трета са с високи заплати (и
производителност), другата
трета - със средни, а третата -
с ниски. Ако бъдат съкратени
20% от заетите, предимно от
най-ниско квалифицираните,
средната заплата (и произво-
дителност) на останалите 80
души ще се повиши, без уве-
личение и дори при намале-
ние на общата сума на фонд
работна заплата и общия обем
на продукцията. А точно тези
пари имат значение за поку-
пателната способност на хора-
та. Така става и у нас през по-
следните години. Така ще е
през тази и следващите.

Затова очаквам в най-доб-
рия случай

стагнация на
номиналните доходи

и умерено намаление на реал-
ните поради инфлацията. Като
включим в сметката и намаля-
ващата заетост, общата сума
пари в населението ще нама-
лява. Ако добавим и несигурна-
та обстановка, която кара хо-
рата да пестят “бели пари за
черни дни”, а не да харчат, те-
кущото потребителско търсене
ще се свива още повече. Ако
прибавим и сриващото се
вътрешно натрупване и инвес-
тициите, крайното вътрешно по-
требление ще продължи да се
свива. Питам: откъде ще дойде
растежът? Отговорът е ясен -

няма да има растеж.
Не виждам възможности и

за сериозно повишение на из-
носа при сегашната конюнкту-
ра в Европа.

Последните решения за фи-
скалния пакт и произтича-
щата от него поголовна ре-
стриктивна политика тлас-
кат ЕС към икономическа
стагнация през следващи-
те години. При такава поли-
тика не е възможен серио-
зен растеж и овладяване на
застрашително нарастваща-
та безработица, която от 16
млн. души в 2008 г. нарас-
на на 23,8 млн. в края на
2011 г. и вече е 10% в ЕС-
27 и 10,4% в еврозоната,
при 8,3% в САЩ.

Това е източник на стагна-
ция на личните доходи, на
постъпленията в бюджета,
задълбочаване на дълговата
криза и растящо социално на-
прежение. Налаганата от Гер-
мания и Франция брутална ре-
стриктивна политика в ЕС
осъжда Европа на икономичес-
ка и социална стагнация през
това десетилетие, погребва
стратегията “Европа 2020”, пра-
ви невъзможно догонващото
икономическо развитие на по-
бедните страни като България
и е поредният пирон в ковчега
на Европейския социален мо-
дел. Задават се тъмни облаци
на европейския икономически
и социален хоризонт.

Ако се съди по последните
данни на БНБ (за ноември -
16%) в края на 2011 г. държав-
ният дълг ще бъде рекордно
нисък, но с това едва ли можем
да се гордеем. България може
да си позволи

по-гъвкава
политика по дълга

с цел да се поддържа минима-
лен растеж, да не се повишава
безработицата прекомерно и
да се запазят доходите на до-
стигнатото ниво. Нищо не за-
плашва финансовата ни стабил-
ност, ако допуснем умерено и
контролирано увеличение на
дълга до 25-27% през следва-
щите няколко кризисни години.
През следкризисните години
държавният дълг може да оста-
не на това равнище, като се
вземат заеми за важни инвес-
тиционни цели - изграждане на
обекти за високотехнологични
и експортно-ориентирани про-
дукти; създаване на държавно-
частен фонд за финансиране на
иновации и други рискови ин-
вестиции с първоначален капи-
тал 1 млрд. лв.; подобряване фи-
нансирането на здравеопазва-
нето, образованието и науката;
допълнителни субсидии на об-
щините за инвестиции; за стро-
еж и ремонт на пътища от вто-
ра до четвърта категория и т.н.

Само за сведение на чита-
теля, очакваната публична
задлъжнялост в еврозоната
през 2012-2013 г. ще бъде око-
ло 90-91% от БВП, а за ЕС -
около 85% (при допустима до
60%). А нашите учители по пе-
стеливост имат дълг в края на
2011 г.: Германия - 81,7%, и
Франция - 85,4%. Кого впечат-
лява нашето правителство с
рекордно ниския държавен
дълг, освен че измъчва народа
ни! А той търпи ли, търпи! И
колкото повече търпи, толкова
повече ще го мачкат!

П
реди дни беше съоб-
щено за прогноза на
Центъра за икономи-
ческо развитие. Г-н
Прохазки заявил, че

населението, подплатена с по-
големи реални доходи, по-
гъвкава бюджетна политика,
по-висока инвестиционна ак-
тивност. А

инвестициите
се сриват

- от 29,4 млрд. лв. през 2008 г.
на 16,2 млрд. лв. през 2010 г.
Растеж не се постига чрез
уволнения на персонал и пого-
ловно съкращаване на текущи
и капиталови разходи. Това ни-
кой и никъде по света не е по-
стигал.

За 2012 г. прогнозирам ну-
лев растеж, за разлика от г-н
Прохазки, който очаква 2,4-
2,5%. Странно как ще стане
това чудо - Европа се срива, а
България ще процъфтява! На-
шият растеж през 2011 г. нама-
лява по тримесечия от 3,3%
през първото, 2% през второто,
1,6% през третото и 1,5% през
четвъртото. Ние се плъзгаме
към стагнация и дори към нова
рецесия! Друго не може да се
очаква при затяганата примка
около вътрешното търсене.

Външното търсене не е ре-
шаващ фактор за растежа. В
него има голям потенциал през
следващите 10-15 и повече го-

хванатите 142 страни. За да ста-
не това, са необходими поне
230-250 млрд. евро инвестиции
и 15-20 и повече години. И най-
после, за да изнасяме, стоките
ни трябва да се приемат на
външните пазари. Приказките
на високопоставени наши по-
литици, че към 2020 г. Бълга-
рия ще стане средно богата ев-
ропейска страна, са несериоз-
ни и ни злепоставят.

За разлика от г-н Прохазки
твърдя, че

външната среда
също не е

благоприятна за нас

Очертава се спад на БВП в
ЕС, който е главният ни търгов-
ски партньор. Техният растеж по
тримесечия на 2011 г. спада още
по-рязко: 2,4% през първото, 2%
през второто, 1,6% през третото
и 0,9% през четвъртото. ЕС вече
навлиза в рецесия и ще се нуж-
дае от все по-малък внос. Сто-
панската активност намалява и
в другите региони на света. Ако
ситуацията в Европа през 2012
г. продължи да се влошава, ко-
ето е много вероятно, у нас
може да има дори рецесия от
около 0,5-1%. За 2013 г. очак-
вам растежът ни да е около и
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

нешните ми редове
са изпълнени с
възмущение. Мина
време,  откакто ме-
диите ни информи-

раха за “невинните” бонуси,
които медицинската чиновнич-
ка Нели Нешева е давала,
тоест взимала заедно със сво-
ето обкръжение от началници
в здравната каса, но аз не
мога да укротя яда си, не мога
да си обясня от къде се е
пръкнало това нейно нагло поведение след разкри-
ването на възмутителния факт. Отговор на този ми
въпрос навярно трябва да дадат психиатри или по-
литолози, занимаващи се с нравствената поквара,
която може да предизвика властимането.

Съжалявам, че нямам на въоръжение в речника
си ругатните, употребявани от някои видни спорти-
сти и често изричани от екрани и сцени (за досто-
верност и “художествено” документиране на всеоб-
щото ни опростачване), за да ги изрека с пълно
право по адрес на притежателката на лекарска
диплома (не искам да скверня понятието “лекарка”)
Нели Нешева. В класацията по тепегьозлък (извине-
те за чуждицата, но в българския език няма толкова
силна и подходяща дума) въпросната дама остави
моите и всенародните “любимци” - вицепремиера
Цветан Цветанов и вездеприсъстващия наш преми-
ер в сянка и учител по всичко Джеймс Уорлик, да
гълтат прахоляка зад нея. Може би това е мястото да
кажа, че един приятел е кръстил въпросния амери-
кански посланик “Фигаро” (като Моцартовия герой
— “Фигаро тук, Фигаро там...”). За други лица от
нашата политическа върхушка тази аналогия също
е подходяща.

И още едно сравнение ми идва на ум - “попал в
газету”, или в буквален превод от руски “попадна
във вестника”. Едва ли някой е получавал толкова
бързо толкова широка известност (па бил той спор-
тист, учен или артист), колкото притежателката на
лекарска диплома Нели Нешкова, намразена за нула
време от милиони наши сънародници. Не помня
действие и изявление на висш държавен или обще-
ствен служител да е предизвиквало такъв огромен
брой негативни отзиви и в пресата, и в интернет
пространството. И как да не е така - не само след
извършената злоупотреба (малцина големци не
крадат днес), а и след надменното й свръхцинично
поведение. Тя заплашваше да съди изобличителите
си, а ако сме сериозна държава, тя трябва да бъде
съдена, или най-малкото изгонена от партията си,
която така компрометира и на чиято опора явно е
разчитала. Тя се гордееше със себе си и гневно
отричаше вината си, а после каза, че ще дари от-
краднатото, което според нея го е заслужила със
способности, с труд и по закон. Дори не си помисля,
че “с чужда пита помен прави”. Не случайно тя и
наглото й поведение бяха заклеймени и от пациен-
тите, и от истинските лекари. Дори изненадващо и
будещо възмущение прозвучаха беглите опити на
нейни съмишленици да я оправдаят някакси.

И знаете ли кое е най-страшното? Тези опити
искат да ни убедят, че голяма част от черното е ако
не бяло, то поне сиво, защото да се краде залъкът
от устата на народа стана нормална практика. Неот-
давнашната Нова година беше добър повод на уп-
равляващите за това. Във вестник “Труд” четем след-
ното заглавие: “Дянков раздаде 234 хиляди лева
бонуси”. И под заглавието: “Въпреки изявленията на
финансовия министър от края на миналата година,
че няма да има бонуси за чиновниците, в неговото
ведомство са раздадени сериозни суми... Отделни
служители - шефове на дирекции, са получили пре-
ди коледните празници по над 30 хиляди лева”.
Вестник “Новинар” няколко дни по-късно ни предла-
га заглавието “Заместници на Фандъкова прибрали
тлъсти суми”. А вестник “Дневник” ни информира по
темата: “Столичните заместник кметове по екологи-
ята Мария Бояджийска, по строителството Ирина
Савина, по транспорта Любомир Христов и по прав-
ните въпроси Юлия Ненкова са взели по около 30
хиляди лева бонус през 2010 над заплатите си...
Самият кмет на София Йорданка Фандъкова не е
взимала допълнителни пари над основното си възна-
граждение”. Сигурен съм, че тя не ги е взимала и
под масата, както покварено пророкува Нели Не-
шкова.

От дете знам, че най-голямо уважение и благо-
дарност в живота (след родителите си) дължим на
учителите и лекарите. И сега мисля така, въпреки
издънките на отделни представители и от двете
професии. Вярвам, че вече бившата шефка на
здравната каса е гласно или негласно порицана
от всички пациенти и лекари. Още едно сравнение
- с “Грамада”-та (в поемата на Вазов), върху която
всички минаващи хвърлят своя камък с думите
“Проклет да е!”

Дописвах горното, когато стана известно, че шеф-
ката на Агенцията по вписванията Виолета Николо-
ва си е дала за половин година 48 хиляди лева като
бонуси, което обаче не надхвърляло предвиденото
от закона. Тепегьозлъкът наистина няма мярка.
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Константин
ИВАНОВ

В очакване на
бонус за БоБо

В

Лелки с любовни конвулсии го номинират
за министър-председател на целия свят

тия бонусни времена е
дошъл моментът и Той
да си получи заслуже-
ното за извънредния
труд. Така че разни про-

грамни директори, продуценти,
главни редактори и прочие жур-
налистическа сволоч да не се
правят на ощипани, като не
възмездяват медийните изяви на
най-редовния си и изтъкнат гаст-
рольор. Та те не си ли дават смет-
ка, че без Него има да се чудят
с какво ще си запълват сутреш-
ните блокове, обедните и цент-
ралните си информационни еми-
сии, съботните и неделните пуб-
лицистични предавания, как без
пространните му вестникарски
интервюта ще задоволяват нуж-
дата на читателите да узнават от
най-висока инстанция истината,
само истината, цялата истина? С
какво ще илюстрират страниците
без Неговите снимки в профил и
анфас, с ножица или менче в
ръка, зад волана на джипа, по
стълбичката на кугара, дрибли-
ращ на футболния терен или
смазващ съпротивата на против-
ника с поразяващия си бекхенд?
Или с шапка-чорап на главата,
заобиколен от ентусиазираната
тълпа, забравила благодарение
на височайшето му присъствие
пометените от наводнението
къщици и загиналите си близки.
Редно ли е да мине с едната
морална награда, че най-голям
процент от участничките във ви-
сокоинтелектуалната анкета: “С
кого бихте искали да прекарате
празника на Свети Валентин”, от-
говарят: с Брад Пит от чужденци-
те и с Него от нашенците! Нор-
мално ли е да не получи бонус
за управленско величие човек,
на когото една лелка в пристъп
на любовен спазъм възторжено
заявява:”Ти си за министър-пред-
седател не на България, ти си за
министър-председател на целия
свят!”

Какво ли не опитаха някакви
злобни вестникарчета, за да по-
мрачат светлия му образ, да по-
ставят под съмнение законността
на негови действия, да сеят не-
доверие към управленските му
импровизации, да “доказват” не-
последователността на решения-
та му, дребнаво да сочат, че бо-
равел с неверни данни и факти.
Разнасяха някакви флашки, от
които било видно, че търгува с
влияние, наказуемо от закона,
като нарежда да се разкарат
митничарите от фабриката на без
време усопшия Мишо Бирата. Е,
и? Това да не ви е Франция,
където един министър, Ерик
Вьорт, се раздели с поста си по-
ради “съмнение за възможен
конфликт на интереси” (Тези
съмнения възникнали след раз-
пространението не на полицей-
ски СРС-та, а на  някакъв мижав
“запис на разговор, нелегално
направен” от домоуправителя на
третата по богатство във Фран-
ция Лилиан Бетанкур, собстве-
ничка на “Л’Ореал”). Или пък Гер-
мания, където президентът си по-
дава оставката заради сходни по-
дозрения.

Оставеното в хазната от пре-
дишните управници за няма и 3
години се било стопило наполо-

вина поради пожарно (какво да
правим - такава ни е професио-
налната подготовка) запълване
на дупки. Е, и?

Няма да вдигаме пенсии и за-
плати (нашите хора ще възмез-
дяваме с бонуси), ще свием соци-
алните разходи и ако американ-
ци и европейци си научат урока
от нас, току-виж светът се спра-
вил с кризата.

Днес ругаем Станишев, че ку-
пил хеликоптери без защита сре-
щу обледяване, утре командва-
щият ВВС, че и военният ми-
нистър ни опровергават. Е, и?

Днес мъмрим чичовците от
село, дето сме им отчуждили ни-
виците за магистрали, че живеят
от лихвите, вместо да вложат па-
рите си в бизнес, утре някакви
многознайковци изчисляват, че
лихвите, с които чичовците тряб-
ва да преживяват, са някъде око-
ло 15 стотинки на ден. Е,и?

Нали лелката с любовната
конвулсия го номинира за ми-
нистър-председател на целия
свят. Само как би звучало напри-
мер Първи Ръководител на Об-

ществото на Свободните Държа-
ви, съкратено ПРОСД.

Известен проблем е, че не
само Той е възможен кандидат
за бонуси за заслуги към медии-
те. Във врата Му диша и вицето
Цв.Цв. Кой ще седне да гледа
разни измислени “От место-
престъплението: Маями”, “Смър-
тоносни битки” и пр., когато ки-
ностудията на МВР бълва реали-
та с арест на бивш министър, из-
командван “На колене, пре-
стъпник!”, или сюжет с окачулени
ченгета, позиращи за снимка на
дивана на арестуван заподозрян,
чиято глава преди това я блъскат
в рамката на вратата, а с кубин-
ките му размазват дланите! Ви-
цето също не пропуска възмож-
ност за лична телевизионна изя-
ва, но разликата в артистичния
натюрел дава несъмнени предим-
ства на Шефа му.

Ако трябва да направим ана-
логия с класиката, то е все едно
да сравняваме “В очакване на
Годо” от Бекет с “Бай Ганю” от
Алеко Константинов. У Бекет на-
пример героят Лъки произнася
10-минутен монолог, чието нача-
ло ще цитираме в наш превод от
оригинала: “Като се има предвид
съществуването такова каквото то
извира от последните трудове на

Поансон и Ватман на един личен
Бог дърабърадърабъра с бяла
брада дърабъра вън от времето и
пространството, който от висота-
та на своята божествена апатия
своята божествена атамбия своя-
та божествена безсловесност ни
обича много с някои изключения
не се знае защо но то ще дойде
и страда подобно на божестве-
ната Миранда с тези които не се
знае защо но има време във
вихъра на огъня чиито огън
пламъци ако още малко това
продължи може без съмнение да
се подпали гредата”... и така още
3 страници.

Което по абсурдност, но само
донякъде, без толкова блясък,
може да се сравни  с Цветаново-
то: “В момента се създава необ-
ходимата организация за контро-
лирано изпускане там, където
позволява със съответните изпу-
скателни кранове да се изпуска
водата да не надвишава нивото,
което би могло да застраши жи-
вота и здравето на населените
места, които живеят и имат съот-
ветен живот” (Цветанов,  БНТ,

“Панорама”, 17 февруари т.г.)
Очевидно на повечето бълга-

ри, не само на мераклийките да
прекарат Свети Валентин в ком-
панията на премиера, по би до-
паднало описанието на гостува-
нето на Бай Ганю у Иречек и
предложението му към домакиня-
та да й разтрие едно люто чушле
в чорбата. То си звучи някак по-
натурално и автентично българ-
ско от абсурдните дърабъри на
Бекет, адаптирани на български
от Цветанов.

Така че, уважаеми програмни
директори, продуценти, главни
редактори, не се помайвайте, ами
пуснете полагащите му се бону-
си на главния участник, темела
на телевизионната и вестникар-
ската продукция на страната. Ама
какво щели да кажат в Брюксел,
дали няма да се наруши някоя
директива. Гузно ще си затраят в
Брюксел, защото си знаят, че
нито Меркел ще зарадва фото-
графите, полагайки извънреден
труд, като резне някоя лента,
нито Саркози ще иде в Тараскон
да връчи лично плик с 5000 евро
на бай Тартарен да си посрещне
масрафа и това да стане водеща
новина на всички ефирни и ка-
белни телевизии и на първите
страници на вестниците.
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Култура Отново „МаксиМ”
за постижения в
Театъра на армията

За тазгодишните награди
“МаксиМ” са номинирани всички
актьори, участващи в постанов-
ките, реализирани в сезон 2011/
2012 г., с изключение носители-
те на наградите “МаксиМ” 2011.
През 1993 г. по инициатива на
актьорската трупа в театър
“Българска армия” се учредяват
наградите “МаксиМ”. Те са замис-
лени като алтернатива на пре-
стижните “Аскеер”, които едно-
именната академия връчва на
своите колеги от другите теа-
три в навечерието на 24 май.
Всяка година в чест на Междуна-
родния ден на театъра - 27 март,
в ТБА се връчват наградите
“МаксиМ” - за главна мъжка и
женска роля, поддържаща и на-
града за техническите служби
“Златен чук”.

Филмови разкази за
жената в Институт
Сервантес

ропуск за двама за всички прожек-
ции на предстоящия 16-и между-
народен “София филм фест” в зала
1 на НДК, пропуск за двама за

За втора поредна година
Институт Сервантес-София
отбелязва Международния ден
на жената с филмовата пореди-
ца “Женско пространство. Раз-
кази”. Поредицата ще бъде от-
крита на 5 март с дискусия на
тема “Жените в киното”. Специ-
ален гост ще бъде продуцентка-
та Мартичка Божилова. Прожек-
циите продължават до 8 март,
входът е свободен. Тазгодишно-
то издание предлага четири
филма от Испания с жени режи-
сьорки. “Планове за утрешния
ден” (реж. Хуана Масиас, 2010) -
на снимката, е историята на
четири жени, съдбата на всяка
от които ще претърпи радикал-
на промяна в един единствен
ден. “Ничия сеньора” (реж. Пат-
рисия Ферейра, 2009) е емоцио-
нален разказ за обичаи и табу-
та, под знака на които премина-
ва цяло поколение испански жени.
В “Държавица” (реж. Ана Диес,
2009) ще видим трагичните
събития от Уругвай 1973 г. през
личната история на Хави, 12-
годишен и влюбен за първи път
в живота си. Великите географ-
ски открития и противоречиво-
то влияние на западната циви-
лизация в Америка са основната
тема в “Дори дъждът” (реж. Иси-
ар Бояин, 2010).

Концерт в
Музикалната
академия

Академичният симфоничен
оркестър под диригентството
на Никола Петров от класа на
проф. Пламен Джуров ще изпълни
днес от 18 ч. Концерт за пиано
и оркестър, фа мажор, КV 413 от
Моцарт със солистка Рената
Велева, от класа на проф. Дани-
ела Андонова, Концерт за ма-
римба и оркестър в 7/8 от Хри-
сто Йоцов, солист ще е Кирил
Павлов от класа на проф. Татя-
на Кърпарова, и Симфония 4 от
Бетовен. Концертмайстор e
Жорж Паликарски. Входът в зала
НМА на бул. “Евлоги и Христо
Георгиеви” 94 е свободен.

раздава награди
за рождения си ден

На празничното издание
в „Студио 5” ще бъде показан
кратък филм за Емил Димитров

ничното издание на “Минута е много”.
Легендарното състезание, създадено

по оригиналната концепция на Лилия
Райчева, ще отбележи 32 години със
сладките изкушения на Виенската слад-
карница “Джулиано” на 27 февруари в
столичния клуб “Студио 5”. Куверти за
сладкарницата, билети за “София филм
фест”, за подбрани постановки от Софий-
ския театрален салон, интересни книги,
дискове с музика и други приятни награ-
ди са част от подаръците за вярно отго-
ворилите на въпросите.

По повод рождения си ден любимата
на няколко поколения игра кани и всички
трикратни и годишни победители през
годините, членове на клуб “Минута е мно-
го”, а победителите, наред с другите си
награди, ще получат знаменитата френ-
ска селска торта на Виенската сладкарни-
ца. Темите, в които водещият Петър Вуч-
ков ще задава въпроси този път, са “Лека
атлетика”, “Театрална София” и “Емил Ди-
митров”. Състезателите ще се избират сред
присъстващите и ще бъдат подкрепяни от
трикратните победители Алберт Николин-
ски, Илка Гергинова и Пламен Младенов.
Специалните гости са олимпийската ме-
далистка Йорданка Благоева - първата
българка, поставила световен рекорд в
леката атлетика, Нели Горанова - главен
експерт в дирекция “Култура” на Столич-
ната община, и Емил Димитров - син на
легендарния певец.

Всички, които ще присъстват на праз-
ничното издание, ще имат изключителна-
та възможност да видят кратък филм за
Емил Димитров и да се сдобият с първия
от поредицата дискове със специалната
селекция от творчеството на Емил Димит-
ров “Звучи в мен музика”.

ППППП
церемонията в Народния театър “Иван
Вазов” за връчването на наградите за те-
атрално изкуство “Икар” в Международ-
ния ден на театъра, куверт за двама в
ресторант “Добро” - до театър “София”, ед-
номесечна карта за фитнес и едномесеч-
на карта за спортна аеробика в популя-
рен фитнес център -  това са наградите от
томболата сред купилите билети за праз-

лед японското луксозно издание (2011 г.)
през февруари т.г. в Русия излязоха от пе-
чат пет книги за Орфей от Никола Гигов. Те
са събрани в един том на руски език. В

След представянето на първия видеоклип на бандата към
песента “Вакер” (с режисьор актьора Иван Юруков) на ромска-
та Нова година през януари и в процеса на подготовка за
заснемане на второ видео (към композицията “Тадж Махала” с
участието на певицата Деси Добрева, която ще видим и в
клипа), “РомаНено” ще зарадва своите (все повече) почитатели
с концерт в деня-бонус за годината, 29 февруари от 22 ч. в
“Суингинг хол”, научи ДУМА от Елисавета Петрушева. Ще
звучат авторски композиции на бандата и песни на Краля на
ромската музика - Шабан Байрамович, в една красива смесица
от ромски ритми, джаз, фънк и разни други пикантни подправки
за вкусно музикално преживяване. “РомаНено проджект” са
Нено Илиев (вокал, акордеон), Борил Илиев (алт сакс), Михаил
Йосифов (тромпет), Велислав Стоянов (тромбон), Васил Спасов
(пиано), Борис Таслев (бас) и Венцислав Радев (барабани).

Композиторът на музиката на не-
мия черно-бял филм “Артистът” Лю-
довик Бурс даде първото си интервю
пред българската публика в ефира
на Джаз ФМ радио, научи ДУМА от
Мирослава Кръстанова. Филмът на
френския режисьор Мишел Азанави-
чус бе големият победител на цере-
монията по обявяването на тазгодиш-
ните носители на най-престижните
британски кинонагради БАФТА - със
седем отличия от 12 номинации, меж-
ду които за най-добър филм, ориги-
нален сценарий и оригинална музи-
ка. Преди това триумфира на награ-
дите “Златен глобус”.

Музиката е един от главните ге-
рои в “Артистът” - филм за прехода от
нямото към говорещото кино, за не-
преходността на любовта и щастие-
то. Със своите въздействащи компо-
зиции Людовик Бурс укрепва атмо-
сферата на вълнуващия филм. В сед-
миците от премиерата досега, за му-
зиката към него той спечели още
“Златен глобус”, Европейска филмо-
ва награда, наградата на критиката
“Критикс чойс”, отличието на
бостънското общество на филмовите
критици. Трудът на Людовик Бурс е
номиниран и за “Оскар” и “Сезар”,
които предстои да бъдат връчени.

В интервюто на Таня Иванова и

ПЕТ КНИГИ НА
НИКОЛА ГИГОВ ЗА
ОРФЕЙ ИЗЛИЗАТ
НА РУСКИ

С
изданието са включени книгите “Легенда ли е Ор-
фей?”, “Орфей в Египет”, “Орфей и Европа”, “Орфей
и любовта”, “Орфей - зора за бъдното”. Общото
заглавие на изданието е “Тайна Орфея” (“Тайната
на Орфей”). Изданието е с предговор от известния
учен и преводач проф. Валери Барсуков, чието
дело са преводите на петте книги и който е с мото-
посвещение: “На Никола Гигов - по повод неговата
75-годишнина и 50 години изследване на живота
и творчеството на Орфей”. Досега Никола Гигов
има издадени 11 книги в чужбина.

В навечерието на 24 май в Русия ще се състои
Петият международен конгрес, свързан с Кирило-
Методиевата писменост и пътя на писмеността.
Конгресът ще се проведе в Държавния универси-
тет “Александър Сергеевич Пушкин” в Санкт Пе-
тербург. Поканен е за участие и Никола Гигов. Към
неговия доклад на тема “Орфеевото писмо и азбу-
ката на Кирил и Методий” са прибавени и 35 изо-
бражения от българската земя, за да могат деле-
гатите на конгреса да видят разкритията, находки-
те, древните знаци, каменните плочи с древна
писменост от Родопите, както и древни карти за
раждането на Европа - находките от Родопите и
Тракия - на днешната българска земя.

Информацията предаде за ДУМА самият Нико-
ла Гигов. Кореспонденцията между него и проф.
Валери Барсуков, както и с Държавния универси-
тет в Петербург, е дълга и обемиста. Досега Нико-
ла Гигов е изнасял 19 лекции на различни между-
народни конгреси и научни конференции.

Людовик Бурс:

Гордея се с признанията
и оценките за „Артистът”

Светослав Николов, което ще бъде
излъчено днес в ефира на Джаз ФМ
радио, Людовик Бурс споделя: “Не
очаквахме филмът да постигне такъв
успех, така че за мен всички тези
признания и оценки са много прият-
ни, правят ме горд. Чувствам се до-
статъчно уверен и подготвен да
продължа да създавам музика и да
работя във филмовата индустрия. За
мен най-ценният момент е възмож-
ността да споделя с другите духов-
ността, заложена в музиката.” Какво
е било основното предизвикателство
в създаването на музиката на “Ар-
тистът”? Има ли носталгия по филми-
те от ерата на нямото кино? Отгово-
рите на тези и други въпроси за му-
зиката, киното и тишината дава Лю-
довик Бурс.

Вкусно музикално преживяване
с „РомаНено проджект”

Неизчерпаемият извор на Родопите
в новия албум на Нели Андреева
Неизчерпаемият извор на Родопите
в новия албум на Нели Андреева
Неизчерпаемият извор на Родопите
в новия албум на Нели Андреева
Неизчерпаемият извор на Родопите
в новия албум на Нели Андреева
Неизчерпаемият извор на Родопите
в новия албум на Нели Андреева
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82-годишният режисьор Джулиано
Монталдо ще бъде сред повече
от 300-та чуждестранни гости,
които се очакват за кинофорума

Ветеранът на италианското кино Джулиано
Монталдо ще гостува за втори път на “София
филм фест”. Това е най-топлата новина от
пресофиса на СФФ. 82-годишният режисьор,
който при първото си пребиваване у нас
даде пространно интервю за ДУМА, ще
представи най-новия си филм “Индустриа-
лецът”. Монталдо пристига заедно със
съпругата си Вера Пескароло, съавторка на
идеята и негова асистентка във филма.

82-годишният
Джулиано
Монталдо ще
представи новия
си филм
“Индустриалецът”

а 16-ия “София филм
фест” се очакват над 300
чуждестранни гости.
Част от тях ще дойдат

Джералдин Чаплин, Пиер Ришар, Даниел Брюл, Джейн Фонда, Клод Риш
и Ги Бедо блестят в комедията “А защо да не живеем заедно”

Дейвид Макензи е президент на
международното жури

Прожекцията на филма
“Стоичков” е специално

събитие в заключителната
международна програма

Снимки “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

Варна, съобщи директорът на
форума Стефан Китанов. Про-
грамата ще съдържа около

 160 игрални и
документални филма и
над 60 късометражни

В рубриката “Ново българ-
ско кино” ще бъдат представе-
ни всички игрални филми,
завършени след март 2011 г.
Програмата ще включи и над
10 премиерни документални
заглавия.

Отново два филма родно
производство ще участват в
международния конкурс - “Аве”
на режисьора Константин Бо-
жанов, който, както ДУМА писа,
открива кинофорума на 9 март,
и “Вяра, любов и уиски” на Кри-
стина Николова - българо-аме-
риканска копродукция. И двата
са премиерни за България.

Сред останалите заглавия са
“Бъдещето няма край” - Турция,

реж. Йозкан Алпер, “Вълшебната
долина” - САЩ, реж. Яфе Зин,
“Историите са живи, когато се
помнят” - Бразилия-Франция-Ар-
жентина, реж. Джулия Мурат,
“Куклата, Шишко и аз” - Герма-
ния, реж. Феликс Стийнц, “Поко-
ление П” - Русия, реж. Виктор
Гинзбург, “Свещената крава” -
Полша, реж. Радек Вегрзин, “Све-
щеният летящ цирк” - Великобри-
тания, реж. Оуен Харис, “Сънят
на Адалберт” - Румъния, реж. Га-
бриел Ахим, “Фиш енд чипс” -
Кипър, реж. Елиас Деметриу.

Британският режисьор Дей-
вид Макензи оглавява журито,
българският му колега Драго-
мир Шолев, руската актриса и
режисьорка Олга Диховичная,
словенският режисьор и сцена-
рист Ян Цвиткович и френският
продуцент Марк Баше са чле-
новете на престижната комисия,
която ще има задачата да раз-

предели отличията в междуна-
родния конкурс за първи и вто-
ри игрални филми и в конкурса
за наградата “Джеймисън” - за
най-добър български късомет-
ражен филм, който ще се
състои за десети път.

Сред специалните събития
на СФФ 2012 ще бъде

панорамата на
италианския класик

Еторе Скола

режисирал 40 филма за 40 го-
дини, носител на Наградата за
режисура в Кан (“Грозни,
мръсни зли” 1974), на “Сребърна
мечка” от Берлинале и “Сезар”
(“Балът” 1982) и на “Давид на
Донатело” за най-добър режи-
сьор (“Един особен ден” 1977,
“Балът” 1982, “Семейството”
1987). Ретроспективата на Ско-
ла е в партньорство с Италиан-
ския културен институт.

Традиционната рубрика “Го-
лямата петорка” включва филми,
спечелили най-важните награди
на петте водещи кинофестивали
в света - Кан, Берлин, Венеция,
Торонто и Сънданс. Сред загла-
вията са “Фауст” на Александър
Сокуров, “Имало едно време в
Анадола” на Нури Билге Джей-
лан, “Момчето с колелото” на
братя Дарден, “Торинският кон”
на унгареца Бела Тар, “Happy,
Happy” - пълнометражният дебют
на Анне Севицки, “Твърда земя”

на Емануеле Криалезе.
В програмата “Киното днес

- големите майстори” по тради-
ция ще бъдат представени най-
новите филми на утвърдените
имена от световното кино, ня-
кои от тях отличени с престиж-
ни международни награди. “Ки-
ното днес” съдържа близо 20
заглавия, сред които “Ариранг”
на Ким Ки-дук, “Тришна” на
Майкъл Уинтърботъм, “Огнярят”
на Алексей Балабанов, “Жена-
та от номер пет” на Павел Пав-
ликовски, “Брулени хълмове” на
Андреа Арнолд, “Звяр” на Кри-
стофер Бое и други.

В традиционната секция от
програмата на фестивала “Ки-
ното утре - големите надежди”
се включват творби на едни от
най-горещите открития в све-
товното кино през последните
година-две, сред които “Акаци-
ите” на Пабло Джорджели,

“Бъдещето” на Миранда Джу-
лай, “Кучката” на Хагар Бен-
Ашер, “Громожека” на Влади-
мир Кот и други.

Специално събитие, органи-
зирано със съдействието на
Британския съвет, ще бъде па-
норамата “Дикенс на кино”, в
която са включени филми по
най-известните произведения
на британския класик като “Го-
лемите надежди”, “Оливър Ту-
ист”, “Дейвид Копърфилд”.

 Троен залп на финала
на международната

програма

Отличеният със “Златна
мечка” в Берлин 2011, “Златен
глобус” за най-добър чуждое-
зичен филм и две номинации
за “Оскар” филм “Раздяла” на
Асгар Фархади, номинираният
за “Златна палма” в Кан 2011
“Хавър” на Аки Каурисмаки и
документалният портрет “Сто-
ичков” на Борислав Колев ще
закрият международната про-
грама на фестивала на 18 март.

“Раздяла” е един от претен-
дентите за “Оскар” за оригина-
лен сценарий и най-добър чуж-
доезичен филм. Освен със “Злат-
на мечка” в Берлин 2011, про-
дукцията беше отличена и с на-
градата на Екуменическото жури,
“Сребърна мечка” за най-добър
актьор (Шахаб Хосейни и Пейман
Моади) и за най-добра актриса

(Лейла Хатами и Сарех Баят).
Иранският филм получи призна-
ние от Асоциацията на холивуд-
ската чуждестранна преса на це-
ремонията по връчване на “Зла-
тен глобус”. “Раздяла” беше обя-
вен за най-добър чуждоезичен
филм, побеждавайки конкуренци-
ята - “Момчето с колелото” на
братя Дарден, “Кожата, в която
живея” на Алмодовар, режисьор-
ския дебют на Анджелина Джоли
“В земята на кръв и мед” и най-
новата екранизация на Джан
Имоу “Цветята на войната”.

Силна и завладяваща е но-
вата кинотворба на финланд-
ския режисьор Аки Каурисмаки
“Хавър”, отличена с наградата
на критиката и номинация за
“Златна палма” в Кан 2011. Как-
то споделя един от най-автори-
тетните критици в света на ки-
ното - Роджър Ебърт, “да се
опише филм на Аки Каурисма-
ки като оптимистичен и весел е
невъзможно, но въпреки че не
е комедия, “Хавър” е много по-
нежен и изпълнен с надежда в
сравнение с останалите му бри-
лянтни творби”.

Специално събитие в заклю-
чителната международна про-
грама е документалната преми-
ера на “Стоичков” на Борислав
Колев (сценарист и режисьор) и
Димитър Гочев (продуцент).
Филмът представлява драмати-
чен разказ за спортната карие-
ра и бурната житейска съдба на
най-известния българин по све-
та - Христо Стоичков. Целта на
документалния филм “Стоичков”
е да разбие досегашните кли-
шета за личността му и да раз-
крие чувствителния човек зад
образа на гениален футболист,
показан с всичките му проти-
воречия, без излишен блясък.
Снимките на “Стоичков” започ-

нали в началото на март 2010 г.
от Южна Африка и продължили
на най-важните за кариерата му
места в България и Барселона.
Филмът е заснет за една годи-
на и четири месеца поради за-
етостта на Стоичков и пълното
съобразяване с напрегнатата му
програма. Но пък това помогна-
ло на снимачния екип да опо-
знае добре футболиста, твърдят
авторите на филма.

Н
специално за 9-ото издание на
програмата “София мийтингс”.
Сред потвърдилите вече учас-
тието си, както ДУМА писа, са
Любиша Самарджич, Данис Та-
нович и Нури Билге Джейлан.
Тил Швайгер, Санчо Финци и
Томас Зиклер ще представят у
нас блокбастъра с над 4 мили-
она зрители “Петел с вино”. Ре-
жисьорът Андрей Кошак, акть-
орите Мартин Марион и Нико-
ла Койо идват за премиерата
на “Шоково състояние” - копро-
дукция на Словения, България,
Сърбия, Македония, Босна и
Херцеговина. Музиката към
филма е на Стефан Вълдобрев.

Специален гост на фестива-
ла ще бъде британският режи-
сьор Хю Хъдсън, чийто дебю-
тен филм “Огнените колесници”
(1981 г., с участието на Бен
Крос, Найджъл Хавърс и музи-
ка на Вангелис) е носител на
четири оскара (1982), както и
на “Златен глобус” за най-
добър чуждестранен филм.
Трийсет години след премиера-
та си кинотворбата ще бъде
представена на специална гала
прожекция, посветена и на
предстоящите Олимпийски
игри в Лондон.

Джералдин Чаплин, Пиер
Ришар и Даниел Брюл са полу-
чили покана за Галата на звез-
дите на 16-ия “София филм
фест”. Те, заедно с Джейн Фон-
да, Клод Риш и Ги Бедо, блес-
тят в комедията на Стефан Роб-
лен “А защо да не живеем за-
едно”, започнала като проект
от “София мийтингс” през 2008
г., припомня Светлана Дамяно-
ва от “Арт фест”.

16-ото издание на “София
филм фест” ще се състои от 9
до 29 март с предварителни
прожекции от 1 до 8 март в
Дома на киното и специална
програма в Бургас, Пловдив и

Страницата подготви
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА
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- Защо си тъжна? Какво се е
случило?

- Подарих на мъжа ми за рож-
дения ден набор риболовни блес-
ни...

- Съвсем правилно. Толкова
години всеки уикенд ходи за риба.
Какво не е наред?

- Ами повъртя го в ръцете си и
вика: “Какво е това?”

Проф. ДАМЯН ДАМЯНОВ дмн, хирург,
председател на Съюза на учените
в България
ДЕСИСЛАВА ЙОРДАНОВА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пловдив
ЕКАТЕРИНА ГЕНОВА, журналистка
ЗАФИР ДИМИТРОВ, учредител на
клуба “Приятели на ДУМА” в Добрич
ЙОРДАН ЙОВЧЕВ, гимнастик
ЛЮБЕН ЧАТАЛОВ, актьор
МИЛЕНА СЛАВОВА,
рок изпълнителка
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Първо и второ намиране честната

глава на св. Иоан Кръстител (Златоустова
св. Литургия)

Когато била отсечена честната глава
на свети Иоан Предтеча, тя преминавала
дълго време от един човек в друг. Била
съхранявана ту сред благочестиви христи-
яни, ту сред еретици. Ценното съкровище
обаче ту се криело в земята, ту се нами-
рало. По повеля на император Маркиан
главата била пренесена от Емеса в Халки-
дон, а после - в Цариград.

якои доста куриоз-
ни отличия е наре-
дил сред награди-
те си легендарни-
ят руски изпълни-
тел Йосиф Кобзон.

ените търсят принца на бял
кон, а мъжете на свой ред
повдигат дърво и камък, за да
намерят идеалната жена, като
предпочитат тя най-напред да
притежава олимпийско спо-
койствие. Легенди се носят за
склонността на слабия пол към
истерия. Но мъжете мечтаят за
балансиран характер. Съпру-
гата е добре да умее да
издържа лошото настроение
на половинката си, липсата на
работа и късното прибиране.

Според становището на
представителите на силния
пол дамата до тях трябва да
има много положителни каче-
ства - чувство за хумор, любов
към децата, умение да изслуш-
ва, способност да обича и да
се жертва. Но това, което
мъжете ценят изключително
много, е красотата. Въпреки че
за едни орловият нос не е не-
достатък, а някои въздишат по
блондинки, други пък копнеят
за брюнетки. Дамата трябва
да е сексуално привлекател-
на и да има кулинарен талант
- 80% от анкетираните казват,
че жена им трябва да може да
готви. Много е важно за мъже-
те и умението на нежния пол
да говори по всякакви теми,
да не се колебае да обсъжда
сериозни въпроси. Добрата
половинка е и съветник, и
спътник. По правило жената
трябва да е умна, но мъжът -
малко по-интелигентен.

бщо 156 милиона сутиени са по-
хабени във Великобритания, по-
казва проучване на над 2000
жени в страната. Независимо от

Холандски изобрета-
тели създадоха дънки с
клавиатура и мишка, като
се очаква при пускането
им на пазара цената на
новия модел да достигне
около 250 паунда. Устрой-
ството върху панталони-
те придава съвсем ново
значение на думата “лап-
топ”. Дънките, наречени
“Beauty and the Geek”, се
предлагат с напълно
функционална клавиату-
ра и мишка, вградени в
горната част на плата.
Идеята хрумнала на ком-
панията Nieuwe Heren,
ръководена от Ерик де
Нис и Тим Смит.

Двамата създали
дънките саморъчно така,
че да осигуряват на кли-
ента свободно движение,
без да губи контрол върху
компютъра. “Те не са тол-
кова тежки. С гъвкава
клавиатура, малки висо-
коговорители и мишка, но
са малко по-тежки от обикно-
вените дънки. Идеята е да
можеш да се включиш в ком-
пютъра си и да го контроли-
раш, без да седиш в затворе-
но пространство зад бюро”,
обясняват изобретателите
пред WebProNews.

Дънките са в модерен стил
и имат заден джоб, създаден
специално, за да покрива

Êóðèîçíèòå îòëè÷èÿ
íà Éîñèô Êîáçîí
Легендарният изпълнител е споделял слабостта си към българската
публика, казвайки, че тя му е присъдила най-голямата награда - обичта си

моти за почетен граж-
данин на всевъзможни
градове - от мегаполи-
си като Москва до най-
малките селища - може
да се намерят и изклю-
чително любопитни.
Народният артист
на СССР Йосиф
Кобзон е от мал-
цината, които се
ползват с уваже-
ние в бившите
съветски републи-
ки. Той е носител на
специални ордени
като “Слава на
Осетия”, “За заслу-
ги пред Чеченска-
та република”, как-
то и “За заслуги” от
президента на ре-
публика Ингушетия.
Всички те са полу-

чени през 2008 г. Две годи-
ни по-рано Кобзон става но-
сител и на медал за особе-
ни заслуги към Казахстан.
Награждаван е още за ук-
репване на военното сътруд-

ничество с Киргизстан,
има и почетен знак

опазване на държава-
ната граница на Рус-

ката федерация.
Военните му при-
знания не спират
дотук - отличен е
специално от

Съюза на ветера-
ните в Афганистан,

както и със специал-
ния Медал за ветерани
от бойни действия. Ве-
ликите братства на Ка-
зашките войски го удо-
стояват през 2004 г. с
орден “Звезда Алек-

сандър Невски”.
До ден днешен Йосиф Коб-

зон изключително много
държи да бъде наричан не
просто “Народен артист”, а
“Народен артист на СССР”.
Това може би е единственото
отличие, на което той държи
толкова ревностно. Изпълните-
лят винаги е споделял своята
слабост към българската пуб-
лика, казвайки, че тя му е
присъдила най-голямото отли-
чие - обичта си.

Последният концерт на ле-
гендата на руската музика у
нас ще е в столичната зала
“България” на 6 март от 19 ч.
Йосиф Кобзон ще пристигне
в София по покана на “Жо-
кер медиа”, с чийто прези-
дент Ованес Мелик-Пашаев
го свърза дългогодишно при-
ятелство.

Чуждите гост музиканти на финала на българска-
та песен в Евровизия се увеличават с още един, след
като стана ясно, че за шоуто у нас на 29 февруари
пристига украинската звезда Гайтана. Екзотичната
красавица е сред най-популярните изпълнителки в
родината си.

Родена е в Киев, но не е типичната русокоса ук-
раинка, а е от африкански произход. Като дете живее
5 години с баща си в Конго, но след това се завръща.
Талантливата изпълнителка пее на английски, руски,
украински, френски и лингала, а музиката й е разно-
образна - от фънк, до джаз, соул и фолк. За Гайтана
може да се каже, че е певица, която дава началото
на развитието на украинската арендби музика.

Изпълнителката сама композира песните си и е
авторка на “Be My Guest”, с която ще се представи на
тазгодишната “Евровизия” на 24 май в Баку. Парчето
е посветено на Европейското първенство по фут-
бол 2012, което ще се проведе в Украйна и Полша.

ИДЕАЛНАТА ЖЕНА
ПРИТЕЖАВА
ОЛИМПИЙСКО
СПОКОЙСТВИЕ

Ж
Над 500 промоционални
билета за концерта на Цеца
Величкович на 22 май в
“Арена Армеец София”
бяха продадени в първите
два часа от пускането им в
продажба. Интересът към
шоуто на сръбската звезда
у нас е сензационен -
очаква се да надмине по
посещаемост изявата на
Лепа Брена през декември
миналата година.
Промоционални билети от
15 до 50 лв. за концерта на
Цеца Величкович все още
могат да бъдат намерени

Украинската звезда
Гайтана идва у нас

Рекордни продажби
на билети за шоуто
на Цеца Величкович

на касите на
“Арена Арме-
ец”, мрежата
на Eventim и
НДК. След
изчерпването
на 3000 броя
редовните
цени ще са от
20 до 60 лв.
Пускането на
билетите в
продажба за
концерта на
сръбската
звезда у нас
съвпадна с
излизането й
на свобода
след дълги

месеци домашен арест.
В родината на певицата
освобождаването й е топ
новина, а десетки фенове
още в ранни зори обсадиха
дома й, за да бъдат сред
първите, видели своята
любимка.
Очаква се певицата да
обяви и останалите дати от
голямото си турне тази
година, част от което е и
София. Вече са потвърде-
ни концертите на Цеца
Величкович във Франция,
Швейцария, Германия,
Австрия и др.

Дънки с клавиатура
и мишка за 250 паунда

мишката, която използва ела-
стичен кабел, за да остане
включена. Те са свързани с
лаптопа чрез безжична техно-
логия с USB устройство.

“Целият проект е твърде
сложен и точно сега не раз-
полагаме с достатъчно пари,
за да го подготвим за пазара”,
споделиха обаче изобретате-
лите на дънките с клавиатура.
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О
техния размер или форма повечето пред-
ставителки на нежния пол изпадат в
ужас, когато дойде време за пазар на
тази част от бельото. Още по-изненадва-
що е, че почти половината дами са купи-
ли сутиени, които въобще не носят. Сред-
но всяка британка има по 9, но не из-
ползва повече от половината. Най-чес-
тата причина сутиенът да стои забравен
в гардероба е липсата на комфорт. Бли-
зо една трета от жените споделят още,
че си купуват бельо с грешен размер.

Н
Орден “Миньорска доблест” се
присъжда на певеца през
2007 г. в Украйна, а в Русия му
връчват “Миньорска доблест”
и “Миньорска слава” - съответ-
но през 2006 и 1987 г. Кобзон
е отличен и от Федерацията
по космонавтика като “Герой
на социалистическия труд”.
Има и награда от Съюза на
цирковите деятели в Русия.

Освен творческото дълго-
летие и обичта на милиони по
света и особено в любимата
му България, Кобзон е извес-
тен и като най-награждавания
артист в света. Сред отличия-
та му наред с обичайните гра-

Кристоф Ламбер пристига за
премиерата на „Чужденецът”
Кристоф Ламбер пристига за
премиерата на „Чужденецът”
Кристоф Ламбер пристига за
премиерата на „Чужденецът”
Кристоф Ламбер пристига за
премиерата на „Чужденецът”
Кристоф Ламбер пристига за
премиерата на „Чужденецът”
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Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

US МОРСКАТА ПЕХОТА
СИ КУПИ 210 ВЛЕКАЧА
И ТОВАРНИ КАМИОНИ

ВМС НА БЕЛГИЯ ЩЕ
ПОЛУЧАТ ДВА ПОДВОДНИ
РОБОТА REMUS 100

М В

Обективът се шегува

Докато едни са във вихъра на танца, други гледат...

Нов руски танк ще
се появи през 2013 г.

Изображение ALTERNATHISTORY.ORG.UA

Предпо-
лагаем
вид на

 „Армата"

Дотогава Министерството на
отбраната ще провежда цялостна
модернизация на бронетехниката,
стояща на въоръжение

През 2013 г. "Уралвагон-
завод" ще създаде пър-
вия прототип на новия
основен боен танк "Ар-

мата", а неговото серийно про-
изводство и доставки за въоръ-
жените сили на Русия ще за-
почнат през 2015 г. Това, както
пише свердловската "Област-
ная газета", са разказали ми-
нистърът на отбраната Анато-
лий Сердюков и генералният
директор на "Уралвагонзавод"
Олег Сиенко на министър-
председателя на Русия Влади-
мир Путин.

Дотогава Министерството
на отбраната ще провежда
цялостна модернизация на на-

миращата се в строя бронира-
на техника. По думите на Си-
енко в момента неговото
предприятие съвместно с во-
енните провеждат изпитания
на основни възли и агрегати
на новия танк. Други подроб-
ности относно новата машина
не се съобщават.

Засега Министерството на
отбраната на Русия е под-
писало с "Уралвагонзавод"
договор за модернизация
на 170 основни бойни танка
Т-72 за повече от шест мили-
арда рубли. Модернизацията
на танковете се осъществява на
втора площадка в Омск,
развърната специално за таки-

ва работи. Както отбелязва ве-
стникът, по такъв начин руско-
то военно ведомство фактичес-
ки се отказва от закупуване на
танкове Т-90. По този начин
съдбата на Т-90, силно крити-
куван от началника на ГЩ Ни-
колай Макаров и от главноко-
мандващия Сухопътни войски
Александър Постников, може
да се счита за решена. През
април 2011 година генерал-
лейтенант Юрий Коваленко,
бивш първи заместник-начал-
ник на главното автобронетан-
ково управление в Министерст-
вото на отбраната на Русия,

заяви: „През 2015 година във
Въоръжените сили ще се появи
нов танк с принципно нови так-
тико-технически характеристи-
ки, с нов автомат за подаване
на боеприпасите, с разделен
екипаж, с изнесени боеприпа-
си.” Коваленко е отбелязал, че
в разработката ще използват и
решения от други проекти като
„Обект 195” и „Черен орел”. В
автомата за зареждане ще се
намират 32 снаряда с различ-
но предназначение, като тан-
кът ще може да
води огън и в
движение.

ВВС НА ИНДИЯ
СЕ ВЪОРЪЖИХА
С ВЕРТОЛЕТИ
МИ-17В-5

Вертолет Ми-17В-5

Снимки PATRICKSAVIATION.COM

На 17 февруари т.г. ВВС на Индия
въведоха в своя боен състав го-
ляма партида многоцелеви вер-
толети Ми-17В-5, производство

на "Казанския вертолетен завод", се го-
вори в прессъобщение на "Рособоронек-
спорт". Церемонията по постъпването на
машините на въоръжение се е състояла
в базата на ВВС „Палам”, недалеч от
Делхи, като на нея са присъствали ми-
нистърът на отбраната на Индия А. К.
Ентони, генералният директор ОАО „Ро-
соборонекспорт” Анатолий Исайкин, по-
сланикът на Русия в Индия, командващи-

Подводният робот Remus 100

ят  ВВС на Индия и други официални
лица. Индия поръча на Русия 80 верто-
лета Ми-17В-5 през 2008 година на стой-
ност 1,34 милиарда долара. Първите 21
машини бяха доставени на ВВС на Ин-
дия от октомври до декември 2011 годи-
на. Вертолетите ще бъдат разположени
в авиобаза „Бхатинди” (щат Пенджаб) и
„Сринагаре” (щат Джаму и Кашмир).
Изпълнението на договора ще приклю-
чи през 2014 година. Индия планира да
използва и опцията за допълнително
закупуване на 59 машини на стойност
около 1 милиард долара. Според данни
на Flightglobal MiliCAS, на въоръжение
във ВВС на Индия стоят 138 многоцеле-
ви вертолета Ми-8/17.

оенноморските сили на Белгия са сключили с амери-
канската компания Hydroid договор за доставка на
допълнителна партида автономни необитаеми подвод-
ни апарата (АНПА) Remus 100, съобщава DefPro. Су-

орската пехо-
та на САЩ се
е договори-
ла с амери-

канската компания
Oshkosh Defense за
доставка на 140 ка-
миона и 70 влекача,
разработени по про-
грамата за модерни-
зация на транспорт-
ните товарни системи
LVSR, съобщава сай-
тът на компанията.
Контрактът за доставка на LVSR превишава 94 милиона дола-
ра, като доставката на техниката трябва да завърши до септем-
ври 2013 година. До момента Oshkosh Defense е получила
поръчки за доставка на над две хиляди тежки транспортни
автомобила LVSR.  LVSR се произвежда в три варианта –
колесен камион, влекач и евакуатор. Камионите LVSR са пред-
назначени за използване в тежки условия за превоз на широк
спектър товари, включително боеприпаси, горива и строителни
материали. Влекачите LVSR са създадени за буксировка на
тежка техника, в т.ч. на бойни транспортни средства и полупри-
цепи с тегло до 30 тона.

Автомобилите LVSR са снабдени със системи за диагности-
ка на неизправностите в реално време Oshkosh Command Zone,
а също и с патентованата система за независимо окачване
TAK-4.

Освен LVSR на въоръжение в САЩ се намират и товарни
автомобили HEMTT A4, PLS A1 и бронетранспортьори ATV,
производство на Oshkosh.

LVSR
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Израел ще вземе 30 италиански
учебни самолета M-346 Master

М

Снимка HYDROID
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M-346 Master

инистерството на отбраната на Израел е
заявило намерение да купи от италианската
компания Alenia Aermacchi 30 учебно-бойни
самолета M-346 Master за своите ВВС. Както

съобщава Defense News, цитирайки Министерство-
то на отбраната на Израел, сумата по сделката се
оценява на един милиард долара, заедно с под-
готовката на израелските пилоти. По данни на из-
данието, в замяна на самолетите Италия се е съгла-
сила да придобие от Израел военна техника за
милиард долара. Flightglobal предава, че Италия в
частност може да се заинтересува от продукцията
на компанията Israel Aerospace Industries, която включ-
ва системи за ранно предупреждение. По думите на
генералния директор на Министерството на отбра-

ната на Израел Йехуд Шани, в случай на одобрение
на контракта от израелското правителство италиан-
ските самолети ще заменят парка от щурмовици
A-4 Skyhawk, стоящи на въоръжение във ВВС през
последните 40 години. Доставката на италианските
самолети, по информациия на Flightglobal, може да
започне през 2014 г. В случая подписаният контракт
с Израел ще стане най-голямата сделка на Alenia
Aermacchi за доставка на M-346. В момента компа-
нията, влизаща в състава на италианския отбрани-
телен гигант Finmeccanica, изпълнява поръчка за
шест учебно-бойни M-346 Master за ВВС на Италия.
Също през тази година трябва да започне достав-
ка на партида от 12 самолета за Сингапур. В рамки-
те на търга T-X, към италианските учебно-бойни
самолети T-100 (модификация M-346) също се оглеж-
дат ВВС на САЩ за замяна на остарелите Northrop
T-38 Talon. Освен Alenia Aermacchi в конкурса, както
се очаква, ще вземе участие самолетът Hawk, раз-
работка на BAE Systems и Northrop Grumman, а също
и T-50 от Lockheed Martin и Korea Aerospace Industries.
Следва да отбележим, че при избора на учебно-
бойни самолети Израел се отказа от предложения
T-50. Южна Корея на свой ред нарече условията на
израелския търг "нечестни". Учебно-бойният само-
лет M-346 първоначално се разработваше при
съвместното участие на Alenia Aermacchi и руския
Як, но впоследствие руската компания излезе от
съглашението. Своя пръв полет M-346 Master
извърши през 2004 г. Самолетът развива скорост до
1050 километра в час и в боен комплект може да
носи въоръжение с маса до три тона.

мата по сделката не се уточнява. По условията на съглаше-
нието на белгийските военни трябва да им бъдат доставени
два нови апарата. След като поръчаните Remus 100 бъдат
доставени на Белгия, общият им брой във ВМС на страната
ще бъде три единици. С първия подводен робот Remus 100
белгийските военни се сдобиха през 2005 г.Той премина
през различни изпитания, на основата на които бе взето
решение за придобиване на допълнително количество ро-
боти. ВМС на Белгия проверяваха Remus 100 за възможно-
сти като картографиране на дъното, охрана на входове към
военни бази и изследване местата на катастрофи.

АНПА Remus има 1,6 метра дължина и 19 сантиметра
диаметър. Апаратът с маса от 37 килограма може да се
потопява на дълбочина до сто метра и развива скорост до
пет възела. Общо до момента са произведени около 200
робота Remus, които са приети на въоръжение в 13 страни
от НАТО и няколко други държави. През май 2011 г. с два
апарата Remus 100 се сдобиха и ВМС на Норвегия.
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Cinema City
тел.: 02 929 29 29
адрес: София,
МОЛ София, бул. “Ал. Стам-
болийски” 101

Cineplex
тел.: 02 964 30 07
адрес: София,
бул. “Арсеналски”

Mtel IMAX
тел.: 02 929 29 29
адрес: София,
МОЛ София, бул.
“Ал. Стамболийски” 101

Арена Запад
тел.: 02 812 77 00
адрес: София,
бул. “Тодор Александров”
64, до метростанция
“Вардар”

Арена Младост
тел.: 02 817 97 00
адрес: София,
кв. “Младост 4”, Бизнес парк
(до “Технополис”)

Влайкова
тел.: 02 944 39 23
адрес: София,
ул. “Иван Асен II”

Дом на киното
тел.: 02 980 78 38
адрес: София,
ул. “Екзарх Йосиф” 37

„Одеон”
Филмотечно кино
тел.: 02 989 24 69
адрес: София,
бул. “Патриарх Евтимий” 1

Кина в София
Измина ЕДНА ГОДИНА

от смъртта на

Ó.Á.ÔÓÎÍ.

œ¿¬≈À
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1922-2011

Една година или вечност
за хората,

които те обичат
това е равнозначно.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

От семейството

ПЕТЪР ИЛИЕВ

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Елена Илиева, Никола Дамянов, Тодор Коруев

Толкова дълго те няма. Много ни липсваш.
Почивай в мир!

21.01.1943-24.02.2002

20 години
без

доста дълго и про-
дължително тържест-
во, излъчвано пряко
по държавната либий-
ска телевизия от хо-

Босът на ЦСКА Димитър Борисов призна, че
фирма “Титан” винаги изпитва недостиг от пари,
защото общините не се издължават с таксите за
боклука. “По принцип в ЦСКА винаги няма пари, но
винаги се оправяме по някакъв начин. Другите отбо-
ри видяхте, че цъфтят, разхождат ги, плащат си ре-
довно и Лудогорец, и Литекс, и Левски. Сигурно са
по-богати от нас. Ние не може да издържаме така
финансово. Общините ни дължат пари и когато има-
ме пари, тогава плащаме. Нашите футболисти ни
разбират в тази насока. Може да предложите, на
който искате от ЦСКА да си тръгне. Не вярвам обаче
някой да си тръгне, но предложете на даден футбо-
лист, който примерно не си е взимал заплатата за
два месеца, може да остане в Либия. Ние никога не
сме разсрочвали задълженията си към НАП. Не знам
защо тази тема за лиценза винаги се обсъжда, ко-
гато дойде март месец. Лицензът не се издава от
БФС, а от УЕФА и нашите документи винаги са били

Показаха ЦСКА
и по тв в Либия

са били в оптимална форма. Пе-
нев призна, че очаква още два-
ма-трима футболисти, които да
бъдат привлечени до началото на
сезона. Стратега заяви, че с нови-
те играчи и след завръщането на
наказаните “армейците” ще из-

“Купата се брои. ЦСКА е ЦСКА, голямо име. Тези мачове ни
бяха от полза, независимо че противниците ни не са в етап
на състезание или пък подготвени за този турнир. За нас е
добре, защото в България е много трудно в момента да се
играе футбол. Дори ще е трудно да си намерим противник за
контрола, след като се завърнем. Десетина дни  преди
началото на шампионата вече имам представа кой ще е в
състава ни. Но все още очаквам нови, плюс имаме наказани,
които след 20 дни ще са към групата. Имаме Анеси, който
очакваме да бъде с нас и да приключи всичко нормално
около него. До мача с Бургас ще имаме по-добър състав от
това, което видяхте тук. По-младите футболисти не оправда-
ват доверието, което им гласуваме и треньорите, и ръководст-
вото. Такъв шанс на млади футболисти от десетки години не
е създаван. На полусезона ние изпробваме млади и десетки
футболисти от чужбина и от България. Но такъв случай в
моите спомени не съм забелязал. Дано младите футболисти
го разберат. До последно все пак очаквам от ръководството
двама-трима футболисти. Ако те пристигнат няколко дни
преди мача с Бургас, ако са във форма, ще разчитам на нов
футболист за левия бек. От другата страна, Анеси е в София,
очаквам да бъде картотекиран. След 20 дни с наказаните ще
попълним състава. За да може сериозно да защитаваме
позициите, които ЦСКА иска винаги - шампион и купа.
Включването веднага в състава на нови футболисти може да
се приеме като риск. Но аз не се страхувам”, каза Пената.

БОРИСОВ: ВИНАГИ ЧАКАМЕ ПАРИ
ОТ ОБЩИНИТЕ, НО СЕ ОПРАВЯМЕ

Купата се брои,
каза Димитър Пенев

глеждат по-силни за първия мач с
Черноморец. “Армейците” се при-
браха вчера с чартър от Либия.

Агентът на Антонио Томас -
Еухенио Ботас, пък потвърди за
оферта от ЦСКА и добави, че в
близките дни ще има развитие

по въпроса. “Да, това изглежда
ще бъде следващият му клуб, но
ще видим какво ще стане в след-
ващите дни”, заяви Ботас пред

испански медии. Довереникът му
Томас вече разтрогна договора
си с клуба и дори си взел довиж-
дане със съотборниците си.

С
ни

м
ка

 Г
О

Н
Г

.Б
Г

Президентът на ЦСКА Димитър Борисов и старши треньорът
Димитър Пенев бяха на трибуната при спонтанното изпращане

на “отбора” с тържествен банкет в хотел “Тибести” в Бенгази,
след като “армейците” спечелиха първия турнир

за купата “Мъчениците на 17 февруари”

в перфектно състояние”, коментира Борисов. Той
обясни още, че засега няма да продава бразилеца
Адемар, който доскоро беше нарочен за гонене.

“Адемар е наш футболист и ние сме доволни от
него. Ако искаме да вземем играч извън ЕС, трябва
да освободим някого. Не може да се разделим с
Мораеш и Присо, затова единственият човек е Аде-
мар. Ние с него имаме разговор. Той е желан от
Ботев Пд и може да изиграе следващите 3 месеца
там. Присо ще вземе през май малтийски паспорт
и Адемар ще стане отново наш футболист. Брази-
лецът обаче не може да играе под наем в Ботев. За
двамата румънци ще бъде взето решение в само-
лета. Най-вероятно ще има заминаване към близка
Румъния. Този въпрос не е към мен. Те са ми по-
дарък от Джовани Бекали. А подарък не се връща,
но този трябва да се храни”, каза още Димитър
Борисов пред журналистите в Либия.

С
тел “Тибести”, бе изпратен ЦСКА
след края на турнето му в Бенга-
зи. Видни политици, хора от пре-
ходния революционен съвет, фут-
болни функционери, хора от кмет-
ството на Бенгази и други ВИП
местни гости се бяха събрали в
хотела в една от приемните зали,
където бе церемонията. Босът на
ЦСКА Димитър Борисов също
направи кратко изявление и за-
почна с обръщението “Салам
алейкум”, предаде специалният
пратеник на Гонг от Бенгази. От
ЦСКА поднесоха своите подаръ-
ци, а също така получиха много
грамоти, купи, допълнителни на-
гради и сувенири от организато-
рите на турнето в Либия.

Старши треньорът на ЦСКА
Димитър Пенев заяви след успе-
ха в турнира за  “Мъчениците на
17 февруари” в Либия, че купата
си е купа и се брои. Той призна,
че е доволен от изиграните кон-
троли, въпреки че съперниците не
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Старши треньорът на ЦСКА Димитър Пенев и пресдиректорът
на клуба Иван Ченчев показа купата “Мъчениците от 17 февруари”

при завръщането на “армейците” от Бенгази Коментар стр. 12
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ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Унион - Мюнхен

1860
21.30 Борусия М -

Хамбургер
ПО РИНГ

12.00 Твенте - Стяуа (П)
14.30 Атлетико Мадрид - Лацио (П)

ретият отбор във временното
класиране след есенния полу-
сезон - Черноморец, е пред
фалит. Бургазлии имат 20 млн.
лв. дългове, които няма как да

Черноморец пред
фалит?

Т

Среща на собственика Събев и кмета
на Бургас ще реши съдбата на „акулите”

покрият, защото касата им е празна. Са-
нитарният минимум предвижда намира-
нето на 1,5 млн. лв. Толкова е поискал
изпълнителният директор Пламен Киря-
ков от общината като основен акционер.
Кметът Димитър Николов обаче отсякъл,
че повече от 80 000 лв. не могат да бъдат
отпуснати. А сумата от 1,5 млн. лв. е не-
обходима до 31 март тази година, за да
може да се изчистят задължителните

плащания, твърди сайтът Топмач.бг. Без
това Черноморец няма да получи лиценз
за следващия сезон. На карта е поставено
не само участието на тима в “А” група, но
и изобщо съществуването му. Малко свет-
лина в тунела хвърлят продажбите през
тази зима на Жагурта Хамрун-Жужу и
Енис Хайри, но и приходите от тези транс-
фери не формират желаната цифра. Пари
се чакат и от продажбите на Мишел Пла-
тини и Анисе Абел, но евентуалното им
получаване минава през тромавата про-
цедура на съдебната система, тъй като се
водят люти спорове с ЦСКА. Другият осно-
вен акционер в Черноморец - “Петрол”,

абдикира от футболните си ангажименти
още в края на 2010 г. след разрива в от-
ношенията между босовете Митко Събев
и Денис Ершов. Компанията спря да нали-
ва пари на “Лазур” и финансирането на
Черноморец остана грижа единствено на
Събев в ролята му на собственик на фут-
болния клуб. Бизнесменът обаче няма
толкова голям собствен ресурс и се е ог-
раничил в регулярни плащания само за
треньорите и футболистите от представи-
телния отбор. От Черноморец хвърлят го-
лямата вина за настоящата съсипия върху
тандема Красимир Балъков - Фреди Бо-
бич и техния несъстоял се проект, който
вкара клуба в разрушителни разходи. На
“Лазур” дълго още ще ближат финансови
рани от харчовете с широк размах на Ба-
Бо и сие. Не са един и двама футболисти-
те от неговото време, които продължават
да съдят “акулите” за пари. В края на
февруари се очаква съдбата на Черномо-
рец да се решава на 4 очи на среща между
Митко Събев и кмета Николов.

Старши треньорът на Левски
Николай Костов включи в гру-
пата за лагера в Сандански
ново име от школата на “сини-
те” -  полузащитника Никола
Яначков. В Сандански ще се
готвят още младоците Борислав
Цонев, Христо Попадиин и тре-
тият вратар Димитър Илиев.

За краткия лагер Костов оба-
че не може да разчита на чети-
рима от своите футболисти, кои-
то имат ангажименти с нацио-
налните тимове на България.

На лагера за контролата с
Унгария, който започва днес в
Правец, са повикани Пламен
Илиев и Владимир Гаджев. Си-
меон Райков и Антонио Вутов
пък ще са на поготовка с мла-

утболистите на Лудогорец се прибраха
в България след дълъг лагер в турския
курорт Анталия. По обяд лидерите в кла-
сирането в “А” група кацнаха на “Лети-
ще София” и се отправиха към Разград.

КОСТОВ ВЗЕ НОВ
ЮНОША В САНДАНСКИ

ГРУПАТА НА ЛЕВСКИ:
вратари: Божидар Митрев

и Димитър Илиев; защитници:
Дъстли Мулдер, Йордан Мили-
ев, Сержиньо Грийн, Иво Ива-
нов, Христо Попадийн, Алек-
сандър Башлиев, Орлин Ста-
рокин, Сюлейман Диамутен,
Нуно Пинто, Стефан Станчев;
полузащитници: Христо Йо-
вов, Дарко Тасевски, Бори-
слав Цонев, Никола Яначков,
Даниел Димов; нападатели:
Иван Цветков, Даниел Младе-
нов, Тони Калво, Жуниор, Кри-
стовао Рамос.

дежките национали и към тях
ще се присъедини и вратарят
Димитър Илиев.

ПЕТЕВ ДАВА 2 ДНИ
ПОЧИВКА В ЛУДОГОРЕЦ

Ф
Неприятна изненада посрещна футболистите,
които трябваше да пренасят целия багаж на
ръце от терминала до автобуса заради ремонт
на аерогарата. Почти всички футболисти помог-
наха за прекарването на големите куфари, в
които са екипировката и всички пособия за тре-
нировките.

Треньорът Ивайло Петев даде кратка почив-
ка на играчите и от неделя ще поднови занима-
нията. Титулярният защитник Александър Барт
е с лека контузия след разгромната победа над
молдовския Нистру със 7:0 в последната кон-
трола. Френският защитник обаче ще се вклю-
чи в тренировките още в неделя. Лудогорец
няма да играе повече контроли до подновява-
нето на пролетния дял на шампионата.

Байерн и Интер
загубиха първите
си 1/8 финални
мачове в Шампи-

Нападателят на Байерн Томас Мюлер (в средата) се сблъсква с вратаря
на Базел Ян Зомер пред погледа на Александър Драгович в първия 1/8

финал в Шампионската лига, който швейцарците спечелиха 1:0

Байерн и Интер губят в Шампионската лига

онската лига. Герман-
ският колос, който е 4-
кратен носител на тро-
фея, падна при госту-
ването си на Базел 0:1.
Със същия резултат
“нерадзурите”, които
имат в клубната си ви-
трина 3 купи, отстъпи-
ха при визитата си на
Марсилия, шампион в
турнира през 1993 г.

Двата мача се раз-
виха по сходен сцена-
рий, като фаворитите
загубиха в последните
минути. Швейцарците
затвърдиха добрите
впечатления, които ос-
тавиха с изхвърлянето
на Манчестър Юнайтед
от фазата на елимина-
циите. Гола на ст.
“Санкт Якоб Парк” на-
низа 22-годишният Ва-
лентин Щокер (86).
Камерунецът Жак Зоа
Доагари премина ус-
поредно на границата
на наказателното поле
през 4-ма футболисти
на баварците и подаде
към младия си съотбор-
ник. Щокер овладя и
пусна топката между
краката на вратаря
Мануел Нойер.

Досега само Барсе-
лона, Реал М, Милан и
Депортиво Ла Коруня
бяха побеждавали
Юнайтед и Байерн в
един сезон в Шампион-
ската лига. После всич-
ки грандове, с изклю-
чение на Ла Коруня, са
ставали еврошампио-
ни.

Марсилия пък
измъкна успеха чак в

Шампионска
лига, първи
1/8 финали
Базел - Байерн Мюн-
хен 1:0 Щокер (86 ) ;
Марсилия - Интер 1:0 Аю (90+3)

добавеното време сре-
щу Интер. Французите
победиха с гол на га-
наеца Андре Аю (90+3),
син на легендата Але-
ди Пеле, вдигнал купа-
та през 1993 г. Нисич-
кият африканец вкара
с глава след центрира-
не от ъглов удар на
Матьо Валбуена. Това
бе 4-та поредна загу-
ба за тима на Клаудио
Раниери във всички
турнири, което е най-
слабата серия, откакто
президент на клуба е
Масимо Морати. Мар-
силците, които преди
19 г. станаха първият
победител в настоящия
формат на Шампион-
ската лига след успех
с 1:0 над Милан във
финала, може да ста-
нат и първият френски
отбор, отстранил тим
от Италия в елимина-
циите.

Снимки БГНЕС

Порто не успя да защити титлата си от Лига Европа, след
като отпадна още на 1/16 финалите от Манчестър Сити с общ
резултат 1:6. Португалците бяха разгомени в реванша на “Ети-
хад” с 0:4 след голове на Серхио Агуеро (1), Един Джеко (76),
Давид Силва (84) и Давид Писаро (86). Попадението на Агуеро,
който се разписа в 18-ата секунда, е второто най-бързо в ис-
торията на турнира, където водач в тази своеобразна класация
е Исмаел Бланко от АЕК Атина, отбелязал още в 13-ата сек.
срещу БАТЕ Борисов на 5 ноември 2009 г. В спор за място на
1/4 финалите “гражданите” ще спорят с победителя от Спортинг
Лисабон и Легия Варшава (2:2), които играха късно снощи.

Един Джеко (76)
се разписва за
3:0 във вратата
на Порто, пазена
от бразилеца
Елтон Аруда.
Манчестър Сити
би с 4:0 и с
общ резултат
6:1 отстрани
носителя на
трофея в Лига
Европа и се
класира за
1/8 финалите

Порто сдаде купата

Младежите правят 0:0
с Испания

Юношеският национален отбор
на България (до 17 години) направи
2-ри пореден добър мач срещу Испа-
ния, след като завърши 0:0 във
втората  контрола в Благоевград.
Преди няколко дни испанците спече-
лиха първата проверка с 1:0. Тимът
ни се готви за елитния квалифика-
ционен кръг за място на Европейско-
то първенство. Нашите таланти са
в една група с Германия, Португа-
лия и Турция. Мачовете ще се игра-
ят от 20 до 25 март в Германия. За
европейските финали се класира
само победителят в групата.

Локо Пд пада с 1:3
от Любимец

Локо Пд падна от Любимец с 1:3
на финала на четиристранния тур-
нир в Сандански. Втородивизионни-
ят тим се превърна в кошмар за
“смърфовете”, които в последните
3 проверки само губят. Особено
тежка за “черно-белите” беше загу-
бата с 1:5 през есента, когато соб-
ственикът Коко Динев нахлу на
терена и извади отбора. През яну-
ари Локо отново загуби с 0:1. 2 гола
вкара защитникът Станислав Кар-
танков (10 и 19), а третия заби
капитанът Емил Петков-Зелето
(31). Почетно за тима на Емил Ве-
лев се разписа Илиян Йорданов (78).

Стоичков пуска
Йеленкович срещу
Арис

Христо Стоичков ще може да
разчита на капитана на Литекс
Небойша Йеленкович в утрешна-
та контрола с Арис в Солун.
Сърбинът с български паспорт
имаше висока температура и ня-
колко дни не тренира, но вече е
напълно здрав. Бразилецът Тиаго
Мирасема също се възстановява и
вероятно ще поиграе поне малко
срещу солунския гранд.
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Кметът
на Бургас
решава за
Черноморец

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
БОКС

16.00 Купа
“Странджа” в София

ВОЛЕЙБОЛ
17.30 ЦСКА - Левски

Волей
ПО ЕВРОСПОРТ

кратки

СКИ
12.30 СК за мъже в Кран Монтана

(Супер Г)
ТЕНИС

14.00 Турнир за жени в Дубай
СКИ СКОКОВЕ

17.30 СК във Викерсунд
ПО ЕВРОСПОРТ 2

ТЕНИС
17.00 Турнир за жени в Дубай

Над 6250 допинг
теста за Лондон 2012

Световната антидопингова
агенция (УАДА) ще направи над
6250 допинг проби по време на
олимпийските и параолимпийски-
те игри в Лондон през лятото.
Очаква се на ден да бъдат взи-
мани по над 400 допинг проби,
което ще е рекорд в историята
на олимпийски игри. Бившият
състезател по плуване Мат Дън,
който участва на 3 олимпиади
за Австралия, а сега е член на
комисията на спортистите към
УАДА, предупреди спортистите,
които използват забранени ве-
щества, да стоят “далече от
игрите”. “Олимпиадата в Лондон
ще бъде с най-много взети проби
в олимпийската история. Тези
спортисти, които взимат до-
пинг, просто не трябва да уча-
стват”, добави Мат Дън.

БГ Тренто пада
в 1/4 финал

Шампионът на Италия, Евро-
па и света Трентино загуби
първия мач от четвъртфинали-
те на Шампионската лига по
волейбол за мъже. Воденият от
старши треньора Радостин
Стойчев тим от Тренто бе на-
дигран от Лубе Банка в Мачера-
та с 3:2 гейма (16:25, 19:25, 25:18,
25:22, 15:9).  Така Лубе Банка си
върна за загубата от Трентино
на финала за Купата на Италия
в неделя в Рим. Този път Тренти-
но поведе с 2:0 гейма, а домаки-
ните направиха обрат и спече-
лиха мача след убедителен успех
в тайбрека с 15:9. Матей Казий-
ски игра и в петте гейма, но
отново остана втори по резул-
татност с 16 т., а Цветан Со-
колов влезе като резерва и запи-
са 3 т. Топреализатор на мача
отново бе кубинецът Османи
Хуанторена от Трентино с 20 т.
Реваншът е на 1 март в Тренто.

Мария Рийш (Гер) бе най-бърза в тренировката в Банско

Мария Рийш (Гер) даде
най-добро време в първата
тренировка на спускане в
Банско преди стартовете за
Световната купа по ски при
жените утре и в неделя. Но-
сителката на Големия крис-
тален глобус за миналия се-

Рийш най-бърза на
тренировка в Банско

Линдзи Вон
суперфаворит
Линдзи Вон e обявена за суперфаворит в
стартовете за Световната купа по ски-алпийски
дисциплини в Банско през уикенда. Bet-at-
home.com даде коефициент от 1,80 за амери-
канката в двете дисциплини. Германката Мария
Рийш е със ставка 6.00 за съботното спускане
и с 10.00 за супергигантския слалом.
Вet-at-home.com ще даде специални бонуси на
своите играчи - 10 награди по 100 лв., ако
българката Мария Киркова влезе в Топ 25 на
една от двете дисциплини.

зон финишира на пистата
“Марк Жирардели” за 1:35,54
мин. Тя ще преследва трета
победа от началото на сезо-
на утре. Нейната добра при-
ятелка и водачка в генерал-
ното класиране Линдзи Вон
(САЩ) остана 2-ра на трасе-
то над Бъндеришка поляна
само на 0,12 сек. Трета е
друга американка Лорен Рос,
на 0,56 сек. след Рийш.

Топ 10 допълниха Лара
Гут (Швейц), Аня Першон
(Шв), Анна Фенингер (Ав),
Йохана Шнарф (Ит), Елена
Фанкини (Ит), Каролина Руис
Кастийо (Исп) и Тина Мазе
(Слвн).

В тренировката, която се
проведе при слънчево време
и отлично състояние на пис-
тата, стартираха общо 48
състезателки. Официалният
старт на спускането е утре от
10.40 ч., а в неделя ще се
проведе и супергигантския
слалом от 11.40 ч. Стартове-
те ще бъдат излъчвани пря-
ко по БНТ 1, а президентът
Росен Плевнелиев ще награ-
ди призьорките.

ългария ще бъде с пълни
отбори на световното първен-
ство по биатлон в Руполдинг
от 1 до 11 март. Женския ни
тим обаче допълват 2 девой-

Биатлонистите с пълни
отбори на световното
Гонят квоти за Сочи
2014 още в Руполдинг,
националите без
доктор в Германия

мери средства да го изпрати.
“Това, че ще е топло, е добре за нас,

особено след като ни откраднаха над 30
чифта ски за студено и ни останаха та-
кива само за топло време. Ще гоним още
сега олимпийска квота. Надявам се тимът
ни да е готов за първенството. Състеза-
телите имаха 2 седмици да възстановят
силите след доста състезания от Светов-
ната купа. В момента част от тима е на
лагер в Австрия, а другата е на Светов-
ното за юноши и девойки. От юношеско-
то Ния Димитрова и Десислава Стояно-
ва ще участват на Световното в Рупол-
динг. Съставът ни е ясен - мъже и жени
пълни бройки с резервни състезатели.
Първите 20 отбора по нации ще получат
право да участват с по 4 състезатели на
Олимпиадата. Имаме големи шансове
още сега да вземем квота от Руполдинг.
Дано всичко е както трябва. Специално

при жените се получи вливане на поко-
ления. При мъжете не е така, имаме си
тим. При жените разчитаме и на девой-
ките да попълнят бройката и щафетата.
Младите се представиха много добре на
европейското първенство, но сега на
световното за юноши и девойки имат
доста проблеми със стрелбата. Това са
ни надеждите, а има още стартове, на
които очаквам да се реализират доста
по-добре. При мъжете досега представя-
нето ни върви по-добре. Щабът ни е
пълен. Лекар обаче така и не се наме-
ри. Имаме такъв в България, който по
телефона назначава лекарства и дава
консултации. Когато пък се наложи,
ползваме лекарите на другите отбори.
Иначе щабът ни е пълен и най-важното
ваксмайсторите са доста и вършат из-
ключително много работа”, каза Дафов-
ска пред Гонг.бг.

Б
ки. За Германия отборите ни пътуват от
Австрия, където са на лагер. Прези-
дентът на федерацията Катя Дафовска
разкри, че целта е още в Руполдинг да
бъдат спечелени квоти за Олимпийски-
те игри в Сочи 2014 г. Тимът ни обаче
ще е без доктор на първенството, за-
щото федерацията не е успяла да на-

Христо СЪБЕВ

23-то традиционо състезание “Зад
волана” събра отново световни звезди
на централния московски хиподрум.
Този път майсторство показа 4-кратни-
ят световен шампион и 4-кратен вице-
шампион във Формула 1 Ален Прост,
Дейвид Култард, вицешампион за
2000 г., и белгиецът Жером Д`Амбро-
зио. За стилния си пилотаж францу-
зинът бе наречен “Професора” и държе-
ше рекорди до 2000 г., когато герма-
нецът Михаел Шумахер го застигна и
задмина. Прост обаче все още е втори
по абсолютните показатели. Най-ярки-
те периоди в кариерата му са свърза-
ни със съперничеството му с бразиле-
ца Айртон Сена, спечелил 3 световни
титли, преди да загине на пистата
“Имола” на 1 май 1994 г. в старта за
Голямата награда на Сан Марино.

За леденото трасе в Москва Ален
Прост каза, че е много бързо, но е
по-късо от френското. В състезание-
то, чийто спонсор е френската ком-
пания “Рено”, участваха и много ру-
ски пилоти. Накрая Ален Прост даде
своите най-добри поздрави специал-
но за читателите на вестник ДУМА.

Ален Прост, Дейвид Култард и Жером Д‘Амброзио
показват майсторството си в 23-ото състезание на

лед “Зад волана” на хиподрума в Москва

Световни звезди зад волана
на московския хиподрум
Световни звезди зад волана
на московския хиподрум
Световни звезди зад волана
на московския хиподрум
Световни звезди зад волана
на московския хиподрум
Световни звезди зад волана
на московския хиподрум

Александър Александров
(49 кг) и Никола Николов (64)
първи от българите се класи-
раха за 1/2 финалите на 63-ия
боксов турнир за Купа “Стран-
джа 2012” в зала “Универсиа-
да”. “Памперса”, както Алексан-
дров е известен в боксовите
среди, разби Вадзим Кирилен-
ка (Блрс) с 15:4 т. Той преодоля
съперника си с непрекъснати
атаки и разнообразни удари.

Николов пък намери място в
топ 4, след като отнесе Саня-
бек Рахманов (Узб) също с 15:4
т. с тежки удари предимно от
средна дистанция. В същата
категория в невероятно зрели-
щен двубой Ангел Христов
завърши 7:7 т. с Алмасбек Ал-
беков (Каз), но след разпечат-
ка на съдийските фишове ка-
захстанецът бе обявен за по-
бедител с повече нанесени
удари - 25:23.

Христо Христов (75) се отка-
за още в първия рунд в среща-
та с Артьом Чеботарьов (Рус).
При най-тежките Петър Белбе-
ров (+91) бе нокаутиран от Ан-
дрей Аросин (Рус), също в
първата част.

ДВАМА БЪЛГАРИ НА
1/2 ФИНАЛИТЕ НА „СТРАНДЖА”

Снимка БГНЕС

Александър Александров
(в червен екип) нанася ляво

кроше на беларусина Вадзим
Кириленка в 1/4 финал в кат. до

49 кг на 63-ия турнир
“Странджа”, спечелен от

българина с 15:4 т.

Снимка АВТОРЪТ

Георги АРГИРОВ

Снимка Мариета ТОМОВА


